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Gruppeledere 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/10705      
 Arkiv sakID.:   09/2908  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    092/09 KOMMUNESTYRE Dato:  15.12.2009 
 
 
 
GODKJENNING AV MØTEBOK 
 
 
Vedlegg: Møtebok nr. 7/2009 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlagte møtebok. 
 
INNSTILLING : 

 
Vedlagte møtebok nr. 7/2009 godkjennes. 

 
 
KOM-092/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/10703      
 Arkiv sakID.:   09/2906  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    093/09 KOMMUNESTYRE Dato:  15.12.2009 
 
 
 
DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
 
 
  
 
Sammendrag: 
 
 
DKOM. 013/09: VEDTAK I FORBINDELSE MED TILSYNSRAPPORT 
VALNESFJORD OPPVEKSTSENTER -  
 
VEDTAK : 

 
Med hjemmel i lov om helsetjenesten i kommunene §4a-7 pålegges Valnesfjord 
Oppvekstsenter å undersøke følgende forhold – numrene refererer til 
oppsummeringslisten i tilsynsrapporten: 
 
Forhold Frist 
Pkt. 6, 10 og 15 Innen 31.12.2009 

 
Med hjemmel i lov om helsetjenesten i kommunene §4a-8 pålegges Valnesfjord 
Oppvekstsenter å rette følgende forhold – numrene refererer til summeringslisten i 
tilsynsrapporten: 
 
Forhold Frist 
Pkt. 8, 9, 12 og 13 Snarest mulig – senest 31.12.2009 
Pkt. 1, 2, 3, 4, 5, 7, 11, 14 og 16 Innen 20.08.2010 

 
 
 
Innen den 28.02.2010 skal det meldes skriftlig til kommuneoverlegen, med kopi til 
Helse- og miljøtilsyn Salten, hvilke tiltak som vil bli iverksatt for å utbedre pkt. 1, 2, 3, 4, 
5, 7, 11, 14, og 16. 
 
Videre skal det meldes skriftlig til kommuneoverlegen, med kopi til Helse- og miljøtilsyn 
Salten når påleggene er utført, jamfør fristene. 
 



Det gis samtidig dispensasjon fra kravet om at barnehagens drikkevann må komme fra 
godkjent vannverk. Dispensasjonen gis med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern 
i barnehager og skoler §26, og gjelder til 31.12.2011. 
 
Dette vedtaket kan med bakgrunn i forvaltningsloven påklages innen tre uker etter at det 
er mottatt. En eventuell klage sendes til kommuneoverlegen postboks 231, 8201 Fauske 
med kopi til Helse- og miljøtilsyn Salten, Notveien 17, 8013 Bodø. 
 

 
 
DKOM. 014/09: SØKNAD OM PLANGODKJØNNING AV VALNESFJORD 
OPPVEKSTSENTER/ BARNEHAGE 
 
VEDTAK :   
  I h.h.t. delegasjonsvedtak i kommunestyresak nr 78/98 gjøres slikt vedtak: 

 
Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, innvilges  
Valnesfjord Oppvekstsenter avd. barnehage godkjenning for de fremlagte planene til 
nybygg. 
Plangodkjenningen gis på følgende vilkår: 
 

• Barnehagens inngangsparti må planlegges og bygges slik at en reduserer    
      mulighetene for å dra med seg sand og skitt inn i bygningen. 
• Ventilasjonsanlegget må innreguleres på nytt når ventilasjonsanleggets 

kanalnett er ferdig ombygd. 
• Radonkonsentrasjonen i barnehagebygget må dokumenteres senest seks 

måneder etter bygget er ferdigstilt. 
• Belysningen må tilfredsstille luxtabellen til foreningen Lyskultur. 
• Lydforholdene må minimum tilfredsstille NS8175 klasse C 
• Det må søkes om driftsgodkjenning senest 1 mnd. etter at bygget på nytt er 

tatt i bruk. 
 
Det gis samtidig dispensasjon fra kravet om at barnehagens drikkevann må komme fra 
godkjent vannverk. Dispensasjonen gis med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern 
i barnehager og skoler §26, og gjelder til 31.12.2011. 
 
Dette vedtaket kan med bakgrunn i forvaltningsloven påklages innen tre uker etter  at det 
er mottatt. Eventuell klage sendes undertegnede med kopi til Helse- og miljøtilsyn Salten 
IKS. Notveien 17, 8013 Bodø. 

____________________________________________________________________________ 
 
DKOM. 015/09: SØKNAD OM DRIFTSGODKJENNING AV FAUSKE 
VIDEREGÅENDE SKOLE 
 
VEDTAK: 
  

I h.h.t. delegasjonsvedtak  i kommunestyret nr 78/98 gjøres slikt vedtak: 
 

Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, gis 
Fauske Videregående skole driftsgodkjenning på følgende vilkår: 



 
1. Temperaturen må justeres slik at den ligger i intervallet 20-22gr.C på ordinære 

undervisningsrom. 
2. Radonkonsentrasjonen må dokumenteres. 
3. Det må monteres tavlebelysning i de rommene der det drives tavleundervisning. 

Alternativt kan det gjennomføres målinger av lysstyrke på tavlene for å dokumentere 
at den generelle takbelysningen gir tilfredsstillende lysstyrke på tavlene. 

4. Etterklangsdempende tiltak må gjennomføres på de undervisningsrommene som har     
etterklangsproblemer. Alternativt kan det gjennomføres etterklangsmålinger for å 
dokumentere at etterklangen tilfredsstiller NS 8175 klasse C 

 
Frist for å gjennomføre disse tiltakene settes til 26.02.2010. 

 
 Det må meldes til kommuneoverlegen, med kopi til Helse- og Miljøtilsyn Salten, når     
            utbedringene er utført, jamfør fristen. 
 

Dette vedtaket kan med bakgrunn i forvaltningsloven påklages innen tre uker etter at det 
er mottatt. Eventuell klage sendes undertegnede kommuneoverlege, med kopi til Helse- 
og miljøtilsyn Salten, Notvn 17, 8013 Bodø. 

 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
KOM-093/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/10704      
 Arkiv sakID.:   09/2907  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    094/09 KOMMUNESTYRE Dato:  15.12.2009 
 
 
 
 
REFERATSAKER I PERIODEN 
  
 
Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 09/8742 U 09/2316 01.10.2009 Politiske partier i Fauske 
kommune 

HØRING - FORSLAG TIL 
ENDRING I 
ALKOHOLLOVGIVNINGEN 

 09/9198 I 09/1598 14.10.2009 Fylkesmannen i Nordland FØRSTE FORDELING 
SKJØNNSMIDLER 2010 

 09/9401 I 09/2523 19.10.2009 Salten 
kontrollutvalgsservice 

SAKSPROTOKOLL 
KONTROLLUTVALGET 
FAUSKE - VURDERING AV 
FAUSKE KOMMUNES 
BEHANDLING AV KRAFTSALG 
AUGUST 2007 

 09/9406 I 05/3879 16.10.2009 Salten 
kontrollutvalgsservice 

PROTOKOLL FAUSKE 
KONTROLLUTVALG 16. 
OKTOBER 2009 

 09/9883 I 09/2277 02.11.2009 Fylkesmannen i Nordland HABILITET FOR 
ENHETSLEDERE 

 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Refererte dokumenter tas til orientering. 

 
 
KOM-094/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Jnr. 09/8742 – Forslag til endring i alkohollovgivningen: 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo: 
Pkt. 1 
Skjenketider: 
Fauske kommune mener det bør være opp til den enkelte kommune å fastsette 
skjenketidene. Dette begrunnes i at kommunene kjenner forholdene i sin kommune best, 



og er derfor alltid den beste til å ta lokale hensyn. Fauske kommune vil derfor gå i mot en 
løsning med fastsetting av skjenketider fra sentralt hold. 
Pkt. 2 
Fauske kommune mener at prinsippet at lett å få, men også lett å miste en 
skjenkebevilling virker forebyggende, og vi stiller oss derfor avventende positivt til 
kontrollørenes mulighet til å inndra skjenkebevilling på sted. 
 
FRP’s forslag pkt. 1 ble vedtatt med 26 mot 5 stemmer. 
FRP’s forslag pkt. 2 ble forkastet med 25 mot 6 stemmer. 
 
VEDTAK: 
Skjenketider: 
Fauske kommune mener det bør være opp til den enkelte kommune å fastsette 
skjenketidene. Dette begrunnes i at kommunene kjenner forholdene i sin kommune best, 
og er derfor alltid den beste til å ta lokale hensyn. Fauske kommune vil derfor gå i mot en 
løsning med fastsetting av skjenketider fra sentralt hold. 
 
 
De øvrige referater tas enstemmig til orientering. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/10076      
  Arkiv sakID.:   09/2157  Saksbehandler:  Sissel Alver  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    065/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 033/09 PARTSAMMENSATT UTVALG  30.11.2009 
 086/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 035/09 ARBEIDSMILJØUTVALG  01.12.2009 
 095/09 KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 
 
 
SKOLESTRUKTUR VALNESFJORD  
OPPFØLGING AV K-SAK 057/09, NEDLEGGELSE AV KOSMO SKOLE  
 
Vedlegg: K-sak 057/09 (vedlegg 1) 

Høringsbrev m/mottakerliste (vedlegg 2) 
Høringsdokument med vedlegg (vedlegg 3) 
Høringsuttalelser (vedlegg 4-17) 
Vedtak i forbindelse med tilsynsrapport Valnesfjord oppvekstsenter (vedlegg 18) 

 
Sammendrag: 
 
Kommunestyret fattet i sak 057/09 vedtak om ny skolestruktur i Fauske kommune, herunder 
vedtak om å overføre elevene fra Kosmo skole til Valnesfjord oppvekstsenter.  
 
For å følge opp Kommunestyrets vedtak sendte rådmannen 25.09.09 vedlagte høringsdokument 
ut til involverte parter, inkludert lag og foreninger i Valnesfjord. 
Det var ved høringsfristens utløp mottatt 14 høringsuttalelser (se vedlegg).  
 
Saksopplysninger: 
 
Kosmo oppvekstsenter har inneværende skoleår 14 elever fordelt på 1.-4.trinn. Elevtallet på 
Kosmo vil i følge prognosene holde seg stabilt på 14-16 elever i årene frem til 2014, mens 
prognosen viser at man ved Valnesfjord oppvekstsenter vil få en nedgang i elevtallet fra 189 til 
163 elever i samme periode. 
 
Kosmo skole/SFO ble ved hovedressurstildelingen for inneværende skoleår tildelt  en 
totalressurs på 4,7 stillinger, fordelt slik:  
0,65 stilling enhetsleder, 2,55 stilling lærer, 0,5 stilling fagarbeider i skole samt 1 stilling i SFO.  
 
Samtlige elever fra Kosmo vil ha behov for skoleskyss til Valnesfjord oppvekstsenter. Dette 
utgjør en ekstra kostnad på kr. 12.000,- pr. år, og medfører at elevene med lengst skolevei vil få 
en bussreise på 40 minutter pr. tur, dvs. 80 minutter pr. skoledag. Hovedtyngden av elever vil få 
en betydelig kortere reisetid. 
 



Overføring av elever fra Kosmo til Valnesfjord vil medføre at man i noen år fremover får noe 
større klasser på 1.-4.trinn enn hva som har vært vanlig i Valnesfjord. Dette har gjort det 
nødvendig å se på den totale arealutnyttelsen ved Valnesfjord oppvekstsenter, og man har 
kommet fram til et forslag som innebærer økt bruk av nåværende musikkrom og tekstilrom, samt 
en ombygging av tre klasserom. Denne ombyggingen vil gi to klasserom på 55 m2, samt et 
grupperom. I tillegg vil de ansatte på småskolen få utvidet sitt arbeidsrom. En slik ombygging vil 
bedre forholdene for både ansatte og elever betraktelig, siden mangelen på  grupperom og for 
dårlig arbeidsrom har vært et problem i flere år. 
I forbindelse med vurdering av arealutnyttelse har Helse- og miljøtilsyn Salten (HMTS) 
gjennomført tilsyn ved Valnesfjord oppvekstsenter. Tilsynet avdekket 16 forhold som 
kommunen er pålagt å undersøke og/eller utbedre innen gitte tidsfrister. Dette dreier seg om 
forhold som må utbedres uansett om elevtallet ved skolen øker eller ikke, og har ingen direkte 
sammenheng med endring i skolestrukturen.  
 
Det er tatt høyde for både de nødvendige bygningsmessige utbedringer knyttet til ny 
skolestruktur og utbedringer i henhold til tilsynsrapport fra HMTS i rådmannens budsjettforslag 
for 2010. For øvrig er de økonomiske forhold knyttet til endringer i skolestrukturen forankret i 
K-sak 215/08 og K-sak 057/09. 
 
Ved overføring av elever fra Kosmo til Valnesfjord vil det være sannsynlig at de fleste av de nye 
elevene vil ha behov for plass i SFO. Dette fører til økt arealbehov i SFO, noe som tenkes løst 
gjennom økt bruk av gymsal i tillegg til de rom som pr. i dag brukes til SFO. Flere av 
høringsuttalelsene er negative til økt bruk av gymsal og/eller sambruk av lokaler til SFO og 
undervisningsformål. Sambruk av rom eksisterer imidlertid i dag og vil være nødvendig også i 
fremtiden. Det er imidlertid viktig at SFO har en egen base som er innredet etter formålet. Dette 
er på plass ved Valnesfjord oppvekstsenter. Økt barnetall medfører et behov for flere rom i 
tillegg til basen, noe som vil kunne løses ved at grupper rullerer mellom gymsal og andre ledige 
rom.  
 
Økningen i barnetallet på SFO vil også medføre et behov for flere ansatte. Dette reguleres av 
”Vedtekter for SFO i Fauske kommune” § 6, som fastsetter en bemanning på én voksen pr. 15 
barn. Videre vil en sammenslåing av skolene kunne føre til behov for økt åpningstid i SFO, dette 
forhold må avgjøres av Samarbeidsutvalget etter at eventuelle behov er avdekket. 
 
En nedleggelse av Kosmo skole vil føre til økt ansvar for enhetsleder ved Valnesfjord 
oppvekstsenter, som i tillegg til de 14 overførte elevene også vil få ansvaret for skoleavdelingen 
ved Valnesfjord Helsesportssenter. Siden nåværende enhetsleder ved Valnesfjord oppvekstsenter 
tidligere var enhetsleder ved Kosmo oppvekstsenter er hun godt kjent med disse oppgavene.   
Rådmannen er for tiden i gang med en total gjennomgang og evaluering av den administrative 
strukturen i Fauske kommune. Når sak om administrativ struktur legges frem for politisk 
behandling i februar/ mars 2010 vil den administrative struktur ved Valnesfjord oppvekstsenter 
være en del av saken.  
 
En prosess som medfører nedleggelse av en skole er en belastning både for de ansatte og for 
elevene. Det er en klar forutsetning i saken at ingen skal sies opp. De ansatte som blir berørt av 
nedleggelsen har fortrinnsrett til ledige stillinger i Fauske kommune. Det vil legges vekt på den 
enkelte ansattes ønsker vedrørende arbeidssted og stillingstype, og man vil gjøre sitt ytterste for å 
få en tidligst mulig avklaring vedrørende ansettelsesforholdene. 
Det er også svært viktig å sikre at elevene blir godt ivaretatt og får en god opplevelse av 
flytteprosessen. For å sikre tilstrekkelig tid og muligheter til dette anbefaler rådmannen at 



overføringene av elevene gjennomføres ved skoleårets start i 2010, slik at man kan bruke 
vårhalvåret til  nødvendige forberedelser. 
 
Det er en forutsetning at endringer i skolestrukturen totalt sett skal medføre en kvalitetsheving i 
skolen.  
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Ved høringsfristens utløp 10.11.2009 var det kommet inn 14 høringsuttalelser, etter at det ble 
sendt ut invitasjon til totalt 32 instanser.  
Samtlige høringsuttalelser påpeker at det vil være negativt for nærmiljøet dersom Kosmo skole 
legges ned. Skolen som knutepunkt og sosial arena for innbyggerne, samt det gode miljøet og 
samholdet som har oppstått som resultat av mange års dugnadsinnsats fra foresatte trekkes frem i 
svært mange uttalelser. 
Det påpekes i flere høringsuttalelser at kvalitetshevingen som skolestrukturendringene var lovet 
å medføre ikke er godt nok synliggjort. Rådmannen har imidlertid hele tiden vært klar på at de 
foreslåtte strukturelle endringer gjøres for å frigjøre driftsmidler som igjen kan gi kommunen 
økonomisk handlefrihet. Denne økonomiske handlefriheten vil gi muligheter for kvalitetsheving 
både i form av opprusting av materiell, utstyr og inventar og for å opprettholde/styrke 
voksentettheten i skolen.  
 
 
Samtlige 14 høringsuttalelser ligger ved saken, og er nøye gjennomgått og vurdert av 
rådmannen. I det følgende vil en del punkter fra de ulike høringsuttalelsene nevnes og 
kommenteres. 
 
Kosmo oppvekstsenters samarbeidsutvalg: 
Det hevdes at det i nedsatt arbeidsgruppe var bred enighet om at den tid som var satt av til 
konsekvensutredning var for liten. Referat viser imidlertid at det, til tross for at flere i gruppa 
syntes tiden var knapp, var enighet om at flere møter ikke var nødvendig da samtlige aktører 
ville bli involvert i høringen. 
Plantegninger, resultat fra luftmålinger/egnethetsanalyser samt grundig kostnadsoverslag for 
ombygging etterlyses. Plantegninger og stipulert kostnadsoverslag fremkommer i 
høringsdokumentet. Resultat fra luftmåling og egnethetsanalyse var ikke klar ved utsendelse av 
høringsdokumentet, de pålegg som er kommet fra Helse- og miljøtilsyn Salten er imidlertid ikke 
knyttet direkte til skolestruktursaken. Disse forhold vil måtte utbedres uavhengig av eventuell 
elevtallsøkning. 
Det hevdes at man til tross for de foreslåtte ombygginger ved Valnesfjord oppvekstsenter ikke 
vil ha plass til elevene fra Kosmo. ”Veileder til forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og 
skoler m.v.” anbefaler en arealnorm pr. elev i klasserom på 2 - 2,5 m2, noe som tilsier at et 
klasserom på 55 m2 vil kunne romme 22 - 27 elever. Elevtallsprognosen viser at man fra 2010, 
etter sammenslåing av Kosmo og Valnesfjord, vil ha én klasse på 25 elever mens de øvrige 
varierer fra 17 til 23 elever. Selv om man følger veilederens anbefaling om å sette av areal til 
ansatte i tillegg til elevareal vil man altså ha klasserom som er store nok for det aktuelle 
elevtallet. Skolen har for øvrig også tidligere hatt klasser med mer enn 25 elever.. 
Det pekes videre på at det legges ut 20 tomter på Kosmo, samt at Valnesfjord Helsesportssenter 
skal utvides, noe som vil kunne føre til økt innbyggertall. Med utgangspunkt i elevtallsprognosen 
vil man ved Valnesfjord oppvekstsenter kunne ta høyde for en viss tilvekst i elevtallet. 



Det påpekes at man ved å legge ned skolen vil utarme det faglige miljøet i barnehagen. Dette er 
et viktig poeng, og det vil bli helt nødvendig å vurdere både administrativ tilknytning og 
fremtidig plassering av barnehagen. Ved hovedopptaket i 2009 var det ingen primærsøkere til 
Kosmo barnehage, og av barnehagens totalt 24 plasser er det pr. i dag 15 plasser som er besatt. 
 
Utdanningsforbundet og Fagforbundets medlemmer ved Kosmo oppvekstsenter: 
Et tydelig regnestykke som konkret viser besparelsene ved en nedleggelse av Kosmo skole 
etterlyses. Det vises her til høringsdokumentet som synliggjør en netto besparelse med 
helårsvirkning på kr. 713.000,- første år og kr. 1.163.000,- senere år. 
Det hevdes at en nedleggelse vil medføre et dårligere pedagogisk tilbud for elevene og en 
forringelse av de ansattes arbeidsvilkår. Rådmannen kan ikke si seg enig i dette da man mener at 
nødvendige tiltak er foreslått for å sikre at elevene fortsatt får et kvalitativt godt skoletilbud. 
 
Elevrådet ved Kosmo oppvekstsenter: 
Inneholder totalt 9 uttalelser fra enkeltelever, hvorav kun én er positiv til en sammenslåing av 
skolene. 
 
Valnesfjord oppvekstsenters samarbeidsutvalg: 
Det bemerkes at SU finner det oppsiktsvekkende at rådmannen overprøver kommunestyret ved å 
dele den fullstendige skolestruktursaken i én sak for Valnesfjord og én for sentrum. Denne 
avgjørelsen ble tatt på bakgrunn av sentrumssakens store kompleksitet og det faktum at 
saksutredningen nødvendigvis vil kreve mer tid. 
Øvrige punkter i uttalelsen er kommentert under saksopplysninger. 
 
FAU ved Valnesfjord skole: 
Deltakelse i prosessen fra kommunens skolefaglige rådgiver etterlyses. Her vil rådmannen 
bemerke at skolefaglig rådgiver har vært delaktig i hele prosessen med å analysere dagens 
skolestruktur i Fauske kommune. Skolefaglig rådgiver er dessuten en del av rådmannens stab og 
har vært medvirkende i det interne arbeidet og kvalitetssikringen av saksfremlegg. 
Det hevdes at en saksutredning om skolenedleggelse skal ha et samfunnsregnskap i seg. Et slikt 
krav er ikke nevnt verken i Forvaltningslov, i Fylkesmannens skriv vedrørende 
skolenedleggelser eller i Landslaget for nærmiljøskolens oversikt over forvaltningsregler ved 
skolenedleggelse. 
 
Utdanningsforbundet og Fagforbundets medlemmer ved Valnesfjord oppvekstsenter: 
Det påpekes at bygningsmessige utbedringer må være utført før elevene overføres til 
Valnesfjord. Dette er rådmannen enig i og har derfor foreslått at elevene overføres i august 2010, 
slik at de nødvendige ombygginger kan gjøres i skoleferien. 
Øvrige punkter i uttalelsen er kommentert under saksopplysninger. 
 
Fauske kommunale foreldreutvalg: 
Det påpekes at fremdriften i saken har vært for rask. Rådmannen har vært svært opptatt av stor 
grad av åpenhet og medvirkning i skolestruktursaken, noe som har medført at det har vært brukt 
mye tid og ressurser for å sikre at saken nå skal være tilstrekkelig opplyst for alle parter.  
Det hevdes at samfunnsregnskap mangler, og at det ikke er lagt vekt på de betydelige bidrag 
foreldreutvalgene legger inn i sin skole og sitt nærmiljø. Rådmannen vil gjerne presisere at 
Fauske kommune setter stor pris på den dugnadsinnsatsen som gjennom årene har vært lagt ned 
både på Kosmo og ved andre skoler, og vil gjøre sitt ytterste for at vi også i årene fremover vil 
bevare det gode samarbeidet mellom hjem og skole. 



Det hevdes at kvaliteten på skoletilbudet vil forringes gjennom lavere lærertetthet og mindre 
fleksibilitet og valgfrihet for innbyggerne. Det er en forutsetning fra rådmannens side at 
kvaliteten i Fauskeskolen skal styrkes. Dette gjenspeiles også i vedtakets punkt 4 i K-sak 057/09. 
Strukturendringene vil naturlig nok medføre at Kosmo-elevene vil få en lavere lærertetthet, men 
de vil også medføre at elever på andre skoler vil kunne få en høyere lærertetthet. Dette som en 
følge av at nåværende skolestruktur, med svært stort sprang fra den minste til den største skolen, 
har medført store skjevheter blant annet når det gjelder antall elever pr. lærer. 
Det hevdes videre at de foreslåtte endringer i skolestruktur ikke er forankret i økonomiske 
vedtak. Rådmannen viser her til K-sak 215/08 og K-sak 057/09 
Fauske kommunale foreldreutvalg etterlyser videre et skolepolitisk styringsdokument for Fauske 
kommune.  Det er i denne sammenheng viktig å påpeke at til tross for at man er forsinket i 
arbeidet med å utarbeide en ny oppvekstplan for Fauske kommune, så finnes det en gjeldende 
oppvekstplan for årene 2007-2011. Det er altså ikke riktig at Fauske kommune mangler et 
skolepolitisk styringsdokument. 
 
Utdanningsforbundet Fauske: 
Til tross for de negative konsekvenser en nedleggelse av Kosmo skole vil gi for nærmiljøet, har 
Utdanningsforbundet tro på at en sammenslåing av skolene vil gi et mer mangfoldig og bedre 
tilbud til elevene. Det er imidlertid en helt klar forutsetning for Utdanningsforbundet at midlene 
som tas inn i prosessen skal gå til å styrke skolesektoren gjennom styrking av pedagogisk 
personell for å følge opp nasjonale satsningsområder, bedre skoleutstyr, elektroniske tavler og en 
generell oppjustering av skolenes utstyr.  
 
Fagforbundet Fauske: 
Til tross for negative konsekvenser for ”øverbygda”, samt det faktum at Fagforbundets klubb 
ved Kosmo oppvekstsenter er svært negative til den foreslåtte nedleggelsen av Kosmo skole er 
ikke Fagforbundet Fauske negative til prosessen. Det er imidlertid en helt klar forutsetning også 
for dem at endringene vil medføre økt kvalitet både når det gjelder utstyr og lærertetthet. 
 
Skoleavdelingen ved Valnesfjord Helsesportssenter: 
De ansatte ved skoleavdelingen er i dag underlagt Kosmo oppvekstsenter. De mener en 
overføring til Valnesfjord oppvekstsenter ikke vil gi store konsekvenser i det daglige, men er 
bekymret over det økte ansvar som pålegges enhetsleder ved Valnesfjord oppvekstsenter. 
 
Valnesfjord Helsesportssenter: 
Direktør og teamsjef ved VHSS mener at den foreslåtte endringen i skolestruktur ikke vil ha 
negativ effekt på deres muligheter for rekruttering. Dette begrunnes med en klar tendens til at 
nytilsatte bosetter seg på aksen Fauske – Strømsnes – Bodø, og i liten grad på Kosmo. De 
påpeker imidlertid at det bør prioriteres å holde liv i nærmiljøanleggene slik at barn og voksne 
kan ha et godt aktivitetstilbud til tross for eventuell skolenedleggelse. 
 
UL Framsyn: 
Går imot nedleggelse med bakgrunn i nærmiljøaspektet og i det trygge gode miljøet som absolutt 
bør bevares. 
 
TØVAT teaterlag: 
Går i mot nedleggelse da de frykter at mye av det lokale engasjement vil forvinne dersom skolen 
legges ned. Det påpekes også at teaterlaget vil stå i fare for å miste instruktøren sin pga økt 
belastning knyttet til lengre skolevei for egne barn. 
 



Kosmo helselag:  
Går sterkt imot nedleggelse da dette vil forringe livskvaliteten ved at innbyggerne mister selve 
livsnerven i bygda. 
 
 
   
INNSTILLING : 

 
1. Skoledriften ved Kosmo oppvekstsenter legges ned med virkning fra 1.august 2010.  
2. Elevene overføres til Valnesfjord oppvekstsenter og gis tilbud om skyss i henhold til 

opplæringsloven. 
3. Enhetsleder ved Kosmo oppvekstsenter og enhetsleder ved Valnesfjord 

oppvekstsenter gis et spesielt ansvar for å sikre en god prosess og individuell 
oppfølging av hver enkelt elev.  

4. Ansatte som blir overtallig som følge av nedleggelsen gis tilbud om stilling ved andre 
skoler / enheter i henhold til lov og avtaleverk. 

5. De bygningsmessige forhold ved Valnesfjord oppvekstsenter utbedres i henhold til 
den foreslåtte ombygging av klasserom, samt kommuneoverlegens vedtak i 
forbindelse med tilsynsrapport fra Helse- og miljøtilsyn Salten.  

 
 
DRIF-065/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 
 
 
FRP’s forslag på vegne av posisjonen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 

 
 
PART-033/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 



INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 

 
 
FOR-086/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets og partsammensatt utvalgs innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 

 
 
AMU-035/09 VEDTAK-  01.12.2009 

AMU henviser til Driftsutvalgets og Formannskapets vedtak og tar dette til etterretning. 
Enstemmig. 

 
 
KOM-095/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
I kommunestyrevedtak 57/09 ble det vedtatt å endre skolestrukturen i Fauske kommune. 
Bakgrunnen for ovennevnte vedtak var at kommunen skulle få en besparelse i drift. 
 
Etter at rådmannen la frem sitt forslag til budsjett fremkom det at skolestrukturens 
kostnader er så høy at den forventede besparelsen ikke vil bli oppnådd. 
 
På denne bakgrunn gjøres ingen endringer av skolestrukturen i Fauske kommune. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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SKISSEPROSJEKT SULITJELMA SKOLE  
 
Vedlegg: Skisseprosjekt med kostnadsoppsett 
 
Sammendrag: 
 
Innledning 
Den 23.10.2008 iverksatte rådmann oppdraget med å lage et skisseprosjekt for renovering av 
Sulitjelma skole. Skolen skal dimensjoneres for 80 elever. 
 
Prosjektgruppe ble etablert med prosjektleder, deltagelse fra skoleledelse, ansatte, elev- og 
lærerorganisasjon, verneombud og foreldregruppe. Kommunelege ble orientert om igangsetting 
av oppdraget. 
 
Det ble utlyst åpen anbudskonkurranse om arkitektoppdraget. Konkurransedokumentene var 
utformet slik at prosjektet kan beholde samme arkitekt gjennom hele prosessen til ferdig utført 
bygg. Det er imidlertid anledning til å avbryte kontrakten etter gjennomførte beskrevne faser i 
prosessen. 
 
Skolen hadde utarbeidet et godt grunnlag for å starte arbeidet med å komme frem til et 
romprogram. 
 
Skolebiblioteket skal fortsatt være en del av folkebibliotek og samlokalisert bibliotek er del av 
oppdraget. Noe senere i prosessen kom et tilleggsoppdrag om å påvise sambruksmulighetene for 
en senere tilknytning av barnehage til skolen. 
 
Prosjektleder avholdt et informasjonsmøte med prosjektgruppen ultimo januar 2009. 
Informasjonen var ment som forberedelse av deltagere til de prosesser som et byggeprosjekt må 
gjennom. Første programmeringsmøte med arkitekt ble avholdt 26. februar 2009. Det 
vanskeligste og mest tidkrevende arbeidet var å komme frem til rett størrelse på romprogrammet. 
Tidlig i fasen ble det besluttet at all pedagogisk undervisning skulle lokaliseres i nye lokaler. 
Dagens trebygning med undervisningslokaler og administrasjonsdel i betongbygg blir foreslått 
revet, men opprettholdes som skole mens nybygg er under utførelse. Del av betongbygg som 
inneholder spesialrom og basseng er vanskelig å utnytte på en god måte, da bygget er i mange 
forskjellige nivå. Dette forhold gjenspeiles i arealeffektiviteten og areal pr. elev. 
 



Prosjektleder har jevnlig hatt møter med styringsgruppe. Styringsgruppen har i møtene gitt klare 
tilbakemeldinger om hva prosjektet måtte vurdere nærmere. 
 
Totalt er det gjennomført i alt 7 programmeringsmøter i Sulitjelma med siste møte 17. juni 2009. 
Styringsgruppen fikk oversendt skisseprosjektet med en kostnadsramme på 70 mill. 
 
Styringsgruppen gav et pålegg til prosjektet den 13. august 2009 om å redusere kostnadene med 
15 mill. kroner. Samtidig var det et uttalt ønske om å bevare den pedagogiske plattform til 
skolen. Det eneste sted i prosjektet som kan ta kostnadsreduksjoner i en slik størrelse er det 
gamle betongbygg med spesialrom og basseng. Deltagere i prosjektgruppen ble samlet til et nytt 
møte for å gå gjennom prosjektet for å gjøre besparelsene. Noen endringer i romoppdeling ble 
gjort for å spare ombyggingskostnader. Deretter er det gjort en reduksjon i 
oppgraderingskostnader, vist i tabell med redusert kostnad pr. kvadratmeter. Konsekvensen av 
styringsgruppens pålegg er at arkitekt og prosjektleder mener bygget ikke kan få den nødvendige 
oppgradering som bygget trenger. Det er nå kun lagt inn kostnader for lovpålagte krav til bygget 
– lysforhold, ventilasjon, universell utforming, brannsikkerhet osv. Eksempelvis tror vi ikke 
kostnadsrammen vil være tilstrekkelig for å kunne skifte vinduer, utbedre takkonstruksjon, 
etterisolere med mere. 
 
I oppfølging av prosjektet har styringsgruppen anbefalt en økning av kostnadsrammen med 5 
mill. Dette beløp er ment å ivareta anbefalinger fra kollegiet som kvalitetssikret prosjektet, kjøp 
av tomt og gamle realskole, og at ombyggings- og riveprosjekter har større risiko for uforutsette 
kostnader. 
 
 
Tomt 
Skolebygningen står i dag på eiendom tilhørende Statskog SF. Plan/utvikling er gitt oppdraget 
med å forberede anskaffelse av eiendommen. Tomtens størrelse er på 7250 m2, dette innbefatter 
grunnen som gamle realskolebygg står på. Utearealer for skole og eventuelt senere tilknytning 
med barnehage er i minste laget. Tomten er en skråhelning med platåer i flere nivå. Det er en 
utfordring å få til gode uteområder for skole og barnehage. 
 
 
Gamle Realskole 
Da kommunen solgte det gamle realskolebygg var det blant annet en del av avtalen at kommunen 
skulle være behjelpelig med å få til nødvendig regulering av området. Av årsaker vi ikke kjenner 
til er det ikke etablert småindustri i bygget som forutsatt ved salget. Plan/utvikling har gjort 
henvendelse til eier om muligheten for tilbakekjøp av bygning. Prisforlangende er langt over hva 
kommunen er villig til å akseptere. Det føres fortsatt en dialog om å komme til enighet. For å ha 
tilstrekkelige utearealer til skole er det ikke nødvendig med innløsing av bygget. Men det er 
nødvendig med en avklaring om regulering av området. Byggets forfatning er dårlig. 
Nedfallende takheller gjør nærområdet farlig. Det kan bli nødvendig å benytte Plan- og 
bygningsloven for å sikre trygge utområder for elevene om bygget blir stående. 
 
 
Trafikkavvikling 
Det er utarbeidet to forslag på trafikkavvikling ved skolen. Det ene går på å lage en rundkjøring 
med innkjøring fra øst og å stenge veien for passering av skoleområde. Det andre forslaget går på 
å lage en busslomme på sydside av nytt skolebygg. Kommunens folkehelserådgiver og 
kommunelege har vært på en forhåndsbefaring og blitt orientert om begge situasjoner. Hva som 



er best egnet eller mulig å gjennomføre er uvisst. Det er avhengig blant annet av hva som blir 
utfallet av kommunens forpliktelser nedfelt i kontrakt ved salg av gamle realskolebygg. Ved en 
innløsing av bygget står prosjektet mye friere til å finne beste løsning. Parkering for ansatte er 
foreslått på etablert ubenyttet busslomme langs Rv 830. Ved en reguleringsendring vil Statens 
vegvesen være en naturlig høringsinstans om endret bruk av busslomme og trafikkavvikling. 
 
 
Uteareal 
Elevråd ved skolen og foreldrerepresentant har vært meget aktive i arbeidet med å utforme et 
forslag til bruk av utearealer. Kommunens folkehelserådgiver har også vært en bidragsyter til 
dette arbeidet. I skisseprosjektet er dette arbeidet fremlagt i sin helhet. 
 
 
Riving gml. trebygning og del av betongbygg. 
Det er en forutsetning i prosjektet at bygning rives for å gi plass til nye utearealer for elevene. 
Det er laget en miljøsaneringrapport for bygningene. I gamle trebygning er det benyttet 
gruveslagg i vegger med så høyt kobberinnhold at det må behandles som spesialavfall. Statens 
forurensingstilsyn og Bergvesenet er kontaktet for en mulig lokal deponering av gruveslagget. 
Dette må følges opp videre i prosjektet om det lar seg gjennomføre. Bygningsmaterialer av sten 
og betong forutsettes benyttet i terrengutforming av nytt uteareal. Annet materialet transporteres 
til deponi. 
 
 
Nybygg 
Sulitjelma skole sin pedagogiske plattform er etablert i den tiltenkte nye delen. Bygget er i to 
plan. Plan 1 har samordnet bibliotek, administrasjon og skoletrinn 8-10. Plan 2 har 1 – 4, 5 – 7 
og arbeidsrom for lærere. Plan 1 har god adkomst med universell utforming. Adkomsten til plan 
2 må skje via gamle betongbygg der heisen er planlagt plassert.  
 
 
Kvalitetssikring / risikovurdering 
Salten kommunerevisjon sine fire anbefalinger etter undersøkelsen av prosess utbygging 
Vestmyra skolesenter er fulgt opp med følgende tiltak; 

• Sulitjelma skole er en fådelt 1 - 10 skole. Det gjør den til en litt annerledes skole en de 
øvrige i kommunen. I prosjektutviklingen har det vært viktig å ivareta eleven og 
undervisningsmetodikken. 

• Det er avholdt eget møte med prosjektgruppen der prosjektprosess, målsetting for 
prosjektet og rett tidspunkt for brukerpåvirkning i prosjektet ble informert om. 

• Det er gjennomført et møte der tre inspektører fra andre skoler har gjennomgått prosjektet 
med gitte forutsetninger for en tenkt skoleuke i 2013. Egen rapport med kommentarer vil 
foreligge.  

• Konklusjonen fra gjennomgang/kvalitetsikring av prosjektet var at skolen vil fungere 
etter forutsetningene. Kollegiet anbefaler justeringer i romplan for å optimalisere 
gjennomføring av skoledagen. Ikke uventet kom det flere kommentarer og forslag på 
endringer til endringene som ble gjennomført for å spare kostnader. 

• Anskaffelser som skal gjøres etter < Lov om offentlige anskaffelser > er normalt 
tidkrevende. Utarbeidelse av fremdriftsplan for prosjektet der tidsbruk for anskaffelser er 
en del av planen vil på best mulig måte sikre at Lov om offentlige anskaffelser etterleves. 

 
 



Ombygging bygningsdel med spesialrom og basseng 
Dette bygg er forsøkt utnyttet med alle funksjoner som ikke har med basisundervisning å gjøre. 
Direktoratet for sivil beredskap har etter søknad frigitt tilfluktsrommet. Heis er planlagt i dette 
bygg for at alle nivå skal kunne nås av alle. Kostnadsrammen som styringsgruppen bestemte 
tilsier minimum av renovering for å tilfredsstille dagens forskrifter. Utover dette er det ikke lagt 
inn kostnader for oppussing. 
 
 
Tilpasning mot barnehage 
Den nåværende trafikksituasjon med en adkomstvei til et boligområde, mellom skolebygg og 
barnehage, gjør det vanskelig å finne gode løsninger til sambruk av skole og barnehage. En 
omlegging av veien på nordside av dagens skolebygg vil beslaglegge verdifulle uteområder for 
skolen. Å knytte arealene sammen anses som kostbar løsning i forhold til hva som oppnås. 
 
Prosjektet anser en løsning med barnehage tilknyttet skoleområde best plasseres der gamle 
realskolebygg står i dag. Denne løsning forutsetter kjøp av gamle realskolebygg. Både barnehage 
og skole blir da plassert mellom to adkomstveier til bolighus. Trygg trafikkavvikling bringe-
/hentetjeneste kan etableres med biloppstillingsplass vest på tomtearealet. Om barnehage skal 
samlokaliseres på et fellesareal må tilgjengelig uteareal vurderes mht tilstrekkelig størrelse. Om 
veien på sydside stenges permanent med rundkjøring i øst kan dagens veiareal omreguleres å 
benyttes som uteareal for barnehage. 
 
Det prosjekterte skolebygg har ikke fasiliteter for en barnehage. Innomhusareal for en barnehage 
må bygges i et tilbygg til skolen.  
 
Barnehagen har i dag 25 plasser. Barn under tre år opptar to plasser. Med en fordeling der det er 
2 barn under tre år og 21 barn over tre år er behovet til lekeareal 95 m2. Erfaringstall tilsier at 
administrasjons- og biarealer utgjør omtrent tilsvarende arealbehov. Arealbehovet for en 
barnehage med samme antall barnhageplasser blir da 190 m2. Om det benyttes samme 
erfaringstall nybyggkostnader som for skolebygg, kr. 30 000 pr m2, vil kostnaden for ny 
barnehage bli 5,7 mill. 
 
 
Tidsplan 
Lov om offentlige anskaffelser kommer til anvendelse for dette prosjektet. Det må gjennomføres 
konkurranse både for anskaffelse av rådgivere og entreprenører.  
 
Fra vedtak om videre prosessarbeid blir tidsplan omtrent slik: 
Anskaff rådgivere 2 – 3 mnd 
Forprosjekt       4 mnd 
Godkjenning av forprosjektet med kostnader.  
Detaljprosjektering av prosjektet 7 – 8 mnd 
Anskaffelse av entreprenører 2 – 3 mnd 
Utførelse ombygg/nybygg/riving     20 mnd 
     
Utarbeidelse av reguleringsplan bør skje parallelt med forprosjekt for å ha forutsigbarhet i senere 
detaljprosjektering. Reguleringsarbeid tar 6 mnd fra oppstart.  
 
 
Økonomi 



Prosjektkostnader ihht skisseprosjekt     kr. 55 mill 
Tillegg:         kr.   5 mill 

• Anbefalinger etter kvalitetsgjennomgang 
• Kjøp gml realskolebygg og tomt 
• Reguleringsarbeid og endret kjøremønster 

 
Kostnadsramme       kr. 60 mill 
 
Risikovurdering 
Prosjektgruppen har som utgangspunkt vurdert tiltaket i gamle betongbygg som en 
rehabiliteringsoppgave og ikke en hovedombygging. Den vesentligste begrunnelse for det er;  
 

• Funksjoner i den del som rives flyttes til et nytt bygg.  
• Funksjonene i betongbygg beholdes, svømmebasseng, gymsal og spesialrom, men 

tilpasses krav vedrørende tilkomst og rømning for brann.  
 
En hovedombygging vil måtte følge dagens forskrifter tilsvarende nybygg. Da stilles det andre 
krav til energiforbruk, lastberegninger etc. som vesentlig vil øke kostnadene. 
 
Kostnadsantagelsen er satt opp med grunnlag i erfaringstall fra en kvadratmeterpris på bygg. En 
kalkulering av fagrådgivere i henhold til bygningsdelstabell gjøres ved fremleggelse av et 
forprosjekt. Rehabilitering av eldre bygg er erfaringsmessig mer usikkert med hensyn til 
arbeidsomfang da man i et skisseprosjekt ikke har inntatt fagkunnskap/rådgivere om 
bygningsteknikk og andre tekniske anlegg. 
 
Elevtall 
Elevtall for Sulitjelma barne- og ungdomsskole 
 
 2009/2010 2010/2011 2011/2012 2012/2013 2013/2014 
Trinn 1 - 7 44 42 41 41 34 
Trinn 8 – 10 31 27 26 22 24 
Sum 1 – 10  75 69 67 63 58 
      
 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole med en total kostnadsramme på 60 
mill. kroner inkl. mva.  

 
 
FOR-087/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo på vegne av SV og FL: 
Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole inklusiv ny barnehage med en total 
kostnadsramme på 66 mill. kr. inkl. mva. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for SV/FL’s forslag. 
 



INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole med en total kostnadsramme på 60 
mill. kroner inkl. mva.  

 
 
AMU-036/09 VEDTAK-  01.12.2009 

 
Forslag fra Arne B. Vaag: AMU viser til Formannskapets vedtak av 30.11.09: 
Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole med en total kostnadsramme på 60 
mill. kroner inkl. mva.  
Enstemmig vedtatt. 
 

 
 
KOM-096/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo: 
1. Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole med en total kostnadsramme på 
67 mill. kr. inkl. mva. 
2. Sak vedrørende bygging av ny barnehage fremlegges kommunestyret innen utgangen 
av juni 2010. 
 
Nils Christian Steinbakk (FL) foreslo: 
Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole inklusiv ny barnehage med en total 
kostnadsramme på 66 mill. kr. inkl. mva. 
 
AP’s forslag ble forkastet med 26 mot 5 stemmer. 
FL’s forslag ble forkastet med 23 mot 8 stemmer. 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar utbygging av Sulitjelma skole med en total kostnadsramme på 60 
mill. kroner inkl. mva.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Prosjektleder til videre forføyning    
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TILBUD TIL RUSAVHENGIGE  
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
Fauske kommune har i dag mange rusavhengige som har behov for kommunale tjenester. 
Tjenester som denne brukergruppen har behov for dreier seg bl. a. om helsetjenester, boliger, 
økonomisk rådgivning, oppfølging i bolig og i forhold til fritid. I tillegg til de ordinære 
fagområder innenfor helse, NAV og rus/psykiatri har dette vært et tilbud som har vært gitt ut fra 
en prosjektorganisering med statlig støtte. Dette har vært å leve ”fra-hånd-til-munn”, med 
søknader og statlige tildelinger fra år til år. Usikkerhet knyttet til hvor lenge prosjektet varer har 
medført ustabilitet i forhold til ansettelser og varighet av tjenester. Det har dermed vært 
problematisk å få en god nok utnyttelse av prosjektmidlene. 
 
Ved nyttår 2008/2009 flyttet de 4 rusprosjektene inn i lokaler i Postv. 3. Dette har gitt helt nye 
muligheter for å få til et mer brukertilpasset tilbud og å øke aktiviteten i tjenesten. Driftsutvalget 
var på befaring i lokalene i oktober 2009 og fikk presentert tilbudet fra både brukere og ansatte.  
Det er gitt statlig støtte til rusprosjektene ut 2009. Det planlegges å søke statlige tilskudd for 
2010, men informasjon om man får tilskudd eller ikke vil ikke bli kjent før i mars/april 2010. Det 
er viktig for tjenesten å ha et litt lengre perspektiv på tilbudet. 
Saksopplysninger: 
 
Fauske kommune har i drift 4 prosjekter med 4 årsverk knyttet til rusarbeid. Dette er: 
 

• LAV- lavterskel helsetiltak for rusmiddelbrukere. Prosjektet har vært i drift siden 2004, 
først som Tunet Helsestasjon, deretter ble det flyttet sammen med FRAMTIA i Sjøgt. 

• STYRK – Styrking av oppfølgingstjeneste for rusmisbrukere, vært i drift fra 2005, men 
det har vært opphold i prosjektet underveis pga. turnover ansatte 

• LAR – Oppfølging av pasienter med legemiddelassistert rehabilitering har hatt tideling 
fra 2005, men også her det vært opphold pga. turnover i ansettelser. 

 
Disse tre prosjektene er finansiert fra Helsedirektoratet. Det siste prosjektet er finansiert fra 
Arbeids- og Velferdsdirektoratet: 
 

• Økonomisk rådgiving og gjeldsrådgiving for mennesker med dobbeltdiagnose 
rus/psykiatri med drift fra juli 2007. 

 



Fauske kommune fikk i 2009 kr. 2 070 000 til disse prosjektene. I tillegg ble det gitt tilsagn på 
kr. 83.000 for kunnskaps- og erfaringsspredning. Disse skal benyttes til hospitering og 
kursvirksomhet. 
 
I tildelingsbrevet for STYRK i 2009 ble det varslet om nedtrapping av tilskuddet i 2010.  For 
prosjektet Øk. Rådgiving er det gitt signaler om at tilskudd bare gis for 3 år, og i juli 2010 har 
denne tjenesten vært gitt i 3 år. Dette innebærer at en kan regne med å få tilskudd for drift for 
halve året. For prosjektene LAV og LAR er det signaler som tyder på at det kan være mulig å få 
ytterligere tilskudd i 2010. 
 
Med flytting til Postv. 3 har tjenesten fått mye mer areal disponibelt, slik at det er mulig å ha 
tilbud om ei stue hvor brukerne kan oppholde seg og hvor det er mulig å be om bistand ved 
behov. Det er åpent hus 3 dager i uka, de øvrige 2 dagene brukes til hjemmebesøk og annen 
oppsøkende virksomhet.  Disse dagene benyttes også til samarbeidsmøter. Ansatte i prosjektene 
er i stort omfang med i ansvarsgrupper.  I løpet av det siste året har omfanget i bruk av 
Individuell Plan for denne brukergruppen økt fra 0 til 8.  
 
I tilbudet som driftes i Postv. 3 inngår både et aktivitets – og ernæringstilbud, samt mulighet for 
samtale, behandling og prøvetaking. Det holdes husmøter hver 14. dag, hvor brukerne aktivt 
medvirker til utformingen av tilbudet. Av aktiviteter som tilbys kan nevnes fysisk trening på 
Friskhuset, innebandy og kick boksing. Det er lunsj en dag i uka og vafler hver fredag. Det er ca. 
100 – 120 brukere som benytter seg av tilbudet i Postv., noen mer sporadisk, mens andre både 
ofte og regelmessig. 
 
Det er inngått en 3-årig leieavtale ut 2011, med opsjon på videre leie for ytterligere 3 år. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Tilbud om tjenester til rusmisbrukere må sees i et lengre tidsperspektiv enn fra den ene året til 
det andre. Dette er et langsiktig arbeid som krever tålmodighet, evne til å bygge opp tillit og 
relasjoner til brukerne. Det kreves at ansatte har evne til å bygge opp motivasjon og å kunne 
formidle tro på framtida.  
 
Tilbudet som er bygget opp i Postv. 3 har gitt brukerne et annet sted å være enn å drive gatelangs 
eller i venterom på legekontor eller NAV. Her er det mulig å finne noen å prate med, søke hjelp, 
råd og veiledning. I tillegg er det godt og varmt der, og noen ganger mulighet for noe å bite i. 
Hos noen av brukerne er både ernærings- og helsetilstand lite tilfredsstillende. Det drives 
opplæring i å takle det daglige livet; lage mat, hygiene, sosial relasjonsbygging, hjelp til å styre 
økonomien med mer. 
 
De fire ansatte i Postveien utfyller og bistår hverandre selv om de er ansatt i helt forskjellige 
prosjekter. De jobber som et team og stepper inn for hverandre ved behov. Dette er helt 
nødvendig for å kunne gi et stabilt tilbud og for å kunne handtere en arbeidshverdag som byr på 
mange utfordringer.  Da Tunet Helsestasjon ble opprettet, var det bare en som jobbet der. Det må 
i ettertid konkluderes at det ikke er hensiktsmessig med en slik ”en-manns- jobbing”. Det legges 
opp til at det alltid er 2 ansatte i lokalene når det er åpnet hus. 
 
Fauske kommune har det siste året fått gode tilbakemeldinger fra Fylkesmannen i Nordland for 
arbeidet som drives i forhold til rusavhengige. Til tross for mange gode tilbud i Postv. 3, er det 
fortsatt områder som det må jobbes mer aktivt med, bl.a. boligtilbud. Det fremmes nå sak for 



politisk behandling for oppretting av boligtilbud til denne brukergruppen. Imidlertid sier all 
forskning at det ikke nytter bare å tilby boliger til rusavhengige, de har også behov for 
oppfølging i boligen. Mange har levd et liv i rus fra ungdommen av og har ikke lært seg å mestre 
hverdagslivet som voksen. I tillegg er det mange som sliter med psykiske problemer. 
 
Selv om prosjektene har vært i drift i flere år i forskjellige lokaler og med forskjellige ansatte, så 
er det først nå en begynner å se konturene av resultater med å ha en stabil og forutsigbar drift i 
tilpassede lokaler. En er nå i ferd med å skaffe seg oversikt over brukergruppa og se resultater 
med bedre mestring av livet for noen av brukerne. Det er derfor viktig å fortsette dette arbeidet 
med litt mer langsiktig målsetting. Tilbudet som i dag gis i Postveien utgjør en vesentlig forskjell 
i hverdagen for mange. På sikt kan en også regne med at det kan redusere kommunens kostnader 
på andre områder og at det kanskje kan bidra til å redusere kriminalitet.  
 
Selv om tilbudet er finansiert med prosjektmidler med en fra – og til dato, så har det hele tiden 
vært en av forutsetningene for å få tildelt tilskudd at kommunen etter prosjektperioden skulle 
finansiere et godt tilbud til rusmisbrukere. Statsstøtten er ment som et insitament for å få dette 
over på en stabil kommunal drift. Veien fra prosjekt til ordinær drift kan være vanskelig, selv for 
gode prosjekter.  
 
Selv om det i 2009 ble gitt signaler på at Fauske kommune ikke kunne forvente å få full dekning 
med statlig støtte av alle prosjektene, så er det fortsatt viktig å søke ekstern finansiering der det 
er mulig. Dette vil bli gjort.  Det er i budsjettforslag for 2010 lagt inn delvis ekstern finansiering 
av prosjektene. Dette innebærer at det i budsjettforslag for 2010 ligger en kommunal egenandel 
for å drifte Postv. 9, totalt beregnet til ca. kr. 800.000. De reelle kostnadene vil være avhengig av 
hvor stort det statlige tilskuddet blir for alle 4 prosjekt. For å beholde kompetente ansatte og for å 
kunne etablere et mer langsiktig tilbud for brukerne er det hensiktmessig å tenke mer enn 1 år av 
gangen. Det forslås derfor at tilbudet i Postv. 3 opprettholdes ut 2011 med den bemanning som i 
dag er prosjektfinansiert. Denne tidsperiode er sammenfallende med leiekontrakt for lokalene. I 
løpet av denne periode forutsettes det at følgende blir utført: 
 

• Kartlegging av brukergruppen 
• Evalueres av tilbudet inkl. brukerundersøkelser 
• Utarbeidelse ny rusplan 
• Tilpasning av tilbudet i forhold til øvrig rus/psykiatritjeneste og behov for oppfølging i 

boliger 
 
Et toårig perspektiv vil kunne gi denne tjenesten en nødvendig forutsigbarhet, slik at en kan få 
dokumentert resultater i forhold til tilbudet som gis til rusavhengige.
 
INNSTILLING : 

 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det søkes fortsatt ekstern finansiering av tilbudet 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
 



DRIF-066/09 VEDTAK-  25.11.2009 
 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag til 
punkt 2: 
Det fastsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir kr. 
800.000,- pr. år. 
 
Innstillingens pkt. 1, 3 og 4 ble enstemmig vedtatt. 
FRP’s forslag pkt. 2 på vegne av posisjonen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det fastsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir 

kr. 800.000,- pr. år. 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
 
FOR-088/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Siv Anita Johnsen (AP) fremmet rådmannen innstilling: 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det søkes fortsatt ekstern finansiering av tilbudet 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
Arne B. Vaag (V) foreslo nytt pkt. 2: 
Det forutsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir 
kr. 800.000,- pr. år. 
 
Driftsutvalgets innstilling med V’s forslag pkt. 2 ble vedtatt 7 mot 2 stemmer avgitt for 
AP’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det forutsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt 

blir kr. 800.000,- pr. år. 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
 



KOM-097/09 VEDTAK-  15.12.2009 
 
Siv Anita Johnsen (AP) fremmet rådmannen innstilling: 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det søkes fortsatt ekstern finansiering av tilbudet 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 25 mot 6 stemmer avgitt for AP’s forslag. 
 
VEDTAK: 
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens 

ressursbruk. 
2. Det forutsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt 

blir kr. 800.000,- pr. år. 
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige 

rus/psykiatritjenesten 
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette 

arbeidet startes opp i løpet av 2010. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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FORSLAG TIL ENDRING AV REGULERINGSPLAN FOR FINNEID 
NÆRINGSOMRÅDE SAMT KONSEKVENSUTREDNING FOR ETABLERING AV 
ET ENERGIGJENVINNINGSANLEGG PÅ OMRÅDET  
 
Vedlegg: Forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde – Planbeskrivelse/ 

reguleringsbestemmelser. Konsekvensutredning for etablering av et energigjenvinningsanlegg i 
Fauske kommune. 
Underskriftskampanje fra Astrid Nordstrøm på vegne av underskriftene. 

 
Sammendrag: 
 
1. gangs behandling. 
 
Selskapet Avfallsenergi AS fremmer forslag til endring av reguleringsplan for Finneid 
næringsområde. I denne sammenheng er det utarbeidet konsekvensutredning (KU) for 
etablering av et energigjenvinningsanlegg for spesialavfall på området.  
 
Selskapet Avfallsenergi AS planlegger etablering av et anlegg for material- og 
energigjenvinning av farlig avfall i Finneid næringsområde. 
Tiltakshaver Avfallsenergi AS er et nystiftet selskap som har som formål å produsere 
verdifullt materiale og energi fra avfall samt sluttbehandling av avfall. Selskapet eies av HL 
Industrier AS, Miljøteknikk Terrateam AS, Østbø AS, Knut Østbø AS og Kjell Østbø AS. 
 
I dag transporteres farlig avfall fra de nordlige landsdelene i Norge til anlegg i Sør-Norge. 
Med det nye anlegget i Fauske ønsker Avfallsenergi AS å tilby et mottak for dette avfallet for 
spesielt Nord- og Midt-Norge. Ved å benytte et regionalt anlegg vil dette føre til en betydelig 
reduksjon av de samlede transportkostnadene og utslipp til luft for levering av dette 
spesialavfallet. 
 
Omsøkt område eies av Fauske kommune. Reguleringsplan for Finneid næringsområde ble 
vedtatt 14.05.98. 
 
Planforslaget inneholder følgende reguleringsformål (arealformål): 

1. Byggeområder: Forretning, industri. 
2. Offentlige trafikkområder: Kjøreveg, gang-/sykkelveg, annen veggrunn. 
3. Spesialområder: Område for forbrenning av spesialavfall, område for mellomlagring, 

parkbelte i industristrøk, område for frisikt. 
4. Kombinerte formål: Forretning/industri. 



  
Tiltaksplanene utløser krav om KU etter bestemmelsene i Plan- og bygningsloven (pbl) og 
forskrift om KU. Den berørte kommunen er ansvarlig myndighet for utredningsprosessen. 
 
Prosessen startet som et rent tiltak der det ble utarbeidet forslag til utredningsprogram som ble 
sendt ut på høring. Behandlingen her vil i hovedsak være knyttet opp mot forurensningslovens 
bestemmelser. 
Gjennom høringen fremkom det fra regionale plan- og miljømyndigheter anmodning om at 
det ble utarbeidet ny reguleringsplan for det aktuelle tiltaket. 
 
Planutvalget vedtok i møte 13.01.09, sak 4/09, at tiltaket krever reguleringsendring av 
gjeldende reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Tiltaksområdet innenfor Finneid næringsområde har reguleringsformålet Byggeområder – 
industri i vedtatt reguleringsplan av 14.05.1998. 
 
I forhold til gjeldende reguleringsplan er følgende endringer foreslått: 
 
Endringsforslaget legger til rette for et avfallsforbrenningsanlegg gjennom 
reguleringsformålet Spesialområder – Område for forbrenning av spesialavfall. 
 
Internvegsystemets avkjørsel (kryss) mot E6 er flyttet 10 m sørover. Dette medfører at 
området med reguleringsformålet Byggeområder - Forretning til Mat Hjørnet AS (101/64 
m.fl.) blir noe større. Det legger til rette for ønsket utbygging mot sør. 
 
Området med reguleringsformålet Kombinerte formål – Forretning/industri til Bobilnor AS 
(101/332 m.fl.) er utvidet i tråd med ervervet tilleggstomt. 
 
Gjeldende reguleringsplan viser Felles avkjørsel med reguleringsbredde 6 m mellom Mat 
Hjørnet AS og Bobilnor AS. 
Foreliggende planforslag foreslår å ta denne bort og erstattes av en ny felles grenselinje 
mellom disse to eiendommene. 
 
Område for mellomlagring i tilknytning til bruk av Finneidkaia er vist i planforslaget. 
 
Planforslaget legger også til rette for betydelig tilleggsareal til Finneid Sveis Eiendom AS 
(101/365). 
 
Reguleringsendringen medfører altså at tiltaket må behandles etter pbl.  
Utredningsprogrammet ble derfor ”omdøpt” til planprogram og sendt ut på ny høring. 
 
Melding med forslag til planprogram (tidligere utredningsprogram) ble med grunnlag i 
innspill fra høringsinstanser fastsatt av kommunen (planutvalget) i møte 13.01.09, sak 4/09. 
 
Tiltakshaver ble dermed pålagt, i henhold fastsatt planprogram, å utarbeide en KU som skal 
belyse alle relevante konsekvenser av utbyggingen. 
 
Vedlagt KU har vurdert risiko- og sårbarhet som eget tema. 
  



Rådmannen gjør likevel en generell vurdering på risiko- og sårbarhet for området i gjennom 
følgende sjekkliste: 
 
NATUR- OG MILJØFORHOLD 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Jord-/leire-/løsmasseskred Nei  
Kvikkleire, ustadige 
grunnforhold   

Nei  

Steinras, steinsprang Nei  
Is-/snøskred Nei  
Kjente historiske skred, 
utbredelse 

Nei  

Flomfare Nei  
Springflo Nei  
Flomsonekart, historiske 
flomnivå 

Nei  

Sterkt vindutsatt, storm/orkan 
etc. 

Nei  

Mye nedbør Nei  
Store snømengder Nei  
Radon Nei  
Annet… Nei  
 
 
DRIKKEVANN OG ANDRE BIOLOGISKE RESSURSER 
Forhold/uønskede hendelse Ja/Nei Vurdering 
Utbyggingsplaner (boliger, fritidsbebyggelse, 
næring /industri, infrastruktur etc.) i nærheten av: 

- drikkevannskilder, nedbørsfelt, grunnvann  
- landbruksareal 
- oppdrettsanlegg m.m. 

Vurdere nødv. tiltak, båndlegging etc. 

Ja Forholdet til eksisterende 
oppdrettsanlegg i Skjerstadfjorden er 
vurdert i KU og rådmannen kjenner ikke 
til andre forhold som bør vurderes i dette 
pkt.  

 
 
VIRKSOMHETSBASERT SÅRBARHET 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Brann/eksplosjon ved industrianlegg Nei  
Kjemikalieutslipp o.a. forurensning Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 

ikke til andre forhold som bør vurderes i dette pkt.  
Olje-/gassanlegg Nei  
Lagringsplass for farlige stoffer for 
eksempel industrianlegg, havner, 
bensinstasjoner, radioaktiv lagring 

Nei  

Høyspentledninger Nei  
Anlegg for deponering og 
destruksjon av farlig avfall 

Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 
ikke til andre forhold som bør vurderes i dette pkt. 

Strålingsfare fra div. installasjoner Nei  
Gamle fyllplasser Nei  
Forurenset grunn og sjøsedimenter, 
endret bruk av gamle industritomter 

Nei  

Militære og sivile skytefelt Nei  
Dumpeområder i sjø Nei  
 
 
INFRASTRUKTUR 



Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Vil utilsiktet/ukontrollerte hendelser 
som kan inntreffe på nærliggende 
transportårer utgjøre en risiko for 
området? 

- hendelser på veg 
- hendelser på jernbane 
- hendelser på sjø/vann 
- hendelser i luften 

Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 
ikke til andre forhold som bør vurderes i dette 
pkt. 

Veger med mye transport av farlig gods Nei  
Ulykkesbelastede veger Nei  
Støysoner ved infrastruktur Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 

ikke til andre forhold som bør vurderes i dette 
pkt. 

 
 
STRATEGISKE/SÅRBARE OBJEKTER 
Objekter som kan være særlig utsatt for sabotasje/terror, og/eller er sårbare i seg selv og 
derfor bør ha en grundig vurdering. 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Sykehus/helseinstitusjon Nei  
Sykehus/omsorgsinstitusjon Nei  
Skole/barnehage Nei  
Flyplass Nei  
Viktig vei/jernbane Nei  
Jernbanestasjon/bussterminal Nei  
Havn Nei  
Vannverk/kraftverk Nei  
Undervannsledninger/kabler Nei  
Bru/demning Nei  
  
Rådmannen vurderer, også med bakgrunn i KU, at det ikke finnes kjente forhold/hendelser, 
verken naturlige eller menneskeskapte, som bør virke inn på arealbruken i planområdet. 
 
Utover behandling etter pbl der kommunen er ansvarlig myndighet vil tiltaket også kreve 
tillatelser fra andre særlovsmyndigheter. Disse er: 

• Statens forurensningstilsyn (SFT) er ansvarlig myndighet for utslippstillatelse etter 
forurensningsloven. 

• Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap (DSB) er ansvarlig myndighet for 
godkjenning etter lov om brann og eksplosjonsvern. 

• Arbeidstilsynet er ansvarlig myndighet vedr. forhåndsmelding etter lov om 
arbeidsmiljø. 

• Fylkesmannen i Nordland er ansvarlig myndighet for tillatelse til sluttdeponering av 
bunnslagg. 

 
Forbrenningsprosessen vil være godt egnet for kombinert produksjon av kraft og varme. I 
første rekke er det aktuelt å distribuere varme og Avfallsenergi er i dialog med Fauske 
Lysverk om å etablere et felles fjernvarmeselskap. Det planlagte anlegget kan levere varme til 
et fjernvarmenett i Fauske sentrum. Fauske Lysverk har i dag avtale om leveranse av 
fjernvarme til alle skoler, helseinstitusjoner og kommunale bygg i Fauske sentrum. I tillegg er 
det lagt ned rør i fortauene i sentrum for oppvarming via fjernvarme. 



Den nærmeste leveransen av fjernvarme vil være fra Finneid, forutsatt at 
energigjenvinningsanlegget blir realisert. Det må da etableres et distribusjonsnett for 
fjernvarme fra Finneid til Fauske sentrum. 
Om sommeren, når energiforbruk til oppvarming er lavere, kan det være aktuelt å bruke 
varme til andre formål, som for eksempel oppvarming av et utendørs svømmebasseng. 
 
Det vil også bli lagt opp til å kunne produsere elektrisitet ved at det monteres en gassmotor i 
anlegget som mates med gass som har vært gjennom røykgassrensing. 
 
Gassmotoren vil være utstyrt med en transformator, og energimengden som vil bli generert vil 
være i samme størrelsesorden som strømforbruket på energigjenvinningsanlegget. Ved å 
investere i en gassmotor vil anlegget være selvforsynt med elektrisitet, og kan dermed forsyne 
fjernvarmenettet med varme også ved større strømutfall. Dette vil på sikt kunne styrke 
beredskapen i kommunen. 
 
Anlegget bør bemannes med driftspersonale som har erfaring fra behandling av avfall og/eller 
prosessindustri. Totalt ventes anlegget å ha behov for en stab på ca. 20 personer.  
 
Planforslaget har vært til intern behandling i kommunen, bl.a. hos barnas representant og 
representantene for miljø/friluft. Ingen merknader herfra. 
Forbrenningsanlegget vil ikke legge beslag på arealer som er viktige for barn, unge og 
funksjonshemmede.  
Det nærliggende friluftsområdet (Straumøyra) på sørsiden av Finneidstraumen blir ikke 
direkte berørt av tiltaket. Det visuelle er en mulig problemstilling, men friluftsområdet 
vurderes ikke av den grunn å få redusert bruksverdi. 
 
Den 03.10.08 ble det varslet oppstart av planarbeid for tiltaket.  
I kap.5 i vedlagt Planbeskrivelse fremkommer alle høringsuttalelser med tiltakshavers 
kommentar. 
Rådmannen tar dette til orientering og har heller ingen tilleggskommentarer.  
 
Det vil bli gjennomført offentlig orienteringsmøte om avfallsforbrenningsanlegget i 
høringsperioden.  
 
Rådmannen anbefaler å legge foreliggende planforslag med KU ut til offentlig ettersyn. 
 
INNSTILLING : 

 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-1, pkt. 2, legges forslag til endring av 
reguleringsplan for Finneid næringsområde, samt konsekvensutredning for etablering 
av et energigjenvinningsanlegg på området, ut til offentlig ettersyn i 8 uker.  

 
 
PLUT-030/09 VEDTAK-  12.05.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 



Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-1, pkt. 2, legges forslag til endring av 
reguleringsplan for Finneid næringsområde, samt konsekvensutredning for etablering 
av et energigjenvinningsanlegg på området, ut til offentlig ettersyn i 8 uker.  

 

NYE OPPLYSNINGER I SAKEN 
 
2. gangs behandling. 
 
Det fremmes forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Planforslaget har følgende dokumentasjon: 
 

1. Plankart med bestemmelser. 
2. Tilhørende konsekvensutredning (KU). 
 

Planforslaget har ligget ute til offentlig ettersyn i perioden 26.05 – 28.07.09. Det er 
innkommet 16 uttalelser til planforslaget. Ingen innsigelser.  
Underskriftskampanje av 13.10.09 er innkommet til planutvalget v/Svein Roger Bådsvik fra 
Astrid Nordstrøm på vegne av underskriftene.  
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Hver enkelt merknad er innført enten i sin helhet (angitt ved ”nnnnn”) eller som komprimert 
utdrag og deretter er det gjort en vurdering/anbefaling vedr. problemstillingen slik den 
fremstår. 
 
Behandles etter pbl før ny pbl (plandel) trådte i kraft 01.07.09. 
 
 
Merknad fra Fylkesmannen i Nordland. 
 
” Dette er en fellesuttalelse fra Fylkesmannens miljøvernavdeling, landbruksavdeling og 
beredskapsstab. 
 
Merknader miljø 
 
Fylkesmannen har ikke merknader til konsekvensutredningen, og anser utredningen er utført i 
samsvar med fastsatt program. Vi ser i utgangspunktet ikke at der er behov for 
tilleggsutredninger innenfor Fylkesmannens forvaltningsområder. 
 
Fylkesmannen er tilfreds med at det i planen er regulert inn spesialområde for forbrenning av 
farlig avfall. Det er imidlertid litt ulike begrepsbruk i reguleringsbestemmelsene og på 
plankartet. På plankartet fremkommer for eksempel avfallsforbrenningsanlegg – område for 
forbrenning av spesialavfall. Spesialavfall benyttes ikke lenger som betegnelse på denne type 
avfall. Det er også utarbeidet støysonekart i henhold til T-1442 Retningslinje for behandling 
av støy i arealplaner. Støygrensene for gul og rød sone bør synliggjøres i reguleringsplanen 
på en hensiktsmessig måte, jf. T-1442, pkt. 2.4.2.”  
 



Vurdering/anbefaling: Rådmannen tar presisering fra Fylkesmannen til etteretning og endrer 
teksten på plankartet under TEGNFORKLARING - SPESIALOMRÅDER - til: 
Avfallsforbrenningsanlegg – Område for forbrenning av farlig avfall. 
 
Det er utarbeidet støysonekart i henhold til T-1442 (Retningslinje for behandling av støy i 
arealplaner). Støysonekart er tatt inn i Planbeskrivelsen. Driften av forbrenningsanlegget vil 
ikke medføre støynivåer ved nærmeste bolig som overskrider gjeldende retningslinjer. Den 
økte trafikkbelastningen på E6 utgjør kun vel 1 % i forhold til dagens situasjon. 
Rådmannen vurderer derfor at det ikke er nødvendig at støygrensene synliggjøres også på 
reguleringsplankartet. Rådmannen anbefaler å opprettholde foreliggende planforslag på dette 
punkt. 
  
 
Merknad fra Nordland fylkeskommune. 
”Planfaglig vurdering 
Konsekvensutredningen har belyst de fleste aktuelle tema på en god og gjennomført måte. 
Kort oppsummert konkluderer utredningen med at renseteknologien gjør at anlegget vil gi 
svært lite utslipp til luft i forhold til gjeldende krav, og i forhold til hva som kunne vært 
forventet med tanke på hva som skal forbrennes. Risiko og øvrig påvirkning vurderes også til 
å være relativt liten. Plasseringen av anlegget vurderes ikke å innebære særskilt risiko for 
naturverdier, estetikk eller naboer. 
 
Fylkeskommunen vurderer anlegget i seg selv som positivt som del av en endelig behandling 
av farlig avfall. Gitt at slikt avfall likevel må forbrennes, så er det positivt at det er 
tilgjengelige behandlingssystemer også i Nordland/Nord-Norge. Dette vil kunne spare 
transportbehov og dermed gi en miljøgevinst. Plasseringen av anlegget i Fauske vurderes 
ikke til å være spesielt konfliktfylt sammenlignet med andre aktuelle plasseringer, selv om 
fylkeskommunen har forståelse for naboers bekymring.  
 
Miljøgevinsten knyttet til dette anlegget er direkte knyttet til distribusjon av fjernvarme. 
Kommunen bør derfor i sin planlegging særlig vektlegge den videre tilretteleggingen av 
fjernvarmenett i Fauskeområdet. Det bør settes krav til etablert omsettingssystem for 
fjernvarme før anlegget realiseres. 
 
Kommunen og utbygger bes om å særskilt vektlegge å spre informasjon om samfunnssikkerhet 
i tilknytning til anlegget, samt så langt det er mulig legge til rette for kontinuerlig 
oppgradering av anlegget, slik at anlegget til en hver tid vil være oppdatert med den beste og 
sikreste tilgjengelige teknologien for behandling av farlig avfall. 
 
Konsekvensutredningen har ikke utredet transport av avfall over jernbane. Dette kan være en 
svakhet i beslutningsgrunnlaget, da jernbane er den mest energieffektive transportmetoden 
som er tilgjengelig i området. 
 
Reguleringsplanen er godt utarbeidet. Fylkeskommunen vil likevel be kommunen å fastsette 
grad av utnytting også i bestemmelsene. Det er ikke fastsatt grad av utnytting i 
spesialområdene for behandling av farlig avfall. Dette må utbedres før vedtak. Det bes om at 
vedtak i denne saken tilsendes så snart det foreligger. 
 
Kulturminnefaglig vurdering 



Tiltakets innvirkning på kulturminner og kulturmiljø er tilstrekkelig opplyst gjennom 
konsekvensutredningen. 
Ettersom området allerede er opparbeidet, har Nordland fylkeskommune ingen 
kulturminnefaglige merknader til reguleringsplanforslaget. ” 
 
Vurdering/anbefaling: Når det gjelder distribusjon av fjernvarme viser rådmannen i 
utgangspunktet til kommentarer under 1. gangs behandling av saken ovenfor. 
Det er satt fokus på at gjeldende forvaltningspraksis innebærer at det i nye utslippstillatelser 
(SFT) settes krav om minimum 50% energigjenvinning. 
Avfallsenergi AS er klar over 50% kravet, og dette vil bli vektlagt i det videre 
planleggingsarbeidet.  
For å levere varme må det etableres et distribusjonsnett for fjernvarme fra Finneid til Fauske 
sentrum. Med tanke på eventuelle utvidelser av leveranser av varme er det mest aktuelt å 
legge dette langs eksisterende vegnett. 
 
Rådmannen vurderer at god informasjon fra tiltakshaver og en åpen holdning overfor 
nærmiljøet, spesielt nå i planleggings- og godkjenningsfasen, vil kunne bidra til å redusere de 
negative effektene av evt. kritiske holdninger i nærmiljøet. 
 
Tiltaket er omfattet av EUs rådsdirektiv om integrert forebygging og begrensning av 
forurensning (IPPC-direktivet). Det vil si at i føringene for utslipp fra forbrenningsanlegget er 
det krav om bruk av ”BAT-prinsippet” (Best Available Technology) ved valg av teknologi. 
PyroArc-teknologien i dette prosjektet vurderes å tilfredsstille dette kravet. 
 
Det legges opp til at avfall til anlegget hovedsakelig skal transporteres med bil, men noe vil 
bli levert via båt. 
Selv om noe avfall kan bli transportert med tog til Fauske vil det likevel bli lastet om til 
lastebil for å bli kjørt til Finneid (ca. 2,5 km). Levering direkte fra tog på Finneid krever 
uansett omlasting til bil.  
 
Rådmannen vurderer at det er tilstrekkelig å angi grad av utnytting på plankartet. I området 
for Avfallsforbrenningsanlegg  (Spesialområder) fastsettes grad av utnytting til T-BYA=40% 
som er i tråd med gjeldende reguleringsplan for området. 
 
 
Uttalelse fra Reindriftsforvaltningen Nordland. 
” Reindriftsforvaltningen har ingen merknader til saken.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  
 
 
Uttalelse fra Arbeids- og velferdsdirektoratet (NAV). 
”Arbeids- og velferdsdirektoratet har gjort seg kjent med hovedinnholdet i høringssaken, og 
kan ikke se å ha merknader til det fremlagte forslaget.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  
 
  
Uttalelse fra Det Kongelige Arbeids-og inkluderingsdepartement. 
”Arbeids- og inkluderingsdepartementet har ingen merknader til ovennevnte sak.”  



 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
 
Uttalelse fra Universitetet i Trømsø, Tromsø Museum. 
Etter kulturminneloven §14 er Tromsø Museum rette myndighet for forvaltning av 
kulturminner under vann i Nord-Norge. 
Planforslaget vil innebære tiltak i sjø med begrenset utfylling langs vestsiden av neset. 
Området er preget av tidligere utfyllinger og tiltaksområdet er begrenset i omfang.  
Tromsø Museum har ingen merknader til reguleringsplanen eller KU. 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  
 
 
Uttalelse fra Kystverket Nordland. 
”Kystverket har ut fra havne- og farvannsmessige hensyn ingen spesielle merknader til 
reguleringsplanforslaget som foreligger.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
 
Merknad fra Statens vegvesen Region nord. 
”Gjeldende reguleringsplan fra 1998 omfatter også fremtidig kryss til Fauske sentrum ved 
omlegging av E6 utenom Fauske. I denne endrede reguleringsplanen er krysset flyttet om lag 
10m sørover for å få en bedre arealutnyttelse for butikken på område F1. Omleggingen av E6 
er skjøvet ut i tid og krysset trenger derfor ikke å bli fullt utbygd i denne omgang. 
 
Det er imidlertid behov for en ”” midlertidig”” kryssutbedring for å betjene næringsområdet. 
Dette er beskrevet i § 3.1 i bestemmelsene, mens illustrasjonsplanen som bestemmelsene 
henviser til, viser ingen slik midlertidig kryssløsning. Illustrasjonsplanen må derfor endres 
slik at det midlertidige krysset føres vinkelrett inn mot dagens E6 i forlengelsen av regulert 
atkomstveg fra industriområdet. Dette krysset må konstrueres for stamveg S1 i henhold til 
vegnormalen 017 Veg-og gateutforming. Det betyr blant annet at det må anlegges trafikkøy 
(dråpe) i atkomstvegen og passeringslomme på E6. Dette blir en forenkling av det framtidige 
krysset siden det kun skal betjene industriområdet og ikke hele Fauske sentrum. Vi er i gang 
med planlegging av gang- og sykkelveg langs E6 på denne strekningen og planen for 
midlertidig kryss må derfor ta høyde for fotgjengerkryssing ved at trafikkøya lages 2m bred 
og blir konstruert for fotgjengerkryssing i henhold til vegnormalen. 
 
Siste setning i § 3.1 i bestemmelsene lyder: ”” Atkomstvegen skal opparbeides før 
forbrenningsanlegget for avfall etableres.”” Rekkefølgebestemmelsen må i tillegg til 
atkomstveien også omfatte opparbeiding av det midlertidige krysset. ”  
 
Vurdering/anbefaling: Rådmannen tar påpekninger/presiseringer fra vegvesenet til 
etteretning og anser en avklaring av disse forhold må skje i illustrasjonsplan for midlertidig 
kryssløsning som skal utarbeides og bl.a. godkjennes av Statens vegvesen før tiltak på 
området etableres, jfr. bestemmelsenes § 3.1. 
 



Reguleringsbestemmelsenes § 3.1, siste setning, endres og lyder slik: Atkomstveien og 
midlertidig kryssløsning mot E6 skal opparbeides før forbrenningsanlegget for avfall 
etableres.. 
 
 
Merknad fra Jernbaneverket. 
”Jernbaneverket har hatt saken til høring i et tidligere planstadium, uten kommentarer. 
Imidlertid ser vi nå av plankartet at reguleringsplanen strekker seg inn på areal som 
disponeres av Jernbaneverket, fordi den forholder seg til reguleringsplan for Finneid 
næringsområde fra 1998. 
 
Riksveg 80 er ikke lagt om på denne strekningen, og denne omleggingen ligger ikke inne i 
Nasjonal transportplan for gjeldende periode. Etter at det ble bygget miljøgate gjennom 
Fauske sentrum for rv 80 er det i følge Statens vegvesen ingen planer om å endre vegføringen 
i dette området i overskuelig framtid. Imidlertid varsler de at de kommer til å starte opp 
bygging av gang/ sykkelveg på vestsiden av rv 80 neste år. 
 
Jernbaneverket har hele tiden forstått planene som at reguleringsarealet var avgrenset av 
dagens rv 80. Planen vises nå med en løsning som ikke vil bli gjennomført. Fra 
jernbaneverkets side er det ønskelig at planen vises med eksisterende vegnett og med 
reguleringsgrense som ikke går øst for rv 80. Ettersom vedtatt reguleringsplan viser en annen 
vegløsning vil Jernbaneverket ikke fremme dette som innsigelse. Vi vil likevel henstille 
kommunen om å vise en regulert løsning som vil være i tråd med det som i praksis kommer til 
å bli bygget.”   
 
Vurdering/anbefaling: Som det også fremgår av uttalelse ovenfor er foreliggende 
planforslag i tråd med gjeldende reguleringsplan fra 1998 vedr. fremtidig trase for E6. Selv 
om omlegging av E6 i dette området ikke ligger inne i Nasjonal transportplan for gjeldende 
periode er omleggingen ikke på noen måte skrinlagt. 
Rådmannen anbefaler derfor å opprettholde foreliggende planforslag vedr. disse forhold.  
Som det fremgår av saken vil det bli etablert midlertidig kryssløsning mot dagens E6 dersom 
forbrenningsanlegget for avfall etableres. 
 
 
Merknad fra Fauske Lysverk AS. 
”Det bør avklares hvor stort strømbehov det blir til dette prosjektet, hvilket spenningsnivå 
(230/415V), hvor uttaket blir, og eventuelt innreguleres trafotomt. 
Byggherre må i alle fall kontakte Fauske Lysverk for å få avklart størrelse på anleggsbidrag.” 
 
Vurdering/anbefaling: Rådmannen får opplyst fra tiltakshaver at dersom prosjektet blir 
realisert vil tiltakshaver i samarbeid med Fauske Lysverk AS avklare størrelse på 
anleggsbidrag m.v.. 
Arrondering/utforming av området for Avfallsforbrenningsanlegg er ikke endelig fastlagt. 
Med bakgrunn i det vil en innregulering av trafotomt på området miste noe av hensikten. 
Rådmannen vurderer at en slik avklaring kan gjøres i etterkant av vedtatt plan, enten som en 
mindre reguleringsendring eller som en klausulering på området for Avfallsenergi. 
 
 
Merknad fra Kommunelege I. 



Kommunelegen slutter seg til uttalelse av 25.06.09 fra Helse- og miljøtilsyn Salten IKS som 
følger: 
”Helse- og miljøtilsyn Salten er saksbehandler for kommunelegen innenfor folkehelse og 
helsehensyn i ulike planer. Kommunelegen ivaretar helsehensyn i forhold til utbygging og 
friarealer, trafikksikkerhet (ulykkesforebygging), støy og livskvalitet generelt. I tillegg jobber 
kommunelegen for å fremme folkehelse bla. ved å ivareta hensynet til helse og trivsel i 
planlegging etter PBL. Kommunelegen uttaler seg i medhold av Lov om helsetjenesten i 
kommunene (kommunehelsetjenesteloven) og forskrift om miljørettet helsevern. 
 
I innspill til planprogrammet fokuserte vi på ulemper i forhold til nærmeste bebyggelse, 
klargjøring av ev. helseskade ved utslipp til luft, jord og vann samt risikoanalyse. Vi har også 
et spesielt fokus på støy og støv både under anleggs- og driftsfase. 
 

- Det opplyses at det ikke forventes at driften vil medføre luktproblemer. Vi kan ikke 
finne noen innledende analyse eller vurdering som gir en slik konklusjon. 

- I reguleringsplanen står det at anlegget vil bli vurdert inngjerdet. Vi mener at dette 
anlegget bør inngjerdes og at det må være et system for registrering slik at man til 
enhver tid vet antall personer tilstede på området. 

- Området mot vei er planlagt med beplantning og voll. Det er viktig og bra at 
reguleringsbestemmelsene setter krav til ferdigstillelse av dette før anlegget tas i bruk. 

 
I reguleringsbestemmelsene bør det være krav til at arbeidet i anleggsfasen skal ta hensyn til 
nære omgivelser i forhold til tidspunkt for aktivitet samt støy- og støvavbøtende tiltak etter 
behov. 
 
Konsekvensutredning av avfallsforbrenningsanlegget synes grundig gjennomarbeidet og tar 
opp de ulike aspektene med etablering og drift av et slikt forbrenningsanlegg. 
 

Helserisiko av utslipp fra avfallsforbrenningsanlegg: 
Folkehelseinstituttet har bla. utgitt en ””Forskningsbasert kunnskapsbase om miljø og 
helse”” hvor avfallsforbrenningsanlegg omtales. Når det gjelder helserisiko gjengir vi noe av 
faginformasjonen fra Folkehelseinstituttet: ””I forbrenningsanlegg oppnås høye 
temperaturer og det er installert renseanlegg. Dannelsen av organiske forbindelser er dermed 
liten. Utslippene av helseskadelige stoffer er derfor små. Kombinert med forskriftsmessig drift 
og gode kontrollmålinger regnes utslippet fra slike anlegg ikke å være helsefarlig. Selv om 
mange av stoffene som kan slippes ut fra forbrenningsanlegg er rapportert å kunne gi 
alvorlige helseeffekter som kreft og misdannelser vil dagens rensemetoder redusere 
utslippene så mye at de ut fra eksisterende kunnskap ikke skulle representere noen helserisiko, 
i alle fall ikke ved forskriftsmessig drift. Det er viktig med regelmessig kontroll og at driften 
følger oppsatte retningslinjer.”” 
 
Forurensningsmyndigheten gir tillatelse til drift av slike forbrenningsanlegg. Dette gjøres i 
hht. avfallsforskriftens kap. 10. Her er det satt krav til utslipp til vann og luft, støy, krav om 
målinger av utslipp, krav til rapportering av resultatene samt krav til varsling ved unormale 
driftsforhold. Vi forutsetter at risikovurdering med strakstiltak ved driftsproblemer, uhell, etc. 
innarbeides som krav i tillatelsen. Folkehelseinstituttet opplyser også at det ikke er registrert 
noen helseskader i forbindelse med anlegg som er i drift i Norge i dag. 
 
Utredningen for anlegget viser at utslippene vil ligge godt under de krav forskriften setter.     
 



Med bakgrunn i dette og med dagens kunnskap og strenge miljøkrav til slike anlegg anser vi 
ikke at driften av et slikt forbrenningsanlegg vil medføre noen helsefare.” 
 
Vurdering/anbefaling: I KU fremkommer det at det ikke forventes at driften vil medføre 
luktproblemer.  
Det påpekes at det ikke foreligger noen innledende analyse eller vurdering som gir en slik 
konklusjon. 
Rådmannen er enig i at spørsmålet rundt lukt er noe ”lettvindt” behandlet i KU for 
energigjenvinningsanlegget. 
For å få dette utdypet noe mer har rådmannen vært i kontakt med Ambio miljørådgivning as 
som har vært ansvarlig for sammenstillingen av utredningen og for koordinering av 
utredningsarbeidet. 
 
Her opplyses det at for vanlige avfallsanlegg, som tar imot mer eller mindre usortert avfall, er 
dette en sentral problemstilling ettersom organisk avfall som blir liggende i lager kan avgi 
lukt. 
Her er det kun snakk om forbrenning av farlig avfall og det er framfor alt organiske 
løsemidler (for eksempel spillolje) som kan være kilder til lukt. Som det fremgår av 
bestemmelsenes § 4.1, pkt.7 vil flytende avfall bli oppbevart i lukkede containere/kar, og det 
skal ikke lukte fra lager. Øvrig avfall skal lagres inne i mottakshallen. 
Som det fremgår av KU og utslipp til luft vil selve forbrenningen ikke generere noen 
overskridelser av anbefalte grenseverdier eller kriterier for utslipp til luft. 
Det opplyses at i dette ligger også sjenerende lukt. Her vil det også bli stilt strenge krav 
gjennom utslippstillatelsen, etterkontroll og krav til oppfølgende målinger.   
 
Rådmannen tar denne vurdering til etteretning og ser ikke noe behov for videre utdyping vedr. 
lukt.  
 
Påpekninger for øvrig vil i hovedsak bli en del av de krav som stilles i utslippstillatelsen fra 
Forurensningsmyndigheten (SFT) dersom tiltaket skal iverksettes. 
 
 
Merknad fra Wenberg Fiskeoppdrett AS. 
”Wenberg Fiskeoppdrett AS (WF) driver med produksjon av laks i Skjerstadfjorden. En av 
våre lokaliteter ligger svært nær det planlagte avfallsenergianlegget. 
 
WF er positiv til at man i Fauske kommune arbeider for etablering av Avfallsenergi AS. 
Etablering av en slik bedrift vil skape et betydelig antall arbeidsplasser som er viktig for 
kommunen samt økt kompetanse innen denne type industri i vårt område. 
 
WF er ikke fornøyd med konsekvensutredningen i forhold til: 

1. Vurderingen og ivaretakelse av risiko for utslipp til sjø i forbindelse med transport og 
lossing. 

2. Anleggets lokalisering. 
 
WF ber om at det legges frem en HMS plan som beskriver hvordan man skal ivareta 
sikkerheten i forhold til båttransport og lossing. 
WF foreslår at Fauske kommune gjennom kommunens næringsselskap Fauna arbeider for en 
lokalisering som ikke fører til direkte avrenning til fjorden samt ligger mer skjermet i forhold 
til omgivelsene.” 



 
Vurdering/anbefaling: Som det fremgår av KU er det anslått at ca. 20% av avfallet kan bli 
levert via båt. Det antas at leveranse med båt vil være begrenset til ca. 1-2 anløp pr. måned. 
De mest aktuelle avfallsfraksjonene som leveres med båt er spillolje. 
 
Ettersom det ikke er aktuelt å ta i mot fartøy i internasjonal fart vil det ikke være nødvendig 
med tilrettelegging i henhold til kravene i ISPS-koden (International Ship and Port Security 
Code), dvs. at det ikke er behov for inngjerding eller adgangskontroll. 
 
En av de mest aktuelle risikoområdene er vurdert å være kaiområdet og båt liggende ved kai. 
Risikoen her knytter seg til utslipp til sjø ved lossing fra båt forutsatt at olje pumpes fra båt. 
Et eventuelt utslipp vil raskt komme i kontakt med sjø. Små utslipp vil kunne forekomme, 
men ha små konsekvenser.  
Risikoen for større utslipp, med større miljøkonsekvenser er imidlertid liten. Fartøy som fører 
forurensende last er i henhold til losloven pliktig til å benytte statslos underveis i farvann 
innenfor grunnlinjen. Dette vil medføre en betydelig risikoreduserende virkning. 
 
Utslipp av spillolje til sjø vil kunne berøre en tredje part, blant annet fiskeoppdrett. 
 
Konklusjonen i risikoanalysen er: Anleggets risiko medfører ingen sannsynlige hendelser på 
et kritisk nivå. Ingen hendelser eller forhold er heller vurdert å representere et uakseptabelt 
høyt risikonivå. Dette betyr at ingen av de identifiserte uønskede hendelsene forventes å ha en 
vesentlig negativ virkning for menneske, ytre miljø eller 3. person (part). 
 
Med bakgrunn i risikoanalysen er det foreslått en rekke forebyggende og skadereduserende 
tiltak. Det vil bli lagt opp til strenge krav til internkontroll og dette omfatter bla. HMS.  
En HMS plan som beskriver hvordan man skal ivareta sikkerheten i forhold til båttransport og 
lossing vil bli utarbeidet.  
 
Rådmannen tar angjeldende vurderinger i KU til etteretning og ser ikke noe behov for at HMS 
plan skal fremlegges i denne reguleringsplanprosessen. HMS planer må utarbeides (lov om 
arbeidsmiljø) dersom tiltaket skal iverksettes. 
 
Anleggets lokalisering er valgt med bakgrunn i gjeldende reguleringsplan for Finneid 
næringsområde. Området har dypvannskai og ligger tett opp mot E6 og jernbane. Området er 
derfor lett tilgjengelig både med bil og båt. På sikt kan også jernbanetransport være aktuelt.   
  
 

Merknad fra Felleslista v/ Bjarne Eidissen. 
”Styret i Felleslista har behandlet saken med bakgrunn i søknaden og den utredning som 
foreligger ang. etablering av Forbrenningsanlegget for avfall på Finneid Industriområde. I 
tillegg var Felleslista også tilstede på folkemøte på Finneid Oppvekstsenter hvor det ble 
grundig orientert om den. 
 
Styret i Felleslista vil uttale følgende: 
Selv ved de tekniske løsninger for anlegget med optimal rensing av de utslipp som vil bli, er 
det ingen garanti gitt for hva som skjer ved ””teknisk svikt”” eventuelt ””blow-out”” osv. 
Dersom dette skjer vil det kunne medføre at skadelige gasser blir ført videre innover de 
tetteste bebodde områdene i kommunen. I tillegg vil vi bemerke at selve bygget/anlegget 
heller ikke passer inn estetisk i området. 



 
Felleslista sier ikke nei til etablering av forbrenningsanlegget, men ber om at det arbeides 
videre for å finne en annen plassering enn på Finneid Industriområde.” 
 
Vurdering/anbefaling: Generelt viser rådmannen til egen Risikoanalyse for tiltaket. Med 
bakgrunn i denne konkluderes det bla. slik i KU (pkt. 2.6.5 –Risiko for miljø): Håndtering av 
farlig avfall medfører potensielt store miljøskader ved eventuelle utslipp til jord, vann eller 
luft. Kravene som gjelder for håndtering av farlig avfall og sikkerheten ved prosessen i denne 
typen anlegg tilsier imidlertid forholdsvis lav sannsynlighet for uønskede hendelser. 
Eventuelle uhell vil i de fleste tilfeller heller ikke medføre utslipp av en størrelse som 
medfører særlig store konsekvenser for ytre miljø. Ingen av de identifiserte uønskede 
hendelsene medfører uakseptabel risiko. 
Videre pkt. 2.6.5. – Konklusjon: Anleggets risiko medfører ingen sannsynlige hendelser på et 
kritisk nivå. Ingen hendelser eller forhold er heller vurdert å representere et uakseptabelt 
høyt risikonivå. Dette betyr at ingen av de identifiserte uønskede hendelsene forventes å ha en 
vesentlig negativ virkning for menneske, ytre miljø eller 3. person.  
 
Estetisk vurdering er gjort i KU, pkt. 6.1 – Landskap. 
I pkt. 6.1.4 – Konsekvenser, lyder siste avsnitt slik: ”Samlet sett vurderes virkningsomfanget i 
forhold til landskap og omgivelser å være relativt begrenset. Anlegget føyer seg inn i 
eksisterende inngrepsregime i området, og vil i liten grad prege omgivelsene bortsett fra på 
nært hold. Virkningsomfanget for landskap vurderes til liten negativ. Med middels verdi på 
det influerte landskapet, vil konsekvensen bli liten negativ.”      
 
 
Merknad fra Hermann Ramberg. 
”Jeg har innsigelser på det foreslåtte material og energigjenvinningsanlegget for farlig avfall 
i Fauske kommune. 
 
Etablering av et slikt ruvende avfallsanlegg passer ikke inn på ei så sentral og fin beliggenhet 
midt i Fauske. Det vil forstygge Fauske som sted. 
 
For meg som eier av industritomt og nabo vil etablering av avfallsanlegg bety en reduksjon i 
verdi. 
 
Jeg støtter fullt ut folks reaksjoner på folkemøte der jeg også var til stede. De små positive 
effektene som etablering av ca. 10-20 arbeidsplasser kan på ingen måte oppveie de negative 
konsekvensene. Et slikt anlegg passer ikke inn sentralt på Fauske.” 
 
Vurdering/anbefaling: Hermann Ramberg eier en tomt på østsiden av E6/Jernbane mot 
Nervatnet. Tomta ligger innenfor gjeldende reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
Tomta har reguleringsformålet Byggeområde- Industri og er på ca. 2,6 daa. Avstand til 
tiltenkt avfallsforbrenningsanlegg er ca. 200m. 
 
Synspunkter på beliggenhet av et slikt anlegg er vurdert i innspill ovenfor. 
 
Eventuell verdireduksjon av angjeldende industritomt må bli en egen vurdering/behandling 
etter at tiltaket er etablert. Pbl inneholder egne bestemmelser om erstatning for tap ved 
reguleringsplan.  
 



 
Merknad fra Østbø AS. 
”Østbø AS mener at det for alle praktiske formål vil være hensiktsmessig om også den tomta 
Østbø AS disponerer på Finneid næringsområde får samme reguleringsbestemmelse som 
nabotomta, dvs. den tomta som disponeres av Avfallsenergi AS. 
 
I et eventuelt fremtidig naboskap med Avfallsenergi AS er det aktuelt for Østbø AS å være 
innsamler, lageranlegg og forbehandlingsanlegg for Avfallsenergi AS. 
 
Østbø AS har allerede i dag en betydelig aktivitet og erfaring innenfor dette fagfeltet i Bodø 
og vil være en naturlig samarbeidspartner for Avfallsenergi AS. Utover dette vil bedriftene 
kunne samarbeide om funksjoner av ren administrativ art (for eksempel administrasjon, 
økonomi personal) og maskinpark/vedlikehold. 
 
Vi håper vårt innspill vil medføre endring som beskrevet da det vil være ressursbesparende å 
slippe en omreguleringsprosess ved et evt. fremtidig samarbeid mellom bedriftene.” 
 
Vurdering/anbefaling: I utgangspunktet vurderer rådmannen et fremtidig samarbeid mellom 
Østbø AS og Avfallsenergi som positivt. Det må da vurderes hvilken aktivitet som kan 
iverksettes innenfor gjeldende reguleringsbestemmelser i området Østbø AS. 
 
Å gi tomta til Østbø AS samme reguleringsbestemmelse som dette planforslaget gir for tomta 
som disponeres av Avfallsenergi AS anses som en vesentlig reguleringsendring. Det 
innebærer ny runde med utarbeidelse av plankart/bestemmelser og kanskje utvidet 
konsekvensutredning. Det må gjennomføres ny høring m.v.. 
 
Rådmannen er inneforstått med at Avfallsenergi AS ikke ønsker en slik tidsforlengelse i 
foreliggende plansak. 
 
Et evt. fremtidig samarbeid mellom bedriftene som utløser reguleringsendring på tomta til 
Østbø AS anbefaler rådmannen løses som egen reguleringssak.  
 
 

Merknad fra Avfallsenergi AS. 
”Avfallsenergi AS er kjent med Finneid Sveis AS sitt ønske om utvidelse av eksisterende tomt 
og at deres primærønske vil beskjære den tomt Avfallsenergi AS har planlagt ut fra 
betraktelig. 
 
Vi er opptatt av å finne løsninger som kan gagne alle parter og har i den forbindelse vært i 
kontakt med Østbø AS for å diskutere en overtakelse av deler av deres tomt som arealmessig 
kompensasjon for det område vi eventuelt mister til Finneid Sveis. 
Østbø AS ser positivt på dette, men kan ikke love oss et areal på størrelse med det vi eventuelt 
mister om Finneid Sveis fullt ut får sitt arealønske oppfylt. 
 
Med bakgrunn i dette vil vi presisere at Avfallsenergi AS ikke ser noen mulighet i å fortsette 
planleggingen på gjeldende tomt om Finneid Sveis tildeles areal ut over den tomtegrense som 
dras opp i vedlagte tegning. Vedlagte tegning viser tomtearealet som er et minimum for oss 
og det areal som må være utnyttbart. Med andre ord kan det ikke komme vei eller fyllingsfot 
innenfor grensen. Skal adkomstveien til industriområdet legges i tomtegrensen, må det 
etableres støttemur uten kostnader for Avfallsenergi AS. 



 
Vi ser frem til et fortsatt godt og konstruktivt samarbeide.” 
 

 
 



Vurdering/anbefaling: Rådmannen tar uttalelse fra Avfallsenergi AS til etteretning og 
vurderer tomta som marginal i forhold til å etablere planlagt bygningsmasse med akseptabel 
utnyttbar tomt for øvrig. 
 
Totalvurdering: I høringsrunden fremkommer ingen faglige begrunnelser for at et 
forbrenningsanlegg for farlig avfall ikke kan etableres som omsøkt. Rådmannen anbefaler 
derfor at framlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid  næringsområde vedtas.  
 
Vedlagt underskriftskampanje er en anmodning til de folkevalgte og rådmannen velger å ikke 
kommentere denne. 
 
 
NY INNSTILLING: 
 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Utredningsplikten etter plan- og bygningsloven kap. VII-a anses oppfylt. 
 
Teksten på plankartet under TEGNFORKLARING - SPESIALOMRÅDER – endres 
til: Avfallsforbrenningsanlegg – Område for forbrenning av farlig avfall. 
 
Reguleringsbestemmelsenes § 3.1, siste setning, endres og lyder slik: Atkomstveien og 
midlertidig kryssløsning mot E6 skal opparbeides før forbrenningsanlegget for avfall 
etableres.. 
 
I området for Avfallsforbrenningsanlegg  (Spesialområder) fastsettes grad av utnytting 
til T-BYA=40%. Dette markeres på plankartet.  

 
 
PLUT-069/09 VEDTAK-  24.11.2009 

 
Ottar Skjellhaug (AP) foreslo: 
Med hjemmel i plan og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommune ikke det 
fremlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Med bakgrunn i KU der sannsynligheten for utslipp til sjø ved lossing og at evt. lukt 
problem fra anlegget og beliggenhet i tett bebygd område. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for AP’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Utredningsplikten etter plan- og bygningsloven kap. VII-a anses oppfylt. 
 
Teksten på plankartet under TEGNFORKLARING - SPESIALOMRÅDER – endres 
til: Avfallsforbrenningsanlegg – Område for forbrenning av farlig avfall. 
 



Reguleringsbestemmelsenes § 3.1, siste setning, endres og lyder slik: Atkomstveien og 
midlertidig kryssløsning mot E6 skal opparbeides før forbrenningsanlegget for avfall 
etableres.. 
 
I området for Avfallsforbrenningsanlegg  (Spesialområder) fastsettes grad av utnytting 
til T-BYA=40%. Dette markeres på plankartet.  

 
 
KOM-098/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Ordfører foreslo: 
Saken trekkes og utsettes til neste kommunestyremøte. 
 
Ordførers utsettelsesforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Saken trekkes og utsettes til neste kommunestyremøte. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
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FORSLAG TIL RULLERT STRATEGISK LANDBRUKSPLAN 2010 - 2011  
 
Vedlegg: Forslag til rullert Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011, datert 10.11.2009 
 
Sammendrag: 
 
Den første utgaven av Strategisk landbruksplan ble godkjent av kommunestyret 2. november 
1995 og skulle i utgangspunktet rulleres innen 1. april. Den første rulleringen ble vedtatt av 
kommunestyret i desember 1997. 
 
I denne 7. rullerte planutgaven er data av ulike slag blitt oppdatert til 2008-nivå i den grad dette 
har vært mulig. Dette arbeidet er utført av skogbrukssjefen med god støtte av de øvrige 
landbruksansatte i kommunen. Forslaget til rullert Strategisk landbruksplan omfatter 5 tiltak. 
 
Det avgjørende arbeid for valg av nye tiltak og endelig utforming av planen har foregått i 
planens styringsgruppe. 
 
Styringsgruppa har hatt 2 møter i tilknytning til rulleringsarbeidet, det siste møtet med mulighet 
for utvidet deltakelse fra faglagene.  
 
Saksopplysninger: 
 
Den første utgaven av Strategisk landbruksplan ble utarbeidet som et prosjekt i kommunens  
Strategiske næringsplan. Det mandat kommunestyret den gang ga, var: ”Med utgangspunkt i 
eksisterende datagrunnlag skal planen bygges opp etter samme mønster som kommunens 
strategiske næringsplan og hvor den overordnede målsetting og hovedstrategi skal være 
ledetråd”. 
 
Formålet med planarbeidet skulle være å: ”utarbeide en plan for videreutvikling av jord- og 
skogbruksnæringene i kommunen, hvor også nye attåt- næringer/bygdeturisme og lignende tas 
med, slik at eksisterende arbeidsplasser sikres og nye skapes” (Strategisk næringsplan 1994). 
 
I følge den eksisterende landbruksplanen skal rullering foregå hvert andre år og slik at forslag til 
rullert landbruksplan legges fram til behandling i kommunestyret i desember.  
 
Det avgjørende arbeid for valg av nye tiltak og endelig utforming av planen har foregått i 
planens styringsgruppe. 



 
Styringsgruppa har hatt 2 møter i tilknytning til rulleringsarbeidet, det siste møtet med mulighet 
for utvidet deltakelse fra faglagene.  
 
De erfaringer som vi har gjort siden kommunestyret godkjente planens første oppgave i 1995, 
har fått oss til å la også dette rullerte planforslaget være vesentlig mindre ambisiøst med hensyn 
til antall tiltak og kostnadsnivå på tiltakene.  Mye tyder på at vi tidligere overvurderte 
kapasiteten hos næringsutøverne og de ansatte på landbrukssektoren. Vi var nok også for 
optimistiske med hensyn til hvor mye finansieringsmidler det var mulig å få tilgang til. Siden 
forrige utgave av planen ble utarbeidet har det blitt en ytterligere reduksjon av antall 
landbruksansatte ved enheten.  Dette har gjort arbeidet med oppdateringen noe vanskeligere. 
 
Tiltak i eksisterende plan: 
Av de 6 tiltak i eksisterende landbruksplan er 3 fullført. Sluttrapporter for disse er imidlertid 
foreløpig ikke lagt frem for kommunestyret til godkjenning. Av de øvrige 3 tiltakene er det blitt 
arbeidet en del med 1 men lite med de 2 andre. Alle disse tre tiltakene anses som viktige og blir 
foreslått videreført. I det følgende er listet opp tiltakene i gjeldende plan. 
 

1. Reinslakteriet i Holtan – Forprosjekt for opprusting og utbygging for videreforedling. 
Tiltaket er gjennomført. Sluttrapport må godkjennes av kommunestyret. 

2. Informasjon og veiledning om økologisk jordbruksproduksjon. Det har blitt arbeidet lite 
med tiltaket. Tiltaket anses som viktig og foreslås videreført i planen. 

3. Etablere fast landbruksdag på gårdsbruk for skolene. Tiltaket er gjennomført. Sluttrapport 
må godkjennes av kommunestyret. 

4. Hovedplan for skogsveier i kommunen. Tiltaket er ikke ferdig gjennomført, men 
skogbrukssjefen er omtrent ferdig med kartleggings- registreringsarbeidet. Tiltaket anses 
som viktig (påkrevd av Landbruks- og matdepartementet) og foreslås videreført i planen. 

5. Planlegge felles skogsbilvei i Klungsetmarka (gårdene Klungset ytre, Klungset indre og 
Erikstad). Tiltaket er gjennomført. Sluttrapport må godkjennes av kommunestyret. 

6. Kartlegging av kultur- og miljøverdier i jordbruket. Det har blitt arbeidet lite med tiltaket. 
Tiltaket anses som viktig med henblikk på den fremtidige bruk av tilskudd til kultur- og 
miljøverdier og foreslås videreført i planen. 

 
Tiltak i ny plan:  
Styringsgruppa foreslår disse 5 tiltak i Strategisk landbruksplanen for 2010 – 2011: 
 

• Tiltak 1: Reinslakteriet i Holtan – Forprosjekt for etablering av lede-/samlegjerde, bro 
samt forings-/fjøsplass for slaktedyr. Ansvar: Anfinn Pavall. 

• Tiltak 2: Informasjon og veiledning om økologisk jordbruksproduksjon. Ansvar: Leder 
plan og utvikling. 

• Tiltak 3: Beitegransking av elgbeiter i kommunens utmark. Ansvar: Viltansvarlig i 
kommunen. 

• Tiltak 4: Hovedplan for skogsveier i kommunen. Ansvar: Skogbrukssjefen. 
• Tiltak 5: Kartlegging av kultur- og miljøverdier i jordbruket. Ansvar: Leder plan og 

utvikling. 
 
 
Tiltakene i det forslåtte rullerte planforslaget medfører samlet finansieringsbehov på kr  155.000 
for årene 2010 og 2011 til gjennomføring av tiltak. Av dette er kr. 105.000 foreslått fra 
næringsfondet. I tillegg kommer kostnader ved rullering og trykking av planen, kostnadsberegnet 



til kr 5 000,- og foreslått finansiert over næringsfondet. Ubrukte bevilgninger fra næringsfondet 
pr.dags dato knyttet til Strategisk landbruksplan utgjør kr. 85.000,-. Netto finansieringsbehov fra 
næringsfondet vil slik sett være kr. 25.000,-.  
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Det har vært gjennomført en tilfredsstillende rullering av landbruksplanen og det legges fram et 
forslag til ny strategisk landbruksplan som inneholder tiltak som det er realistisk å kunne få 
gjennomført innenfor de oppsatte rammer for tidsbruk og økonomi.  
 
I praksis har det ved flere anledninger vist seg å være vanskelig å få næringens egne folk til å 
påta seg og gjennomføre tiltak i en sammenheng som dette. Reindriftsnæringen har vært 
unntaket. Tiltakene må derfor ikke være for krevende og bør også i stor  grad bli tillagt de 
landbruksansatte ved enhet plan og utvikling. Siden det har vært en viss reduksjon samt 
fornyelse i stillingsmengden for landbruksansatte i kommunen, er kapasiteten til å arbeide med 
slike tiltak det her er snakk om, ikke overdrevent stor. Tiltaksdelen i planen måtte derfor 
nødvendigvis bli forholdsvis nøktern.  
 
 
INNSTILLING : 

 
Det framlagte forslag til rullert Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011 godkjennes. 
 
Det bevilges kr. 25.000,- fra næringsfondet til Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011. 
Av dette skal kr. 20.000,- gå til gjennomføring av tiltak og kr. 5.000,- til gjennomføring 
av rulleringsprosessen i 2011.  
 
De ubrukte bevilgninger på kr. 85.000,- fra næringsfondet videreføres for bruk i 
Strategisk landbruksplan for perioden 2010 – 2011.  

 
 
FOR-090/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Det framlagte forslag til rullert Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011 godkjennes. 
 
Det bevilges kr. 25.000,- fra næringsfondet til Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011. 
Av dette skal kr. 20.000,- gå til gjennomføring av tiltak og kr. 5.000,- til gjennomføring 
av rulleringsprosessen i 2011.  
 
De ubrukte bevilgninger på kr. 85.000,- fra næringsfondet videreføres for bruk i 
Strategisk landbruksplan for perioden 2010 – 2011.  

 
 
KOM-099/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Marlen Rendall Berg (SP) foreslo følgende tilleggspunkt: 



Tiltak 6: Kartlegging av muligheter og ringvirkninger ved å få VG1 naturbruk til Fauske. 
 
SP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Det framlagte forslag til rullert Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011 godkjennes. 
 
Det bevilges kr. 25.000,- fra næringsfondet til Strategisk landbruksplan for 2010 – 2011. 
Av dette skal kr. 20.000,- gå til gjennomføring av tiltak og kr. 5.000,- til gjennomføring 
av rulleringsprosessen i 2011.  
 
De ubrukte bevilgninger på kr. 85.000,- fra næringsfondet videreføres for bruk i 
Strategisk landbruksplan for perioden 2010 – 2011.  
 
Tilleggspunkt: 
Tiltak 6: Kartlegging av muligheter og ringvirkninger ved å få VG1 naturbruk til Fauske. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Skogbrukssjef til videre forføyning    
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RULLERING KOMMUNAL PLAN FOR IDRETT, FYSISK AKTIVITET OG 
FRILUFTSLIV- PLANENS ANLEGGSDEL  
 
Vedlegg: Prioritert handlingsplan 2010-2013, og uprioritert langtidsplan 2013-2020 for anlegg og områder 

for idrett og friluftsliv og nærmiljøanlegg 2010-2013 
 
Sammendrag: 
 
Kultur- og Kirkedepartementet ha pålagt kommunene årlig rullering av  ”kommunedelplan for 
anlegg og områder for idrett og friluftsliv – planens anleggsdel for 2010-2013”.  
 
Etter forrige rullering av  anleggsplanen  i k-styret .09.12.08 er følgende endringer:  
 
Følgende anlegg tas ut av prioritert plan enten fordi de ikke blir realisert, eller fordi de er 
ferdigstilt og har mottatt alle spillemidler i 2009: 
 

Fauske svømmehall(Fauskebadet) har mottatt 9,6 millioner til 25 meters bassenget og dette 
tas ut av planen. 

Ballbinge Erikstad har mottatt 200 000 og denne tas ut av planen. 
Vestmyra aktivitetsanlegg har fått tilsagn på 200 000.-  
 
Klungsetmarka fritidspark v/ Fauske IL langrennsgruppa bygger  ny adkomst/inngang til 
Klungsetmarka. I tillegg består anlegget av utvidelse/rehabilitering  av lysløypa, stadion, 
klubbhus, og smørebu/garasje for tråkkemaskinen. Anlegget har fått søknadssummen på kr 
1 690 000.-  gjennom statens tiltakspakke og er derfor  er tatt ut av planen  
 
Følgende anlegg/tiltak er ferdigstilt, men har ikke mottatt tilsagn om midler i 2009:  
Fauskebadet  –opplæring/- terapibasseng – godkjent søknadssum   kr.2 400 000.- 
  - Klubblokaler- godkjent søknadssum   kr.   459 000.- 
  - Rullestolrampe – godkjent søknadsum  kr.   120 000.- 
  - sikkerhets-/overvåkningsutstyr   kr.     66 000.- 
Dråvika motorsportsenter 

- Rallycrossbane godkjent søknadsum  kr. 840 000.- 
- Bilcrossbane     godkjent søknadsum  kr. 840 000.- 
- Klubbhus        godkjent søknadsum  kr. 418 000.- 
- Motorcrossbane vil stå ferdig sommer 2010 godkjent søknadsum 

 kr. 311 000.- 
  



 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Det er foretatt enkelte rokeringer og endringer på prioriteringer mellom anlegg, og det er justert 
inn nye priser på de fleste anlegg. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Prioritering av anlegg 
Nr 1-4 
Fauskebadet prioriteres som 1- 4 fordi   byggingen ble ferdig i august -08 og anlegget har fått 
utbetalt  3,0 mill kr. i 2007 og 2,697 mill. i 2008 og 3,903 mill. i 2009, til sammen kr. 9,6 mill. 
Gjenstående midler som det er godkjent er opplæring/- terapibasseng kr.2 400 000.-, 
klubblokaler kr.   459 000.-, rullestolrampe –kr.   120 000.- , sikkerhets-/overvåkningsutstyr 
kr.66 000.- 
   
Nr.5-8 
Motorsportanlegg i Dråvika er prioritert fra 5-8 da dette er en type  anlegg som mangler i Indre 
Salten og som vil bety mye for den motorsportsinteresserte ungdommen. Store deler av anlegget 
er nå  ferdigstilt og de venter på tildeling Anlegget er tatt i bruk og det er arrangert billøp der.  
Anlegget er fullfinansiert  
 
Nr.9-10.  
Holtanlia, Klubbhus, servicebygg/varmestue og garasje/lagerbygg for utstyr prioriteres som 9-10 
fordi de har fått godkjent sin søknadsum og venter på utbetaling av spillemidler på kr. 1 618 00.-. 
Fauske I.L. Holtanlia alpinsenter har bygget snøproduksjonsanlegg. Klubbhus, servicebygg, 
varmestue og garasje lagerbygg er nødvendige fasiliteter for å få et fullverdig anlegg.  Fauske 
kommune har i 2007 gitt et investeringstilskudd på kr. 260 000,-  
 
 
Nr.11-17 
Sulitjelma fjellandsby er satt opp på 11-17 fordi dette er ny søknad i år. Dette er et meget 
spennende prosjekt i Daja, Sulitjelma. Dette  vil gi reiseliv og tilrettelegging for friluftsliv og 
idrett et stort løft. Snøforholdene i fjellet og høyereliggende er også mer sikre, særlig på 
forvinteren.  
Nr.18 
Fauske fritidsenter  
Fauske tennisklubb planlegger å renovere tennishallen med nytt banedekke, nytt lagerrom, 
akustikktiltak, vaskemaskin, ombygging av garderober. Finansieringen er mangelfull. 
 
 
Ikke finansierte anlegg, ikke spillemiddelsøknad i år. 
 
Nr. 19 
Finneid grusbane, nytt toppdekke. Finansieringen er mangelfull. 
 
Nr.22-24 
Valnesfjord flerbrukshall med skytterbane og sosiale rom  er satt som nr. 16-18.  Valnesfjord IL 
er et meget aktivt idrettslag med følgende aktiviteter: håndball, ski, orientering, friidrett og 



fotball. Skytebanen vil gi et løft for et aktiv skyttermiljø. Hallen vil også være et kulturbygg for 
et rikt kulturliv. 
 
Nr.25. 
Lagerrom Fauske idrettshall Fauske kommune.  
 
 
Nærmiljøanlegg  
Nr. 1 Skateboardanlegg med diverse skateelementer 
Nystiftet skateboardklubb har satt i gang planlegging  av nytt skateboardanlegg ved Fauske 
idrettshall. Dette vil ha stor betydning for utøvere innen skateboard som i dag mangler tilbud . 
 
Anleggsplanen ble behandlet i Fauske idrettsråd 17 november 2009 og det kom følgende 
kommentarer  : 
 
Snøproduksjonsanlegg, Klungsetmarka fritidspark. Denne ble søkt for første gang i fjor og skulle 
vært fornyet i år. Det ble ikke sendt inn fornyet søknad, men tror det er meget viktig at dette 
anlegget tas inn i planen igjen. Det er meget viktig å få plass et snøproduksjonsanlegg som  vil gi 
stabile og forutsigbare snøforhold i Klungsetmarka. Ved arrangering av store mesterskap vil man 
slippe å stille med reservearena hvis Klungsetmarka har snøproduksjonsanlegg. Anlegget er 
foreslått satt inn på 11. plass i planen.  
 
Det kom også kommentar på Finneid grusbane, nytt toppdekke som har så lavt beløp at er under 
laveste tilskuddsgrense. Fauske fritidssenter tas ut pga  mangelfull finansiering. Begge anleggene  
flyttes over til uprioritert plan.  
 
Legger ved en revidert plan som har : 

• Snøproduksjonsanlegg, Klungsetmarka fritidspark på 11. plass i planen for  rehabiltering 
og nybygg av ordinære anlegg for idrett, friluftsliv og kulturbygg. 

• Fauske fritidsenter som er flyttet over uprioritert plan 
• Finneid grusbane, nytt toppdekke som er flyttet over på uprioritert plan. 

 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret vedtar Kommunal plan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 2010 -2013 
anleggsdelen sidene 17-22 slik de foreligger. 

 
 
PLUT-071/09 VEDTAK-  24.11.2009 

 
Ny saksutredning ble utdelt i møtet. 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret vedtar Kommunal plan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 2010 -
2013 anleggsdelen sidene 17-22 slik de foreligger. 

 
 
KOM-100/09 VEDTAK-  15.12.2009 



 
Plan- og utviklingsutvalgs innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar Kommunal plan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 2010 -
2013 anleggsdelen sidene 17-22 slik de foreligger. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder bygg/eiendom/idrett til videre forføyning   
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Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    101/09 KOMMUNESTYRE Dato:  15.12.2009 
 
 
 
SÆRUTSKRIFT FRA KONTROLLUTVALGET SAK 22/09 - 
FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORT - PSYKIATRI, FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg: 1. Særutskrift Fauske kontrollutvalgs sak 22/09 

2. Saksutredning sak 22/09 
3. Forvaltningsrevisjonsrapport fra Salten Kommunerevisjon 

 
Sammendrag: 
 
Det vises til kontrollutvalgets sak 22/09. 
 
INNSTILLING FRA KONTROLLUTVALGET: 

 
1. Rapport fra Salten kommunerevisjon IKS: Forvaltningsrevisjonsprosjekt Psykiatri 

Fauske kommune, er lagt frem for kommunestyret. Rapporten tas til etterretning. 
2. Kommunestyret merker seg og er tilfreds med at kommunen har et tjenestetilbud som 

på mange områder oppfyller krav i lovverk og andre statlige føringer. 
3. Kommunestyret ber rådmannen merke seg de forbedringsområder som fremmer i 

rapporten. 
 
 
KOM-101/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Rapport fra Salten kommunerevisjon IKS: Forvaltningsrevisjonsprosjekt Psykiatri 

Fauske kommune, er lagt frem for kommunestyret. Rapporten tas til etterretning. 
2. Kommunestyret merker seg og er tilfreds med at kommunen har et tjenestetilbud som 

på mange områder oppfyller krav i lovverk og andre statlige føringer. 
3. Kommunestyret ber rådmannen merke seg de forbedringsområder som fremmer i 

rapporten. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 
Utskrift sendes:     
Kontrollutvalget    
Leder helse    
Rådmann    
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/10033      
  Arkiv sakID.:   09/2709  Saksbehandler:  Kristian Øse  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    069/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 094/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 102/09 KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 
 
 
NEWTON SALTEN OG FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg:  Nr. 1 Velkommen til eierskapsmøte Newton Salten 

Nr. 2 Newton Salten. 2009 – 2012 Strategidokument 
 
Sammendrag: 
Salten regionråd, fylkeskommunen og kommunene er i dag kjent med planene for Newton 
Salten. Arbeidet tilrettelegges av RKK etter føringer i Strategidokumentet ( vedlegg 2) og 
Partnerskap Salten. Dette prosjektet vil medføre deltakelse fra barnehage, grunnskole og 
videregående skole. 
Prosjektets settes opp for perioden 2009 – 2012, med vurdering om varig deltakelse fra 2013. 
I vedlegg nr. 1, side 4, skisseres økonomi. 
 
Saksopplysninger: 
Målet med Newton samarbeidet er å styrke interessen for realfag hos elevene. Forhåpentlig vil 
ungdom som skaffer seg realfaglig yrkeskompetanse, komme tilbake til hjemkommunen. 
Arbeid i Newton - sammenheng kan skje fra barnehage til grunnskole og videregående skole. 
I Fauske kommune har vi godkjent Newton rom ved Vestmyra skolesenter der det ligger 
til rette for videreutvikling. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
Dersom Fauske kommune skal delta i prosjektet Newton Salten, har en behov for politisk 
forankring . 
Det er også viktig at det kommer på plass en pedagogisk forankring i kompetansemålene i 
læreplanen. Newtonrommet ved Vestmyra skolesenter har i dag godkjente 
undervisningsmoduler, men dette rommet har behov for videreutvikling og innretting mot de 
ulike aldersgrupper. 
Mange av samarbeidskommunene er i oppstartfasen, men underveis vil en dra 
fordeler av de ulike temaer mellom kommunene.. Det er for eksempel nærliggende å ha et 
samarbeid med Sørfold kommune. Dessuten vil Læringssenteret i Bodø gi muligheter. 
Økonomi: Newtonrommet ved Vestmyra skolesenter er kommet på plass gjennom lærerlønn fra 
Ansvar 2000, skolens egeninnsats, eksterne utviklingsmidler og sponsorstøtte. 
Prosjektet må nytte de rammeoverføringer som går til skolene. Dette koordineres med Ansvar 
2000 av skoleeier. 
 



 
 
INNSTILLING : 

 
1. Fauske kommune deltar i prosjektet Newton Salten fram til 2013, deretter 

vurderes varig ordning. 
2. Det opprettes kommunal prosjektgruppe etter de føringer som er gjort av RKK` s 

prosjektgruppe gjennom Partnerskap Salten. 
3. Det utarbeides en pedagogisk forankring, oversikt, i forhold til kompetansemålene 

i læreplanen. 
4. Det settes av årlig 200.000,- kr i prosjektperioden som en del av den eksisterende 

ramme. 
 
 
DRIF-069/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag til 
pkt. 4: 
Det settes av kr. 200.000,- for år 2010. 
 
Innstillingens pkt. 1,2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 
FRP’s forslag pkt. 4 på vegne av posisjonen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for 
innstillingens pkt. 4. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Fauske kommune deltar i prosjektet Newton Salten fram til 2013, deretter vurderes 

varig ordning. 
2. Det opprettes kommunal prosjektgruppe etter de føringer som er gjort av RKK` s 

prosjektgruppe gjennom Partnerskap Salten. 
3. Det utarbeides en pedagogisk forankring, oversikt, i forhold til kompetansemålene i 

læreplanen. 
4. Det settes av kr. 200.000,- for år 2010. 

 
 
FOR-094/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) fremmet rådmannens innstilling pkt. 4: 
Det settes av årlig 200.000,- kr i prosjektperioden som en del av den eksisterende ramme. 
 
Driftsutvalgets innstiling pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 
Driftsutvalgets innstiling pkt. 2 ble enstemmig vedtatt. 
Driftsutvalgets innstiling pkt. 3 ble enstemmig vedtatt. 
Driftsutvalgets innstilling pkt. 4 ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Fauske kommune deltar i prosjektet Newton Salten fram til 2013, deretter 
vurderes varig ordning. 

2. Det opprettes kommunal prosjektgruppe etter de føringer som er gjort av RKK` s 
prosjektgruppe gjennom Partnerskap Salten. 



3. Det utarbeides en pedagogisk forankring, oversikt, i forhold til kompetansemålene 
i læreplanen. 

4. Det settes av kr. 200.000,- for år 2010. 
 
 
KOM-102/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Kjell Eilertsen (FL) fremmet rådmannens innstilling pkt. 4: 
Det settes av årlig 200.000,- kr i prosjektperioden som en del av den eksisterende ramme. 
 
Elisabeth Pettersen (AP) var ikke tilstede ved avstemningen. 
 
Formannskapets innstilling pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling pkt. 2 ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling pkt. 3 ble enstemmig vedtatt 
Formannskapets innstilling pkt. 4 ble vedtatt med 18 mot 12 stemmer avgitt for FL’s 
forslag. 
 
VEDTAK: 

1. Fauske kommune deltar i prosjektet Newton Salten fram til 2013, deretter 
vurderes varig ordning. 

2. Det opprettes kommunal prosjektgruppe etter de føringer som er gjort av RKK` s 
prosjektgruppe gjennom Partnerskap Salten. 

3. Det utarbeides en pedagogisk forankring, oversikt, i forhold til kompetansemålene 
i læreplanen. 

4. Det settes av kr. 200.000,- for år 2010. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Regnskapssjef    
Skolefaglig rådgiver til videre forføyning    
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VALG AV OVERFORMYNDER FOR PERIODEN 2010 - 2013  
 
Vedlegg: K89/05 – Valg av overformynder for perioden 2006 - 2009 

K33/08 – Valg av overformynder for perioden 2008 - 2011 
 
Sammendrag: 
 
Etter vergemålslovens § 20 skal hvert overformynderi ha to overformyndere. Disse velges hvert 
annet år for en periode på 4 år. 
 
Henry Tvedt ble i K-sak 89/05 valg som overformynder og regnskapsfører for perioden 2006 – 
2009.  
Rolf Pettersen ble i K-sak 33/08 valgt som overformynder med kontrollfunksjon for perioden 
2008 – 2011. Han er altså ikke på valg nå. 
 
Som varamedlemmer for perioden 2008 – 2009 ble følgende valgt: 

1. Marita Hammernes, Nystad, 8215 Valnesfjord 
2. Harald M. Olsen, Moselyngvn. 8, 8200 Fauske 

 
Ny vergemålslov er nå kommet til behandling i Justiskomiteen, men i følge Fylkesmannen kan 
det ta 1 - 2 år før lovforslaget blir vedtatt i Stortinget. I lovforslaget fjernes dagens system med 
politisk valgte overformyndere. Fylkesmannen opplyser om at det enda ikke er satt av midler til 
ny ordning. 
For å holde kontinuiteten fram til ny ordning, vil det være en fordel om nåværende 
overformynder fortsetter arbeidet. Rådmannen har vært i kontakt med Henry Tvedt, som har sagt 
seg villig til å fortsette til ny ordning trer i kraft. 
 
Det bes om at kommunestyret velger overformynder med regnskapsfunksjon for perioden 2010 – 
2013 og varamedlemmer for perioden 2010 – 2011. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Som overformynder for perioden 2010 – 2013 velges: 

• Henry Tvedt, Hauanvn. 9, 8200 Fauske 
 
2. Som regnskapsfører for perioden 2010 – 2013 velges: 



• Henry Tvedt, Hauanvn. 9, 8200 Fauske 
 
3. Som varamedlemmer for perioden 2010 – 2011 velges: 

1. ……………………… 
2. ……………………… 

 
 
 
FOR-097/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo som varamedlemmer: 
1. Marita Hammernes 
2. Harald M. Olsen 
 
Innstillingen med V’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Som overformynder for perioden 2010 – 2013 velges: 

• Henry Tvedt, Hauanvn. 9, 8200 Fauske 
 
2. Som regnskapsfører for perioden 2010 – 2013 velges: 

• Henry Tvedt, Hauanvn. 9, 8200 Fauske 
 
3. Som varamedlemmer for perioden 2010 – 2011 velges: 

1. Marita Hammernes, Nystad, 8215 Valnesfjord 
2. Harald M. Olsen, Moselynvn. 8, 8200 Fauske 

 
 
KOM-103/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Som overformynder for perioden 2010 – 2013 velges: 

• Henry Tvedt, Hauanvn. 9, 8200 Fauske 
 
2. Som regnskapsfører for perioden 2010 – 2013 velges: 

• Henry Tvedt, Hauanvn. 9, 8200 Fauske 
 
3. Som varamedlemmer for perioden 2010 – 2011 velges: 

1. Marita Hammernes, Nystad, 8215 Valnesfjord 
2. Harald M. Olsen, Moselynvn. 8, 8200 Fauske 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 



 
Utskrift sendes:     
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Marita Hammernes Nystad 8215 VALNESFJORD 
Harald Martin Olsen Moselyngvn. 8 8200 FAUSKE 
Rolf Pettersen Leivset 8210 FAUSKE 
Henry Martin Tvedt Hauanvn. 9 8200 FAUSKE 
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MØTEPLAN 2010 FOR PLAN- OG UTVIKLINGSUTVALG, DRIFTSUTVALG, 
FORMANNSKAP OG KOMMUNESTYRE  
 
Vedlegg: Møteplan 1. og 2. halvår 2010 

Planleggingskalender for utvalgsmøter 2010 
 
Sammendrag: 
 
Vedlagt følger forslag til møteplan 2010, hvor det er tatt hensyn til de vedlagte merknader som vi 
kjenner til. 
 
INNSTILLING : 

 
Møteplan for kommunestyre, formannskap, driftsutvalg og plan- og utviklingsvalg 2010 
godkjennes som vist i vedlegg. 

 
 
PLUT-082/09 VEDTAK-  24.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
 
DRIF-072/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
ELD-016/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-098/09 VEDTAK-  30.11.2009 



 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Saken returneres til ordfører og rådmann. Det fremlegges til kommunestyret et forslag 
som tar utgangspunkt i at: 
- kommunestyre – plan/utviklings og driftsutvalg avholder ca. 10 møter i året. 
- formannskapet ca. 12 møter i året. 
Dette for å sikre og utøve en hurtig og god service ovenfor kommunens innbyggere og 
næringsliv. 
 
 
Innstillingen ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Møteplan for kommunestyre, formannskap, driftsutvalg og plan- og utviklingsvalg 2010 
godkjennes som vist i vedlegg. 

 
 
KOM-104/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Møteplan for kommunestyre, formannskap, driftsutvalg og plan- og utviklingsvalg 2010 
godkjennes som vist i vedlegg. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
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DISPONERING AV KOMPENSASJONSTILSKUDD OMSORGSBOLIGER 
 
Vedlegg: 1. Brev datert 31.8.2009 fra ISBBL vedr. driftstilskott for 2010 Helsetunet borettslag 

2. Brev datert 31.8.2009 fra ISBBL vedr. driftstilskott for 2010 Strømsnes borettslag 
3. Brev datert 31.8.2009 fra ISBBL vedr. driftstilskott for 2010 Erikstadtunet borettslag 

 
Sammendrag: 
 
Kommunestyret har tidligere vedtatt at deler av kompensasjonstilskuddet i forbindelse med 
bygging av omsorgsboliger (Strømsnes, Helsetunet og Radioskogen) skal kunne benyttes som 
driftstilskudd til borettslagene for å redusere husleien. 
 
I 2007 ble nye omsorgsboliger ferdigstilt med midler øremerket gjennom opptrappingsplan for 
psykisk helse. Også disse boligene utløser kompensasjonstilskudd og kommunestyret vedtok i 
sak 62/08 at også dette borettslaget kunne få driftstilskudd for å redusere husleien. 
 
Det søkes om følgende driftstilskudd for 2010: 
 
Helsetunet borettslag                                    kr     856.550,00  

Strømsnes borettslag                                    kr     155.062,00  

Erikstadtunet borettslag                                     kr     251.160,00  

   

Totalt                                     kr 1 262.772,00  

   

 
Dette ligger innenfor det beløp vi kan forvente å motta i kompensasjonstilskudd i 2010.  
Søknadsbeløpene baserer seg på følgende husleie i 2010 : 
 
- Helsetunet              kr. 4.500,- pr mnd   (uendret) 
- Strømsnes               kr. 4.100,- pr mnd   (uendret) 
- Erikstadtunet          kr. 5.500,- pr mnd   (uendret) 
 
Husleiene må også sees i forhold til at alle får en skattemessig gevinst. Som eksempel reduseres 
den faktiske husleia for Helsetunet borettslag med ca 1.100,- kr pr mnd. 
 



Rådmannen konstaterer at det er stor forskjell mellom de ulike typer omsorgsboliger. 
Erikstadtunet er vesentlig dyrere og her har beboerne også måttet betale innskudd. Husleiene i 
Helsetunet og Strømsnes borettslag har dessuten stått uendret i flere år. Rådmannen konstaterer 
også at bostøtteordningen er betydelig omlagt fra 2009. 
 
Størrelsen på husleien  er styret i det enkelte borettslag sitt ansvar. Størrelsen på husleien har 
imidlertid vært et sentralt moment når kommunestyret har vurdert størrelsen på driftstilskuddene 
til det enkelte borettslaget. Rådmannen finner det nå nødvendig å be om at det enkelte styre i lys 
av bl.a. den nye bostøtteordningen foretar en grundig gjennomgang av husleiene. 
 
Ut fra en totalvurdering vil rådmannen anbefale følgende tilskudd for 2010: 
 
Helsetunet borettslag                                    kr     856,000,00  

Strømsnes borettslag                                    kr     155,000,00  

Erikstadtunet borettslag                                     kr     251.000,00  

   

Totalt                                     kr 1 262.000,00  

 
 
INNSTILLING : 

 
           Fauske kommune yter driftstilskudd til følgende borettslag (omsorgsboliger) i 2009: 

 
Helsetunet borettslag                         kr. 856.000,- 
Strømsnes borettslag                          kr. 155.000,- 
Erikstadtunet borettslag                     kr  251.000,- 
 
Dersom kompensasjonstilskuddene kommunen mottar totalt sett blir lavere enn sum 
omsøkte driftstilskudd, reduseres driftstilskuddene tilsvarende. 
 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.10.2010 foreta en 
vurdering av husleiene bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 

 
 
DRIF-071/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag nytt 
siste avsnitt: 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.04.2010 foreta en 
vurdering av husleien bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 
 
Nils Christian Steinbakk (FL) foreslo: 
Siste avsnitt utgår. 
 
Innstillingen fram til siste avsnitt ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingens siste avsnitt ble enstemmig forkastet. 
FRP’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s 
forslag. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 



Fauske kommune yter driftstilskudd til følgende borettslag (omsorgsboliger) i 2009: 
 
Helsetunet borettslag                         kr. 856.000,- 
Strømsnes borettslag                          kr. 155.000,- 
Erikstadtunet borettslag                     kr  251.000,- 
 
Dersom kompensasjonstilskuddene kommunen mottar totalt sett blir lavere enn sum 
omsøkte driftstilskudd, reduseres driftstilskuddene tilsvarende. 
 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.04.2010 foreta en 
vurdering av husleien bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 

 
 
ELD-021/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-099/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Kjell Eilertsen (FL) foreslo: 
Siste avsnitt utgår. 
 
Driftsutvalgets innstilling avsnitt 1 – 3 ble enstemmig vedtatt. 
Driftsutvalgets innstilling 4. avsnitt ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s 
forslag. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommune yter driftstilskudd til følgende borettslag (omsorgsboliger) i 2009: 
 
Helsetunet borettslag                         kr. 856.000,- 
Strømsnes borettslag                          kr. 155.000,- 
Erikstadtunet borettslag                     kr  251.000,- 
 
Dersom kompensasjonstilskuddene kommunen mottar totalt sett blir lavere enn sum 
omsøkte driftstilskudd, reduseres driftstilskuddene tilsvarende. 
 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.04.2010 foreta en 
vurdering av husleien bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 

 
 
KOM-105/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Helge Torbergsen (H) stilte spørsmål med egen habilitet, jfr. forvaltningslovens § 6.1e). 
Odd Henriksen (H) stilte spørsmål med egen habilitet jfr. forvaltningslovens § 6.2. 
 
Helge Torbergsen ble enstemmig erklært inhabil. 
Odd Henriksen ble enstemmig erklært habil. 
 
Kjell Eilertsen (FL) foreslo: 



Siste avsnitt utgår. 
 
Formannskapets innstilling avsnitt 1 ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling avsnitt 2 ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling avsnitt 3 ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling avsnitt 4 ble vedtatt med 18 mot 12 stemmer avgitt for FL’s 
forslag. 
 
VEDTAK: 
Fauske kommune yter driftstilskudd til følgende borettslag (omsorgsboliger) i 2009: 
 
Helsetunet borettslag                         kr. 856.000,- 
Strømsnes borettslag                          kr. 155.000,- 
Erikstadtunet borettslag                     kr  251.000,- 
 
Dersom kompensasjonstilskuddene kommunen mottar totalt sett blir lavere enn sum 
omsøkte driftstilskudd, reduseres driftstilskuddene tilsvarende. 
 
Kommunestyret ber styrene i de enkelte borettslagene innen 1.04.2010 foreta en 
vurdering av husleien bl.a. i lys av nye regler for bostøtte. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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BETALINGSSATSER FOR BEHANDLING AV SØKNAD OM 
TILTAK/BYGGETILLATELSER M.M OG GEBYR FOR BEHANDLING AV PRIVATE 
REGULERINGSPLANER  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Ovennevnte gebyrsatser ble sist endret med virkning fom 01.01.09.  
 
Gebyrregulativ for oppmålingssaker blir denne gang fremmet som egen sak. Bakgrunnen for 
dette er at gebyret skal vedtas med hjemmel i nytt lovverk – Lov om eigendomsregistrering 
(Matrikkelloven). Denne loven trer i kraft med virkning fom 01.01.10. 
 
Rådmannen foreslår gebyrsatsene for de øvrige økt med 3,1 % med virkning fra 01.01.10. 
 
Foreslått økning vil eksempelvis medføre følgende endring: 

1. Byggesaksgebyret for en vanlig enebolig økes fra kr. 4.176 til kr. 4.305 
2. Gebyr for enkel/sammensatt plan økes fra 14.550 til kr. 15.001 
3. Gebyr for krevende plan økes fra 26.195 til kr. 27.007 

 
 
INNSTILLING : 

 
Gebyrregulativ for behandling av tiltak/byggetillatelse, utstikking/beliggenhetskontroll av 
bygninger og gebyr for behandling av private reguleringsplaner økes med 3,1 % med 
virkning fra 01.01.10 

 
 
DRIF-074/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING I FORMANNSKAPET: 



Gebyrregulativ for behandling av tiltak/byggetillatelse, utstikking/beliggenhetskontroll av 
bygninger og gebyr for behandling av private reguleringsplaner økes med 3,1 % med 
virkning fra 01.01.10 

 
 
FOR-102/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Gebyrregulativ for behandling av tiltak/byggetillatelse, utstikking/beliggenhetskontroll av 
bygninger og gebyr for behandling av private reguleringsplaner økes med 3,1 % med 
virkning fra 01.01.10 

 
 
KOM-106/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Gebyrregulativ for behandling av tiltak/byggetillatelse, utstikking/beliggenhetskontroll av 
bygninger og gebyr for behandling av private reguleringsplaner økes med 3,1 % med 
virkning fra 01.01.10 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder plan/utvikling    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
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VANN-, AVLØP- OG SLAMGEBYRER 2010  
 
Vedlegg: Beregning av vanngebyr 2010 

Beregning av avløpsgebyr 2010 
 
Sammendrag: 
 
Vann-, avløp- og slamgebyrene økes ikke for 2010. 
 
Saksopplysninger: 
 
Vann- og avløpsgebyrer for 2010 er beregnet ut fra revisjon av tiltaksplan i Hovedplan 
vannforsyning i 2005, revidert Hovedplan avløp 2005, forslag til budsjett for 2010, vedtak om 
utbygging av nytt vannbehandlingsanlegg i Valnesfjord i k-sak 102/08. 
 
For å få et korrekt bilde av gebyrutviklingen over en lengre periode, er kapitalkostnader, 
driftskostnader og beregnede gebyrer satt inn i tabeller (vedlagt). 
 
 
Tabellene er i grove trekk bygd opp som følger: 
Generelt gjelder det at kostnader og inntekter til og med 2008 er virkelige tall hentet fra 
kommuneregnskapet. For 2009 er tallene stipulert ut fra medgåtte kostnader og inntekter pr. 
oktober 2009. For 2010 og senere er tallene satt opp iht. hovedplaner og økonomiplaner. 
Kapitalkostnader fra og med 2010 og framover er stipulert.  
 
Punkt Forklaring 
1-4 For årene 2010-2012 er det benyttet investeringer iht. økonomiplanen for vann- og 

avløpssektoren og tillagt kostnader for bygging av Valnesfjord vannbeh.anlegg. 
5-7 Beregning av investeringsgrunnlaget. 
6-12 Beregning av gebyrgrunnlaget er gjort mht gjeldende og stipulert kommunalbankrente, 
 virkelig og stipulerte driftskostnader samt beregnede administrasjonskostnader iht. 
 modell skissert av Salten kommunerevisjon. 
13-16 Beregning av gebyrer pr. bolig ut fra antall boliger og utgifts-/ inntektsgrunnlaget. 
17-21 Beregning av inntekter ut fra et valgt gebyr. 
22 Beregnet årsresultat. Positivt tall betyr at kommunen har større inntekter enn utgifter 



23 Akkumulert differanse mellom inntekter og kostnader over tid, dvs. status på vann- og 
 avløpsfond. 
 
 
VANNPROSJEKTER 
 
Fauske kommune har de seneste årene investert betydelig på vannsektoren. 
 
 
Følgende større investeringsprosjekter kan kort nevnes: 
 
Klungset vannverk 
 
Nytt vannbehandlingsanlegg satt i drift i 2004. Investering ca. 12 mill. 
 
Stengvann vannverk 
 
Nytt vannbehandlingsanlegg satt i drift høsten 2007. Investering ca. 20 mill. 
 
Valnesfjord vannverk 
 
Fauske kommune overtok i 2001 og 2002 Nedre og Øvre Valnesfjord vannverk og ble i 2005 
knyttet sammen til ett vannverk. Iht. k-sak 102/08 skal det investeres i nytt 
vannbehandlingsanlegg. Investering ca. 21 mill. 
 
Nordvik vannverk 
 
Fauske kommune overtok fra 1/1-08 Nordvik vannverk. Nytt vannbehandlingsanlegg er 
ferdigbygd. 
 
Miljøgata Fauske sentrum 
 
Fauske kommune har investert nærmere 10 mill. i utskifting av VA-nett i sentrumsområdet i 
forbindelse med Miljøgateprosjektet. 
 
Landledning i Vatnbygdveien 
 
Fauske kommune skal investere 7 mill. i ny hovedvannledning mellom Vatnbygda og Finneid. 
Prosjektet er nedprioritert i 2008 og 09, men vil bli videreført i 2010. 
 
Rehabilitering vannledninger i Sulitjelma 
 
Det er utført en omfattende rehabilitering av vannforsyningsnettet i Sulitjelma de siste år. I 2009 
er det på grunn av store lekkasjeproblemer i Bursimarka skiftet ut VA-nett i et større område. 
 
Ny vannforsyning til Grønås 
 
Vinteren/ våren 2008 førte Fauske kommune fram ny vannforsyning til Grønåsområdet.  
 
 



AVLØPSPROSJEKTER: 
 
I årene som kommer foreslås det en økt aktivitet på avløpssektoren. 
 
På 80-tallet ble det gjort store investeringer på avløpssektoren. Blant annet ble alle enkeltutslipp i 
sentrumsområdene fra Finneid i øst og til Lund/ Stranda i vest samlet til et felles Renseanlegg på 
Erikstad. Forventet levetiden til disse tekniske installasjonene er nå i ferd med å nås. Utskifting 
av pumpestasjoner vil derfor bli et satsningsområde framover. 
 
Av andre større prosjekter her kan nevnes nytt avløpsrenseanlegg i Østerkløft samt samling av 
enkeltutslipp med tilhørende avløpsrensing i Sulitjelma (forprosjekt er ferdig). 
 
 
VANN- OG AVLØPSPROSJEKTER: 
 
Ny veg og framføring vann og avløp mellom Finneid og Hauan 
 
Fauske kommune har i 2006/07 framført ny veg samt VA-nett mellom Finneid og Hauan. 
Investering ca. 7,2 mill. 
 
Boligfelt Finneidlia 
 
Veg-, vann- og avløpsanlegg er med unntak av asfaltering og gatelys ferdig i Greplyngveien og i 
Finneidlia i Hauan.  
 
Rehabilitering av VA-nett 
 
Fauske kommune sliter fortsatt med store lekkasjer på gamle VA-anlegg. Det investeres 3-4 mill. 
årlig til utskiftinger både i Fauskeområdet, i Valnesfjord og i Sulitjelma. På Fauske kan nevnes 
omfattende opprydding i Nymoveien/ Geitbergveien og i området Sjøvollveien/ Erikstadveien. 
 
Nytt VA-anlegg Fauskemyra 
 
I forbindelse med utbygging av Byggmakker på Krokdalsmyra er det anlagt nytt 
overvannsanlegg mellom Sildreveien og til Farvikbekken. I prosjektet er det medtatt utskifting 
av vann- og avløpsnett i samme område. I 2010 planlegges det framføring av nytt vann- og 
avløpsnett fra Gryttingveien og til Fauskemyra. Dette blant annet for å bedre brannvanns-
dekningen i området. 
 
 
KONKLUSJON VANNSEKTOREN 
 
Vannsektoren har de senere år investert betydelige midler på sektoren, spesielt på bygging av 
vannbehandlingsanlegg, jfr. ovenfor. De fleste av de større prosjektene innen sektoren er derfor i 
løpet av noen år ferdigstilt. Det må her nevnes at det fortsatt vil være store utfordringer med 
hensyn til utskifting av vannforsyningsnett både i Sulitjelma, Valnesfjord og Fauske.  
 
Selv om det er investert betydelig på vannsektoren gjør fjorårets økning sammen med lav rente at 
det ikke anses nødvendig å øke gebyrene for 2010.  
 



 
KONKLUSJON AVLØPSSEKTOREN 
 
Avløpsgebyrene har de siste årene bygget opp et betydelig avløpsfond. Årsaken til dette er i 
hovedsak forholdsvis moderate investeringer på sektoren.  
 
Avløpsgebyrene ble redusert fra 2008 til 2009. Dette sammen med lave rentekostnader gjør at 
det ikke er nødvendig å endre avløpsgebyrene.  
 
 
KONKLUSJON SLAMSEKTOREN 
 
Det er balanse mellom kostnader og inntekter på sektoren. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre vedtar å ikke endre vann-, avløp- og slamgebyrene fra 2009 til 
2010.  

 
 
DRIF-082/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Fauske kommunestyre vedtar å ikke endre vann-, avløp- og slamgebyrene fra 2009 til 
2010.  

 
 
ELD-018/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-103/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommunestyre vedtar å ikke endre vann-, avløp- og slamgebyrene fra 2009 til 
2010.  

 
 
KOM-107/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 



VEDTAK: 
Fauske kommunestyre vedtar å ikke endre vann-, avløp- og slamgebyrene fra 2009 til 
2010.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder VVA    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
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BETALINGSSATSER - TORGLEIE I FAUSKE SENTRUM  
 
Vedlegg: ingen 
 
Saksopplysninger: 
Fauske kommunestyre vedtok den 11.12.2007, sak 64/08 nye regler for torghandel i Fauske 
sentrum. Det ble vedtatt nye priser for torgleie, samtidig ble det vedtatt at priser på torgleie skal 
vurderes årlig i forbindelse med budsjettbehandlingen.  
 
Etter ombygging av torget har aktiviteten i torgsalget gått noe ned. Leieprisene på det gamle 
torget var svært lave og det vurderes at brukerne trenger litt tid til å tilpasse seg nye forhold. 
Fauske Parkering AS, som står for drift av torget, er kontaktet, selskapet anbefaler at gjeldende 
priser videreføres i 2010.  
 
Prisene ble holdt uendret fra 2008 til 2009. 
 
Rådmannen foreslår at prisene på torgleie holdes uendret i 2010.  
 
Gjeldende priser er: 
 
Priser torgleie: 
Kafedrift – sesong kr 4 000,- 
Torgsalg – sesong kr 3 000,- 
Torgsalg – dagleie  kr    200,- 
 
Priser strøm: 
Sesong   kr 1 000,- 
Dagleie  kr      50,- 
 
”Sesong” er definert i vedtatte regler for torghandel.  
 
INNSTILLING : 

 
Prisene på torgleie beholdes uendret i 2010. 

 
 



DRIF-085/09 VEDTAK-  25.11.2009 
 
Leif Lindstrøm (FRP) ble enstemmig erklært inhabil etter forvaltningslovens § 6.1e). 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Prisene på torgleie beholdes uendret i 2010. 

 
 
FOR-104/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Prisene på torgleie beholdes uendret i 2010. 

 
 
KOM-108/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Prisene på torgleie beholdes uendret i 2010. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder plan/utvikling    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
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FEIEAVGIFT 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Fra Salten Brann IKS har vi fått melding om at det ikke er foreslått noen justeringer i 
feieavgiften for 2010. 
 
Feieavgiften ble sist endret i 2008 og er nå kr 300,50 pr pipeløp. 
 
Rådmannen legger fram forslag om at feieavgiften for 2010 holdes uendret. 
 
INNSTILLING : 

 
Feieavgift for 2010 holdes uendret med kr 300,50 (eks mva) pr pipeløp 

 
 
DRIF-084/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Feieavgift for 2010 holdes uendret med kr 300,50 (eks mva) pr pipeløp 

 
 
ELD-022/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-105/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 



INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Feieavgift for 2010 holdes uendret med kr 300,50 (eks mva) pr pipeløp 

 
 
KOM-109/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Feieavgift for 2010 holdes uendret med kr 300,50 (eks mva) pr pipeløp 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
Salten Brann IKS Dronningens gate 56 8006 BODØ 
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BETALINGSSATSER KULTUR 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Betalingssatsene for utleie av kommunale kulturbygg og kommunale kulturaktiviteter skal 
justeres hvert år.  Dette gjelder både utleie av bygg og anlegg og kontingent i kulturskolen. 
Satser er foreslått økt med 3,1 %, som er retningsgivende i statsbudsjettet for kostnadsvekst i 
2010. 
 
Saksopplysninger: 
 
Utleie kommunale bygg og anlegg: 
 
Fauske kommune har utleie av følgende kulturbygg (ikke idrettsanlegg), utover skolebygg: 

• Ungdommens hus 
• Teletunet kultur- og aktivitetssenter 
• Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord oppvekstsenter 
• Fauske kino 

 
Fauske kommune har over en lang tidsperiode hatt retningsgivende prinsipper for utleie av 
kommunale bygg: 

• Kommunens frivillige og ikke-kommersielle lag og foreninger for barn og unge skal ha 
gratis lokaler i kommunens bygg og anlegg til sine faste aktiviteter/undervisning. 

• Lag/foreninger/arrangører som driver undervisning etter prinsippene i 
”Voksenopplæringsloven” skal gis fritak for leie til faste ukentlige aktiviteter. 
Kommunen legger Kunnskapsdepartementets forskrift om ”Rett til bruk av 
undervisningslokaler” (10. mai 1994) til grunn, og er retningsgivende for kommunens 
praksis i henhold til § 21 i Voksenopplæringsloven. 

• Det skal være samsvar i pris for sammenlignbare forhold. 
• Kommunens egne arrangementer fritas for leie i egne bygg og anlegg 
• Pedagogisk tilrettelagte publikumstiltak og politiske aktiviteter skal ikke betale leie. 

 
Disse prinsipper foreslås som retningsgivende for 2010 også. 
 



Tidligere år har det vært spesifikke utleiesatser som er forskjellig fra midtuke, og helg. 
Dette er noe som har hengt igjen fra tidligere år, når det var egen vaktmestertjeneste ved de 
enkelte bygg.  Dette er nå falt vekk. Det foreslås derfor en fast pris, som er et snitt av de ulike 
priser som har vært tidligere, og den generelle økningen er på 3,1 %, og basert på de 
retningsgivende tall fra statsbudsjettet for kostnadsvekst i 2010. 
 
 
Det foreslås imidlertid en økt pris for foreninger/lag/arrangører som kommer utenom Fauske 
kommune.  
I innstillingen vil det derfor ikke komme fram tidligere års priser ved ny prissetting på 
Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord oppvekstsenter, da det innføres et 
nytt prisregime gjennom ei forenkling og fast pris (pkt 1 i innstillingen). 
 
Kontingent kulturskole 
Elevkontingenten i Kulturskolen er i 2009 på kr 2185,- pr år.  Denne er lik for både voksne og 
barn. 
På grunn av ulik lengde på de enkelte semester er prisene for de enkelte semester ulik. 
Det tilstås moderasjoner på 50 % søskenmoderasjon (søsken må ha samme registrerte adresse), 
og 25% moderasjon på øvrige aktiviteter, hvis eleven deltar på flere kulturskoleaktiviteter. 
Ved fravær av lærer utover 2 leksjoner pr semester gis det forholdsmessig reduksjon i 
kontingenten. 
Kontingenten foreslås økt med 3,1 %.  
Kulturskolen selger også tjenester til lag og foreninger, skoler og barnehager.  Det er et eget 
prisregime på dette salget. 
 
INNSTILLING : 

 
1) Utleiesatser for Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord 

oppvekstsenter settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen  Kr 1310,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen
  

 Kr 2560,- pr døgn 

 
 

2) Utleiesatser for Fauske kino settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen Kr 1875,- pr døgn Kr 1935,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen Kr 5515,- pr døgn Kr 5685,- pr døgn 

 
 

3) Utleiesatser for Teletunet kultur- og aktivitetssenter settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Husleie pr måned Kr 610,- opp til 30m2 Kr 625,- opp til 30m2 



Leietakere utenom kommunen
  

Kr 830,- over 30m2 Kr 855,- over 30m2 

 
 

4) Kulturskolekontingent settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Ordinær kulturskolekontingent 
høst 

Kr 980,- Kr 1010,- 

Ordinær kulturskolekontingent 
vår 

Kr 1205,- Kr 1240,- 

Salg av tjenester til 
skoler/barnehager 

Faktisk lønnsutgift pr 
time 

Faktisk lønnsutgift pr time 

Salg av tjenester til 
organisasjoner - voksne 

Kr 300,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 310,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg 

Salg av tjenester til 
organisasjoner – barn/unge 

Kr 185,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 190,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg  

 
5) Prisreglement og rutinebeskrivelser for de ulike utleieobjekter og tjenester, skal gå 

fram av de enkelte tjenesters serviceerklæringer, og bekjentgjøres. 
 
 
DRIF-075/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Utleiesatser for Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord 
oppvekstsenter settes til: 

Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen  Kr 1310,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen
  

 Kr 2560,- pr døgn 

 
 

2. Utleiesatser for Fauske kino settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen Kr 1875,- pr døgn Kr 1935,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen Kr 5515,- pr døgn Kr 5685,- pr døgn 

 



 
3. Utleiesatser for Teletunet kultur- og aktivitetssenter settes til: 

Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Husleie pr måned Kr 610,- opp til 30m2 Kr 625,- opp til 30m2 

Leietakere utenom kommunen
  

Kr 830,- over 30m2 Kr 855,- over 30m2 

 
 

4. Kulturskolekontingent settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Ordinær kulturskolekontingent 
høst 

Kr 980,- Kr 1010,- 

Ordinær kulturskolekontingent 
vår 

Kr 1205,- Kr 1240,- 

Salg av tjenester til 
skoler/barnehager 

Faktisk lønnsutgift pr 
time 

Faktisk lønnsutgift pr time 

Salg av tjenester til 
organisasjoner - voksne 

Kr 300,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 310,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg 

Salg av tjenester til 
organisasjoner – barn/unge 

Kr 185,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 190,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg  

 
5. Prisreglement og rutinebeskrivelser for de ulike utleieobjekter og tjenester, skal gå 
fram av de enkelte tjenesters serviceerklæringer, og bekjentgjøres. 

 
 
FOR-106/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Utleiesatser for Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord 
oppvekstsenter settes til: 

Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen  Kr 1310,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen
  

 Kr 2560,- pr døgn 

 
 

2. Utleiesatser for Fauske kino settes til: 



Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen Kr 1875,- pr døgn Kr 1935,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen Kr 5515,- pr døgn Kr 5685,- pr døgn 

 
 

3. Utleiesatser for Teletunet kultur- og aktivitetssenter settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Husleie pr måned Kr 610,- opp til 30m2 Kr 625,- opp til 30m2 

Leietakere utenom kommunen
  

Kr 830,- over 30m2 Kr 855,- over 30m2 

 
 

4. Kulturskolekontingent settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Ordinær kulturskolekontingent 
høst 

Kr 980,- Kr 1010,- 

Ordinær kulturskolekontingent 
vår 

Kr 1205,- Kr 1240,- 

Salg av tjenester til 
skoler/barnehager 

Faktisk lønnsutgift pr 
time 

Faktisk lønnsutgift pr time 

Salg av tjenester til 
organisasjoner - voksne 

Kr 300,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 310,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg 

Salg av tjenester til 
organisasjoner – barn/unge 

Kr 185,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 190,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg  

 

5. Prisreglement og rutinebeskrivelser for de ulike utleieobjekter og tjenester, skal gå 
fram av de enkelte tjenesters serviceerklæringer, og bekjentgjøres. 

 
 
KOM-110/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Utleiesatser for Ungdommens hus og Samfunnshusavdelingen ved Valnesfjord 
oppvekstsenter settes til: 

Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 



Leietakere fra kommunen  Kr 1310,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen
  

 Kr 2560,- pr døgn 

 
 

2. Utleiesatser for Fauske kino settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Leietakere fra kommunen Kr 1875,- pr døgn Kr 1935,- pr døgn 

Leietakere utenom kommunen Kr 5515,- pr døgn Kr 5685,- pr døgn 

 
 

3. Utleiesatser for Teletunet kultur- og aktivitetssenter settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Husleie pr måned Kr 610,- opp til 30m2 Kr 625,- opp til 30m2 

Leietakere utenom kommunen
  

Kr 830,- over 30m2 Kr 855,- over 30m2 

 
 

4. Kulturskolekontingent settes til: 
Beskrivelse  Pris 2009 Foreslått pris 2010 

Ordinær kulturskolekontingent 
høst 

Kr 980,- Kr 1010,- 

Ordinær kulturskolekontingent 
vår 

Kr 1205,- Kr 1240,- 

Salg av tjenester til 
skoler/barnehager 

Faktisk lønnsutgift pr 
time 

Faktisk lønnsutgift pr time 

Salg av tjenester til 
organisasjoner - voksne 

Kr 300,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 310,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg 

Salg av tjenester til 
organisasjoner – barn/unge 

Kr 185,- pr klokketime + 
evt kvelds-/helge-
/høytidstillegg 

Kr 190,- pr klokketime + evt 
kvelds-/helge-/høytidstillegg  

 

5. Prisreglement og rutinebeskrivelser for de ulike utleieobjekter og tjenester, skal gå 
fram av de enkelte tjenesters serviceerklæringer, og bekjentgjøres. 

 
 
 
 
 



Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder kultur    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
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BETALINGSSATSER  KOMMUNALE IDRETTSANLEGG  FOR 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Betalingssatsene for utleie og kommunale aktiviteter skal justeres hvert år. Dette gjelder både 
utleie av bygg og anlegg, og billettpriser. 
 
Saksopplysninger: 
 
Disse hovedmomentene er retningsgivende for forslaget om nye satser fra 01.01.2007: 

• Kommunens frivillige og de ikke-kommersielle lag og foreningene for barn og unge skal 
ha gratis lokaler i kommunens bygg og anlegg til sine faste aktiviteter/ undervisning og 
mesterskap. 

• Voksenopplæringens §21 gir fritak for leie av undervisningslokaler for lokale arrangører 
som er godkjent etter denne loven.  Før gratis leie innvilges kreves det dokumentasjon på 
at voksenopplæringa  er godkjent og har fått tilskudd. 
I presisering fra depertementet i skriv av 10.mai 1994  under pkt 3.1 gis det beskrivelse 
av hva som menes med undervisningslokaler.  Første avsnitt står det at ”med 
undervisningslokaler mener en skolelokaler, skolebygninger og lokaler i tilknytning til 
disse…”  
I 3 avsnitt  står det ”Med undervisningslokaler menes ikke at alle offentlige lokaler, selv 
om et lokale  kan brukes til undervisning. Det er altså ikke slik at et offentlig lokale (eks 
samfunnshus, idrettshall, kirkebygg etc) blir et undervisningslokale i 
voksenopplæringslovens forstand, selv om det det inneholder undervisningsrom og det 
foregår undervisning der. Bestemmelsen gjelder lokaler som representerer en investering 
innenfor utdanningssektoren, ikke innenfor kultur- og kirkesektoren.” 
 
Vil presisere at Fauskebadet hvor det i dag er innvilget gratis leie kan sidestilles med 
idrettshall som ikke er å regne som undervisningslokale og dermed ikke skal stilles gratis 
til disposisjon som undervisningslokale for voksenopplæring.  
Grunnskolen, privatskole og videregående skole betaler for å bruke Fauskebadet til sin 
undervisning. 
 



• Billettprisene  for Fauskebadet er øket med 7,1 % som er mer enn generell prisstigningen. 
Badet har hatt et merforbruk i 2009 og økte billettpriser er et av tiltakene for å få drifta i 
balanse. Andre tiltak som er gjennomført er : 
- lagt  på duk på varmebassenget og boblebadet for å  redusere energiforbruket  
- varmebassenget er det mest populære bassenget og vi har øket tilgjengeligheten til 

dette bassenget i åpningstiden til offentlig bad.  
- innføring av  voksentimer fra kl. 20-21 på hverdager for å øke besøket til denne 

gruppa.   
- bedre markedsføring i 2010 
- nyansatt park/idrettsleder vil arbeide med flere tiltak for å bedre driftsbalansen 

 
• Det skal være samsvar i pris for sammenlignbare forhold. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 
• Satsene er prisjustert. 

 
Utleie kommunale bygg og anlegg. 
I utgangspunktet  økes satsene med 3,1%, men avrunding til hele kronebeløp gjør at den 
prosentvise økningen varierer. 

• I Fauske Idrettshall  er prisene økt  med ca.3,3%.  
• Prisene ved leie av Fauske Kunstgressbane økes med ca.2,7%. 

Ved turneringer avtales pris nærmere med Administrasjonen i Park og idrett.  
• Utleie gymsal er øket med 3,3% 
• Voksenopplæringslovens §21 gir fritak for leie av undervisningslokaler for lokale arrangører 

som er godkjent etter denne loven. 
 

 
INNSTILLING : 

 
Betalingssatser utleie, billetter, kontingenter. 
• Kommunens frivillige og ikkekommersielle lag og foreninger for barn og unge skal ha gratis 

lokaler i kommunens bygg til sine faste aktiviteter/undervisning. 
• Det skal være samsvar i utleiepris mellom sammenlignbare lokaler. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 
 
Ved avbestilt lokale seinere enn en uke før arrangementsdato betales 50 % av leieprisen. I 
helt spesielle tilfeller kan leien fravikes. Dette avgjøres av Rådmannen. 

 
Fauske Idrettshall 
 

2009 2010 

Hele hallen – ikke kommersielle arr.  pr. time  360 370 
                                                            pr. døgn 2600 2700 
Voksne , samt brukere fra andre kommuner 
                                                          hel hall pr. time 
                                                         1/3 hall pr. time 
                                                         2/3 hall pr. time 

181 
71 

142 
 

187 
74 

146 

Videregående skole – undervisning    1/3 hall pr. time 
Avtale med videregående regulerer leien for skoleåret   
basert på konsumprisindekesen  året før . D.v.s at leien 
blir regulert til skolestart 11/12basert på 
konsumprisindeksen året før. 

174 180 



Grunnskole i Fauske kommune          pr. skoleår 275000 283500 
Kommersielle arrangement avtales med 
administrasjonen i Park/idrett i hvert enkelt tilfelle. 
Minstepris kr. 4.700. I tillegg  beregnes strøm for 
arrangement som er strømkrevende.                                           
Pr.døgn 

 
 
 

4500 

 
 
 

4700 

 
Skolebygningene 2009 2010 
Gymsal  60 62 

 
 

Vestmyra barnehage 2009 2010 
Ballettsal    pr. time        116 120 
Squashhall    pr. time        60 62 

 
Fauske Kunstgressbane 2009 2010 
Trening    pr. time 290 300 
7-er kamp    pr. kamp 420 430 
11-er kamp    pr. kamp 830 850 
Ved turneringer og lignende avtales pris med Park og 
idrettsadministrasjonen 

  

       
 

Fauskebadet    
Billettpris   Voksne         
                                                Barn 
                                                Familie  
                                                Honnør 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

65 
45 

175 
55 
45 

70 
50 

185 
60 
50 

Klippekort              Voksne     12 klipp    
                                                 Barn         12 klipp 
                                                Honnør     12 klipp 

640 
440 
540 

 
 

700 
480 
590 

Grupper over 10 personer       Voksne 
                                                Barn 

55 
35 

60 
38 

Årskort                                 Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 
Rabatt 20% på årskort ved framvisning av gyldig 
årskort fra Friskhuset 

2500 
1700 
2000 

 

2600 
1760 
2070 

 

Halvårskort                           Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 

 1300 
880 

1035 
Leie av terapibasseng     520 

 
Grunnskolens bruk i Fauske 
25 m. basseng pr klassetime u/badevakt 
Terapibassenget pr. klassetime u/badevakt 

 
360 
190 

 
375 
196 



Begge bassengene pr. klassetime u/badevakt 525 542 
Sulitjelma Bad  2009 2010 
Billettpris   Voksne         
                                                 Barn 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

42 
17 

 

44 
18 

Klippekort  -20 klipp voksne 
                                       -20 klipp  barn 

525 
200 

545 
210 

Grunnskolens bruk i Sulitjelma 95000 98000 
Årskort voksne 1350 1400 
Halvårskort voksne 700 720 
Årskort barn 420 430 
Halvårskort barn 210 215 

 
Iverksetting 
De nye satsene gjelder fra 01.01.2010 

 
 
 
DRIF-076/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Betalingssatser utleie, billetter, kontingenter. 

• Kommunens frivillige og ikkekommersielle lag og foreninger for barn og unge 
skal ha gratis lokaler i kommunens bygg til sine faste aktiviteter/undervisning. 

• Det skal være samsvar i utleiepris mellom sammenlignbare lokaler. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 

 
Ved avbestilt lokale seinere enn en uke før arrangementsdato betales 50 % av leieprisen. I 
helt spesielle tilfeller kan leien fravikes. Dette avgjøres av Rådmannen. 

 
Fauske Idrettshall 
 

2009 2010 

Hele hallen – ikke kommersielle arr.  pr. time  360 370 
                                                            pr. døgn 2600 2700 
Voksne , samt brukere fra andre kommuner 
                                                          hel hall pr. time 
                                                         1/3 hall pr. time 
                                                         2/3 hall pr. time 

181 
71 

142 
 

187 
74 

146 

Videregående skole – undervisning    1/3 hall pr. time 
Avtale med videregående regulerer leien for skoleåret   
basert på konsumprisindekesen  året før . D.v.s at leien 
blir regulert til skolestart 11/12basert på 
konsumprisindeksen året før. 

174 180 

Grunnskole i Fauske kommune          pr. skoleår 275000 283500 
Kommersielle arrangement avtales med 
administrasjonen i Park/idrett i hvert enkelt tilfelle. 
Minstepris kr. 4.700. I tillegg  beregnes strøm for 
arrangement som er strømkrevende.                                           

 
 
 

4500 

 
 
 

4700 



Pr.døgn 
 

Skolebygningene 2009 2010 
Gymsal  60 62 
 

 
Vestmyra barnehage 2009 2010 
Ballettsal    pr. time        116 120 
Squashhall    pr. time        60 62 

 
Fauske Kunstgressbane 2009 2010 
Trening    pr. time 290 300 
7-er kamp    pr. kamp 420 430 
11-er kamp    pr. kamp 830 850 
Ved turneringer og lignende avtales pris med Park og 
idrettsadministrasjonen 

  

       
 
Fauskebadet    
Billettpris   Voksne         
                                                Barn 
                                                Familie  
                                                Honnør 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

65 
45 

175 
55 
45 

70 
50 

185 
60 
50 

Klippekort              Voksne     12 klipp    
                                                 Barn         12 klipp 
                                                Honnør     12 klipp 

640 
440 
540 

 
 

700 
480 
590 

Grupper over 10 personer       Voksne 
                                                Barn 

55 
35 

60 
38 

Årskort                                 Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 
Rabatt 20% på årskort ved framvisning av gyldig 
årskort fra Friskhuset 

2500 
1700 
2000 

 

2600 
1760 
2070 

 

Halvårskort                           Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 

 1300 
880 

1035 
Leie av terapibasseng     520 

 
Grunnskolens bruk i Fauske 
25 m. basseng pr klassetime u/badevakt 
Terapibassenget pr. klassetime u/badevakt 
Begge bassengene pr. klassetime u/badevakt 

 
360 
190 
525 

 
375 
196 
542 

Sulitjelma Bad  2009 2010 
Billettpris   Voksne         
                                                 Barn 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

42 
17 

 

44 
18 



Klippekort  -20 klipp voksne 
                                       -20 klipp  barn 

525 
200 

545 
210 

Grunnskolens bruk i Sulitjelma 95000 98000 
Årskort voksne 1350 1400 
Halvårskort voksne 700 720 
Årskort barn 420 430 
Halvårskort barn 210 215 

 
Iverksetting 
De nye satsene gjelder fra 01.01.2010 

 
 
 
ELD-014/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
FOR-107/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Betalingssatser utleie, billetter, kontingenter. 

• Kommunens frivillige og ikkekommersielle lag og foreninger for barn og unge 
skal ha gratis lokaler i kommunens bygg til sine faste aktiviteter/undervisning. 

• Det skal være samsvar i utleiepris mellom sammenlignbare lokaler. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 

 
Ved avbestilt lokale seinere enn en uke før arrangementsdato betales 50 % av leieprisen. I 
helt spesielle tilfeller kan leien fravikes. Dette avgjøres av Rådmannen. 

 
Fauske Idrettshall 

 
2009 2010 

Hele hallen – ikke kommersielle arr.  pr. time  360 370 
                                                            pr. døgn 2600 2700 
Voksne , samt brukere fra andre kommuner 
                                                          hel hall pr. time 
                                                         1/3 hall pr. time 
                                                         2/3 hall pr. time 

181 
71 

142 
 

187 
74 

146 

Videregående skole – undervisning    1/3 hall pr. time 
Avtale med videregående regulerer leien for skoleåret   
basert på konsumprisindekesen  året før . D.v.s at leien 
blir regulert til skolestart 11/12basert på 
konsumprisindeksen året før. 

174 180 

Grunnskole i Fauske kommune          pr. skoleår 275000 283500 
Kommersielle arrangement avtales med 
administrasjonen i Park/idrett i hvert enkelt tilfelle. 
Minstepris kr. 4.700. I tillegg  beregnes strøm for 
arrangement som er strømkrevende.                                           

 
 
 

4500 

 
 
 

4700 



Pr.døgn 
 

Skolebygningene 2009 2010 
Gymsal  60 62 
 

 
Vestmyra barnehage 2009 2010 
Ballettsal    pr. time        116 120 
Squashhall    pr. time        60 62 

 
Fauske Kunstgressbane 2009 2010 
Trening    pr. time 290 300 
7-er kamp    pr. kamp 420 430 
11-er kamp    pr. kamp 830 850 
Ved turneringer og lignende avtales pris med Park og 
idrettsadministrasjonen 

  

       
 

Fauskebadet    
Billettpris   Voksne         
                                                Barn 
                                                Familie  
                                                Honnør 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

65 
45 

175 
55 
45 

70 
50 

185 
60 
50 

Klippekort              Voksne     12 klipp    
                                                 Barn         12 klipp 
                                                Honnør     12 klipp 

640 
440 
540 

 
 

700 
480 
590 

Grupper over 10 personer       Voksne 
                                                Barn 

55 
35 

60 
38 

Årskort                                 Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 
Rabatt 20% på årskort ved framvisning av gyldig 
årskort fra Friskhuset 

2500 
1700 
2000 

 

2600 
1760 
2070 

 

Halvårskort                           Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 

 1300 
880 

1035 
Leie av terapibasseng     520 

 
Grunnskolens bruk i Fauske 
25 m. basseng pr klassetime u/badevakt 
Terapibassenget pr. klassetime u/badevakt 
Begge bassengene pr. klassetime u/badevakt 

 
360 
190 
525 

 
375 
196 
542 

Sulitjelma Bad  2009 2010 
Billettpris   Voksne         
                                                 Barn 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

42 
17 

 

44 
18 



Klippekort  -20 klipp voksne 
                                       -20 klipp  barn 

525 
200 

545 
210 

Grunnskolens bruk i Sulitjelma 95000 98000 
Årskort voksne 1350 1400 
Halvårskort voksne 700 720 
Årskort barn 420 430 
Halvårskort barn 210 215 

 
Iverksetting 
De nye satsene gjelder fra 01.01.2010 

 
 
KOM-111/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Betalingssatser utleie, billetter, kontingenter. 

• Kommunens frivillige og ikkekommersielle lag og foreninger for barn og unge 
skal ha gratis lokaler i kommunens bygg til sine faste aktiviteter/undervisning. 

• Det skal være samsvar i utleiepris mellom sammenlignbare lokaler. 
• Arrangement i regi av Fauske kommune fritas for leie i egne bygg og anlegg. 

 
Ved avbestilt lokale seinere enn en uke før arrangementsdato betales 50 % av leieprisen. I 
helt spesielle tilfeller kan leien fravikes. Dette avgjøres av Rådmannen. 

 
Fauske Idrettshall 

 
2009 2010 

Hele hallen – ikke kommersielle arr.  pr. time  360 370 
                                                            pr. døgn 2600 2700 
Voksne , samt brukere fra andre kommuner 
                                                          hel hall pr. time 
                                                         1/3 hall pr. time 
                                                         2/3 hall pr. time 

181 
71 

142 
 

187 
74 

146 

Videregående skole – undervisning    1/3 hall pr. time 
Avtale med videregående regulerer leien for skoleåret   
basert på konsumprisindekesen  året før . D.v.s at leien 
blir regulert til skolestart 11/12basert på 
konsumprisindeksen året før. 

174 180 

Grunnskole i Fauske kommune          pr. skoleår 275000 283500 
Kommersielle arrangement avtales med 
administrasjonen i Park/idrett i hvert enkelt tilfelle. 
Minstepris kr. 4.700. I tillegg  beregnes strøm for 
arrangement som er strømkrevende.                                           
Pr.døgn 

 
 
 

4500 

 
 
 

4700 

 
Skolebygningene 2009 2010 
Gymsal  60 62 
 



 
Vestmyra barnehage 2009 2010 
Ballettsal    pr. time        116 120 
Squashhall    pr. time        60 62 

 
Fauske Kunstgressbane 2009 2010 
Trening    pr. time 290 300 
7-er kamp    pr. kamp 420 430 
11-er kamp    pr. kamp 830 850 
Ved turneringer og lignende avtales pris med Park og 
idrettsadministrasjonen 

  

       
 

Fauskebadet    
Billettpris   Voksne         
                                                Barn 
                                                Familie  
                                                Honnør 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

65 
45 

175 
55 
45 

70 
50 

185 
60 
50 

Klippekort              Voksne     12 klipp    
                                                 Barn         12 klipp 
                                                Honnør     12 klipp 

640 
440 
540 

 
 

700 
480 
590 

Grupper over 10 personer       Voksne 
                                                Barn 

55 
35 

60 
38 

Årskort                                 Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 
Rabatt 20% på årskort ved framvisning av gyldig 
årskort fra Friskhuset 

2500 
1700 
2000 

 

2600 
1760 
2070 

 

Halvårskort                           Voksne 
                                              Barn 
                                              Honnør 

 1300 
880 

1035 
Leie av terapibasseng     520 

 
Grunnskolens bruk i Fauske 
25 m. basseng pr klassetime u/badevakt 
Terapibassenget pr. klassetime u/badevakt 
Begge bassengene pr. klassetime u/badevakt 

 
360 
190 
525 

 
375 
196 
542 

Sulitjelma Bad  2009 2010 
Billettpris   Voksne         
                                                 Barn 
Ungdom 16-19 år som framviser kulturkortet 

42 
17 

 

44 
18 

Klippekort  -20 klipp voksne 
                                       -20 klipp  barn 

525 
200 

545 
210 

Grunnskolens bruk i Sulitjelma 95000 98000 
Årskort voksne 1350 1400 
Halvårskort voksne 700 720 



Årskort barn 420 430 
Halvårskort barn 210 215 

 
Iverksetting 
De nye satsene gjelder fra 01.01.2010 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder bygg/eiendom/idrett    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/10019      
   Arkiv sakID.:   09/2701  Saksbehandler:  Kristian Øse  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    077/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 108/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 112/09 KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 
 
 
LEIESATSER FOR SKOLEBYGG MV FOR 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
Det er tid for vurdering og justering av leiesatser for skolebygg. 
 
Saksopplysninger: 
 
Følgende leiesatser gjelder for 2009: 

1. Klasserom pr. dag:…………………………………………………………135 kr 
2. Klasserom pr. overnatting pr. døgn:……………………………………….  55 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom,  m.m ……………… 210 kr 

 
Saksbehandlers vurdering: 
Det anbefales et påslag i pris på 3,1% med tillegg i avrunding. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Følgende leiesatser gjelder fra 01.01.2010: 
1. Klasserom pr. dag :  …………………………………………………..140 kr 
2. Klasserom pr. døgn: ………………………………………………..      60 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom m.m………….    215 kr 

 
 
DRIF-077/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Følgende leiesatser gjelder fra 01.01.2010: 
1. Klasserom pr. dag :  …………………………………………………..140 kr 
2. Klasserom pr. døgn: ………………………………………………..      60 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom m.m………….    215 kr 

 



 
FOR-108/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Følgende leiesatser gjelder fra 01.01.2010: 

1. Klasserom pr. dag :  …………………………………………………..140 kr 
2. Klasserom pr. døgn: ………………………………………………..      60 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom m.m………….    215 kr 

 
 
KOM-112/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Følgende leiesatser gjelder fra 01.01.2010: 

1. Klasserom pr. dag :  …………………………………………………..140 kr 
2. Klasserom pr. døgn: ………………………………………………..      60 kr 
3. Spesialrom, som musikkrom, skolekjøkken, filmrom m.m………….    215 kr 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder bygg/eiendom/idrett    
Enhetsleder kultur    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
Skolefaglig rådgiver    
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/9948      
   Arkiv sakID.:   09/2681  Saksbehandler:  Irene Larssen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    079/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 017/09 ELDRERÅDET  26.11.2009 
 110/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 113/09 KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 
 
 
EGENBETALINGSSATSER ENHET HELSE 2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Innen enhet helse er det følgende tjenester hvor kommunen fastsetter egenbetalingssatsene: 
  

• Fotpleie: Ordinær timesats inneværende år er kr. 357,- I tillegg ble i år ulike 
spesialtakster økt med 3,1 %. 

• Servicemedarbeider: Installasjon trygghetsalarm: 245,- inneværende år. 
 
INNSTILLING : 

 
Fra 01.01.2010 fastsettes følgende egenbetalingssatser for tjenester innen resultatenhet 
helse, en økning på 3,1 %: 
 
Fotpleie: Ordinær timesats:  Kr 368,- 
Fotpleie:          
 
 

 Ulike Spesialtakster 
Justeres også 
Med + 3,1 % 

Servicemedarbeider:     
 
 

Installasjon 
trygghetsalarm: 

Kr. 253,- 

 
 
DRIF-079/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Fra 01.01.2010 fastsettes følgende egenbetalingssatser for tjenester innen resultatenhet 
helse, en økning på 3,1 %: 
 

Fotpleie: Ordinær timesats:  Kr 368,- 



Fotpleie:          
 
 

 Ulike Spesialtakster 
Justeres også 
Med + 3,1 % 

Servicemedarbeider:     
 
 

Installasjon 
trygghetsalarm: 

Kr. 253,- 

 
 
ELD-017/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-110/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fra 01.01.2010 fastsettes følgende egenbetalingssatser for tjenester innen resultatenhet 
helse, en økning på 3,1 %: 
 

Fotpleie: Ordinær timesats:  Kr 368,- 
Fotpleie:          
 
 

 Ulike Spesialtakster 
Justeres også 
Med + 3,1 % 

Servicemedarbeider:     
 
 

Installasjon 
trygghetsalarm: 

Kr. 253,- 

 
 
KOM-113/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Fra 01.01.2010 fastsettes følgende egenbetalingssatser for tjenester innen resultatenhet 
helse, en økning på 3,1 %: 
 

Fotpleie: Ordinær timesats:  Kr 368,- 
Fotpleie:          
 
 

 Ulike Spesialtakster 
Justeres også 
Med + 3,1 % 

Servicemedarbeider:     
 
 

Installasjon 
trygghetsalarm: 

Kr. 253,- 

 
 
 
 
 



Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder helse    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/9800      
   Arkiv sakID.:   09/2640  Saksbehandler:  Marianne Elisabeth Kosmo  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    080/09 DRIFTSUTVALG Dato:  25.11.2009 
 019/09 ELDRERÅDET  26.11.2009 
 111/09 FORMANNSKAP  30.11.2009 
 114/09 KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 
 
 
DIVERSE BETALINGSSATSER I PLEIE OG OMSORG 2010  
 
Vedlegg: Kurdøgnpris for institusjon 
 
Sammendrag: 
 
Ulike satser for egenbetaling i pleie og omsorg behandles hvert år i forbindelse med 
budsjettbehandlingen. 
 
I rådmannens forslag til budsjett 2009 er det forutsatt en regulering av satsene tilsvarende 3,1 %. 
 
Noen av satsene er avhengig av reguleringer i sentrale forskrifter og rådmannen har i sitt forslag 
i likhet med tidligere år forutsatt at satsene endres i tråd med de maksimalsatser sentrale 
forskrifter har fastsatt. Disse utarbeides først når behandlingen av statsbudsjettet er ferdig. 
 
INNSTILLING : 

 
Med virkning fra 01.01.2010 fastsettes følgende satser i pleie/omsorg: 
 
Paviljongene: 
 
 Dagens sats i kr./mnd Økes til kr./mnd 
Husleie 3618,- (2777,-) a) 1379,-   

                         b) 2756,-  
3730,- (2863,-) a) 1422,-   
                         b) 2841,- 

 
(tall i parentes gjelder ektepar) 
 
Der to beboere (ikke ektepar) deler leilighet vil husleie være: 
a) Enkelt rom: kr.1422,- 
b) Stort rom:   kr.2841,-  
 
Det forutsettes at den enkelte beboer betaler medisinske forbruksvarer og legetjenester, 
samt ordinær betaling for hjemmehjelpstjenester. 
 
 



Trygghetsalarm: 
 
Leie inkl. utrykning økes fra kr.160,- pr/mnd til kr.165,- pr/mnd. for brukere over 2 G  
For brukere under 2 G kr.155,- pr.mnd. inkl.hjemmtjenester .  
 
Ved tap av alarmknapp må den erstattes av bruker med kr.900,- 

 
 
Hjemmetjenester: 
 
Grunnbeløpet pr.01.05.09kr. 72881 
 
Utgiftstaket, månedsabonnement og timesats endres i takt med de maksimalsatser som de 
sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Nettoinntekt  Utgiftstak/år Månedssats abonnement 

pr/mnd. 
Timesats 

Inntil 2 G 1800,- 1)  155,- (max.pris 
uavhengig av antall 
timer pr.mnd) 

 

2 – 4 G  10752,-   892,- 2)  112,- 
Over 4 G  17280,- 1440,- 2)   180,- 
 
1) Maksimalsats i samsvar med det til enhver tid gjeldene statlig fastsatt betalingstak 
2) 3,1 % økning av satsene 2009 
 
 

             Langtidsopphold: 
 
Egen forskrift for beregning av vederlag i institusjon 
 
Som hovedregel skal ikke betaling overstige det som det koster å drive en 
institusjonsplass, dvs. kurdøgnpris. Dersom en beboers inntekter medfører at 
egenbetalingen blir høyere enn kurdøgnprisen, så er kurdøgnprisen det maksimale 
vedkommende skal betale. Kurdøgnprisen beregnes på følgende måned: Netto 
driftsutgifter for institusjon (beboernes vederlagsbetaling holdes utenfor) delt på totalt 
antall institusjonsdøgn for institusjonen. 
 
 
Korttidsopphold: 
 
Døgnsats: kr.121,-      Dagopphold: kr.61,-  
 
Døgnsatsen endres i takt med den maksimalsats som de sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Avlastning: 
Opphold i institusjon for personer som på grunn av sykdom eller funksjonshemming har 
privat hjelp i hjemmet. Formålet med ordningen er at pårørende og andre som har særlig 



tyngende omsorgsarbeid for pleietrengende personer skal ha mulighet til å få avlastning 
fra omsorgsarbeidet. Kommunen kan ikke kreve vederlag for avlastningsopphold. 
 
 
Miljø/aktivitetstjenesten 
Egenandel kr.150,- pr.mnd for dagsentertilbud fra 3 ganger pr. mnd. 
Egenandel kr.75,-   pr.mnd for dagsentertilbud 1 – 2 ganger pr. mnd. 
Dette skal dekke trivselstiltak som servering av kaffe, kaker og lignende. 
Det forutsettes at den enkelte bruker betaler for evt. kjøp av middag. 

 
 
DRIF-080/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Med virkning fra 01.01.2010 fastsettes følgende satser i pleie/omsorg: 
 
Paviljongene: 
 

 Dagens sats i kr./mnd Økes til kr./mnd 
Husleie 3618,- (2777,-) a) 1379,-                           

b) 2756,-  
3730,- (2863,-) a) 1422,-   
                         b) 2841,- 

 
(tall i parentes gjelder ektepar) 
 
Der to beboere (ikke ektepar) deler leilighet vil husleie være: 
a) Enkelt rom: kr.1422,- 
b) Stort rom:   kr.2841,-  
 
Det forutsettes at den enkelte beboer betaler medisinske forbruksvarer og legetjenester, 
samt ordinær betaling for hjemmehjelpstjenester. 
 
 
Trygghetsalarm: 
 
Leie inkl. utrykning økes fra kr.160,- pr/mnd til kr.165,- pr/mnd. for brukere over 2 G  
For brukere under 2 G kr.155,- pr.mnd. inkl.hjemmtjenester .  

 
Ved tap av alarmknapp må den erstattes av bruker med kr.900,- 
 
 
Hjemmetjenester: 
 
Grunnbeløpet pr.01.05.09kr. 72881 
 
Utgiftstaket, månedsabonnement og timesats endres i takt med de maksimalsatser som de 
sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 



Nettoinntekt  Utgiftstak/år Månedssats abonnement 
pr/mnd. 

Timesats 

Inntil 2 G 1800,- 1)  155,- 
(max.pris 
uavhengig av 
antall timer 
pr.mnd) 

 

2 – 4 G  10752,-   892,- 2)  112,- 
Over 4 G  17280,- 1440,- 2)   180,- 

 
1) Maksimalsats i samsvar med det til enhver tid gjeldene statlig fastsatt betalingstak 
2) 3,1 % økning av satsene 2009 
 
 
Langtidsopphold: 
 
Egen forskrift for beregning av vederlag i institusjon 
 
Som hovedregel skal ikke betaling overstige det som det koster å drive en 
institusjonsplass, dvs. kurdøgnpris. Dersom en beboers inntekter medfører at 
egenbetalingen blir høyere enn kurdøgnprisen, så er kurdøgnprisen det maksimale 
vedkommende skal betale. Kurdøgnprisen beregnes på følgende måned: Netto 
driftsutgifter for institusjon (beboernes vederlagsbetaling holdes utenfor) delt på totalt 
antall institusjonsdøgn for institusjonen. 
 
 
Korttidsopphold: 
 
Døgnsats: kr.121,-      Dagopphold: kr.61,-  
 
Døgnsatsen endres i takt med den maksimalsats som de sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Avlastning: 
Opphold i institusjon for personer som på grunn av sykdom eller funksjonshemming har 
privat hjelp i hjemmet. Formålet med ordningen er at pårørende og andre som har særlig 
tyngende omsorgsarbeid for pleietrengende personer skal ha mulighet til å få avlastning 
fra omsorgsarbeidet. Kommunen kan ikke kreve vederlag for avlastningsopphold. 
 
 
Miljø/aktivitetstjenesten 
Egenandel kr.150,- pr.mnd for dagsentertilbud fra 3 ganger pr. mnd. 
Egenandel kr.75,-   pr.mnd for dagsentertilbud 1 – 2 ganger pr. mnd. 
Dette skal dekke trivselstiltak som servering av kaffe, kaker og lignende. 
Det forutsettes at den enkelte bruker betaler for evt. kjøp av middag. 

 
 
ELD-019/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 



 
 
FOR-111/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Med virkning fra 01.01.2010 fastsettes følgende satser i pleie/omsorg: 
 
Paviljongene: 
 

 Dagens sats i kr./mnd Økes til kr./mnd 
Husleie 3618,- (2777,-) a) 1379,-  

                         b) 2756,-  
3730,- (2863,-) a) 1422,-   
                         b) 2841,- 

 
(tall i parentes gjelder ektepar) 
 
Der to beboere (ikke ektepar) deler leilighet vil husleie være: 
a) Enkelt rom: kr.1422,- 
b) Stort rom:   kr.2841,-  
 
Det forutsettes at den enkelte beboer betaler medisinske forbruksvarer og legetjenester, 
samt ordinær betaling for hjemmehjelpstjenester. 
 
 
Trygghetsalarm: 
 
Leie inkl. utrykning økes fra kr.160,- pr/mnd til kr.165,- pr/mnd. for brukere over 2 G  
For brukere under 2 G kr.155,- pr.mnd. inkl.hjemmtjenester .  

 
Ved tap av alarmknapp må den erstattes av bruker med kr.900,- 
 
 
Hjemmetjenester: 
 
Grunnbeløpet pr.01.05.09kr. 72881 
 
Utgiftstaket, månedsabonnement og timesats endres i takt med de maksimalsatser som de 
sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Nettoinntekt  Utgiftstak/år Månedssats abonnement 

pr/mnd. 
Timesats 

Inntil 2 G 1800,- 1)  155,- (max.pris 
uavhengig av antall 
timer pr.mnd) 

 

2 – 4 G  10752,-   892,- 2)  112,- 
Over 4 G  17280,- 1440,- 2)   180,- 

 
1) Maksimalsats i samsvar med det til enhver tid gjeldene statlig fastsatt betalingstak 



2) 3,1 % økning av satsene 2009 
 
 
Langtidsopphold: 
 
Egen forskrift for beregning av vederlag i institusjon 
 
Som hovedregel skal ikke betaling overstige det som det koster å drive en 
institusjonsplass, dvs. kurdøgnpris. Dersom en beboers inntekter medfører at 
egenbetalingen blir høyere enn kurdøgnprisen, så er kurdøgnprisen det maksimale 
vedkommende skal betale. Kurdøgnprisen beregnes på følgende måned: Netto 
driftsutgifter for institusjon (beboernes vederlagsbetaling holdes utenfor) delt på totalt 
antall institusjonsdøgn for institusjonen. 
 
 
Korttidsopphold: 
 

Døgnsats: kr.121,-      Dagopphold: kr.61,-  
 
Døgnsatsen endres i takt med den maksimalsats som de sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Avlastning: 
Opphold i institusjon for personer som på grunn av sykdom eller funksjonshemming har 
privat hjelp i hjemmet. Formålet med ordningen er at pårørende og andre som har særlig 
tyngende omsorgsarbeid for pleietrengende personer skal ha mulighet til å få avlastning 
fra omsorgsarbeidet. Kommunen kan ikke kreve vederlag for avlastningsopphold. 
 
 
Miljø/aktivitetstjenesten 
Egenandel kr.150,- pr.mnd for dagsentertilbud fra 3 ganger pr. mnd. 
Egenandel kr.75,-   pr.mnd for dagsentertilbud 1 – 2 ganger pr. mnd. 
Dette skal dekke trivselstiltak som servering av kaffe, kaker og lignende. 
Det forutsettes at den enkelte bruker betaler for evt. kjøp av middag. 

 
 
KOM-114/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Med virkning fra 01.01.2010 fastsettes følgende satser i pleie/omsorg: 
 
Paviljongene: 
 

 Dagens sats i kr./mnd Økes til kr./mnd 
Husleie 3618,- (2777,-) a) 1379,-  

                         b) 2756,-  
3730,- (2863,-) a) 1422,-   
                         b) 2841,- 

 
(tall i parentes gjelder ektepar) 



 
Der to beboere (ikke ektepar) deler leilighet vil husleie være: 
a) Enkelt rom: kr.1422,- 
b) Stort rom:   kr.2841,-  
 
Det forutsettes at den enkelte beboer betaler medisinske forbruksvarer og legetjenester, 
samt ordinær betaling for hjemmehjelpstjenester. 
 
 
Trygghetsalarm: 
 
Leie inkl. utrykning økes fra kr.160,- pr/mnd til kr.165,- pr/mnd. for brukere over 2 G  
For brukere under 2 G kr.155,- pr.mnd. inkl.hjemmtjenester .  

 
Ved tap av alarmknapp må den erstattes av bruker med kr.900,- 
 
 
Hjemmetjenester: 
 
Grunnbeløpet pr.01.05.09kr. 72881 
 
Utgiftstaket, månedsabonnement og timesats endres i takt med de maksimalsatser som de 
sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Nettoinntekt  Utgiftstak/år Månedssats abonnement 

pr/mnd. 
Timesats 

Inntil 2 G 1800,- 1)  155,- (max.pris 
uavhengig av antall 
timer pr.mnd) 

 

2 – 4 G  10752,-   892,- 2)  112,- 
Over 4 G  17280,- 1440,- 2)   180,- 

 
1) Maksimalsats i samsvar med det til enhver tid gjeldene statlig fastsatt betalingstak 
2) 3,1 % økning av satsene 2009 
 
 
Langtidsopphold: 
 
Egen forskrift for beregning av vederlag i institusjon 
 
Som hovedregel skal ikke betaling overstige det som det koster å drive en 
institusjonsplass, dvs. kurdøgnpris. Dersom en beboers inntekter medfører at 
egenbetalingen blir høyere enn kurdøgnprisen, så er kurdøgnprisen det maksimale 
vedkommende skal betale. Kurdøgnprisen beregnes på følgende måned: Netto 
driftsutgifter for institusjon (beboernes vederlagsbetaling holdes utenfor) delt på totalt 
antall institusjonsdøgn for institusjonen. 
 
 
Korttidsopphold: 



 
Døgnsats: kr.121,-      Dagopphold: kr.61,-  

 
Døgnsatsen endres i takt med den maksimalsats som de sentrale retningslinjer fastsetter. 
 
 
Avlastning: 
Opphold i institusjon for personer som på grunn av sykdom eller funksjonshemming har 
privat hjelp i hjemmet. Formålet med ordningen er at pårørende og andre som har særlig 
tyngende omsorgsarbeid for pleietrengende personer skal ha mulighet til å få avlastning 
fra omsorgsarbeidet. Kommunen kan ikke kreve vederlag for avlastningsopphold. 
 
 
Miljø/aktivitetstjenesten 
Egenandel kr.150,- pr.mnd for dagsentertilbud fra 3 ganger pr. mnd. 
Egenandel kr.75,-   pr.mnd for dagsentertilbud 1 – 2 ganger pr. mnd. 
Dette skal dekke trivselstiltak som servering av kaffe, kaker og lignende. 
Det forutsettes at den enkelte bruker betaler for evt. kjøp av middag. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Pleie/omsorg    
Regnskapssjef    
Revisor    
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HUSLEIEØKNING 2010 KOMMUNALE BOENHETER  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Fauske kommune ved boligkontoret forvalter pr. tiden 113 boenheter. Dette er selveide boliger, 
boliger i borettslag og boliger som er innleid for utleie. Husleieinntektene for disse boenhetene 
utgjør ca. kr 5.800.000,-. Utgiftene til borettslag/eiere utgjør ca. 2.900.000,-.  
 
Husleieloven har et eget kapittel om leieprisvern.  
 
Vi velger å sitere deler av dette kapittel.  
 
§ 4-1. Det alminnelige leieprisvern  
Det kan ikke avtales en leie som er urimelig i forhold til det som vanligvis oppnås på 
avtaletidspunktet ved ny utleie av liknende husrom på liknende avtalevilkår.  
 
§ 4-2. Indeksregulering  
Hver av partene kan kreve leien endret uten oppsigelse av leieforholdet med følgende 
begrensninger:  
a) endringen må ikke tilsvare mer enn endringen i konsumprisindeksen i tiden etter siste 
leiefastsetting,  
b) endringen kan tidligst settes i verk ett år etter at siste leiefastsetting ble satt i verk, og  
c) den annen part må gis skriftlig varsel med minst en måneds frist før endringen kan settes i 
verk.  
 
§ 4-3. Tilpassing til gjengs leie  
Har leieforholdet vart i minst to år og seks måneder uten annen endring enn den som kreves etter 
§ 4-2, kan begge parter uten oppsigelse sette fram krav om at leien blir satt til gjengs leie på 
iverksettingstidspunktet ved utleie av liknende husrom på liknende avtalevilkår. Ved 
leiefastsetting etter første punktum skal det gjøres fradrag for den del av leieverdien som skyldes 
leierens forbedringer og innsats.  
 
Tilpassning av leien etter første ledd kan tidligst settes i verk seks måneder etter at det er 



framsatt skriftlig krav om det, og tidligst ett år etter at tidligere endring av leien ble satt i verk.  
 
 
 
Blir partene ikke enige om hva som er gjengs leie, kan hver av dem kreve at den blir fastsatt etter 
bestemmelsene i § 12-2.  
 
Saksopplysninger: 
 
Fra Statistisk Sentralbyrå:  
Konsumprisindeksen (KPI) økte med 2,7 prosent fra september 2008 til september 2009.  
 
En økning på 2,7 % i husleie kan iverksettes fra 01.01.2010 for de fleste boenhetene. Dette ut fra 
tolking av lovens bestemmelser.  
 
I arbeidet med budsjettet for 2010 foreslår rådmannen en husleieøkning på 2,7 % for de fleste 
boenheter. Unntakene er de leilighetene som ved en husleieøkning får en husleie på over kr 
8.000,-.  
 
For kommunale leiligheter i borettslag vil en eventuell ytterligere økning i husleien, som 
borettslagene selv vedtar, komme i tillegg.  
 
I budsjett 2010 er det avsatt kr. 612.000,- til vedlikehold av kommunale utleieboliger. Dette gir 
et snitt på ca kr 5.300,- til vedlikehold pr. år pr. bolig. Disse midlene skal dekke eksempelvis nye 
varmvannstanker, maling, dusjkabinett, opplegg til oppvaskmaskin, og lignende. Rådmannen har 
pr. i dag kun midler til å foreta ”brannslukking” i boligene, ikke nødvendig oppgradering. 
Eksempelvis er det en del baderom som har behov for oppgradering (fjerning av badekar, nytt 
gulvbelegg og dusjkabinett), dette er det ikke mulig å få gjennomført innenfor den rammen som 
er avsatt til vedlikehold. De eneste badene som blir oppgradert i de kommunale boligene er de 
som det er lekkasje i, og som derfor må repareres. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Det er her snakk om en indeksregulering av leieprisene. Denne endringen kan derfor iverksettes 
fra 01.01.2010 for de fleste boenheter. I de tilfeller der det har flyttet inn personer i våre 
boenheter i løpet av 2009 vil økningen gjennomføres i henhold til husleieloven.  
 
 
INNSTILLING : 

 
Det vedtas en husleieøkning på 2,7 % for 2009 for de fleste kommunale utleieboliger.  
 
Unntakene er de boligene som ved en slik økning får en husleie på over kr 8.000,-. 

 
 
DRIF-086/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 



INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Det vedtas en husleieøkning på 2,7 % for 2009 for de fleste kommunale utleieboliger.  
 
Unntakene er de boligene som ved en slik økning får en husleie på over kr 8.000,-. 

 
 
ELD-020/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-113/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Det vedtas en husleieøkning på 2,7 % for 2009 for de fleste kommunale utleieboliger.  
 
Unntakene er de boligene som ved en slik økning får en husleie på over kr 8.000,-. 

 
 
KOM-115/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Det vedtas en husleieøkning på 2,7 % for 2009 for de fleste kommunale utleieboliger.  
 
Unntakene er de boligene som ved en slik økning får en husleie på over kr 8.000,-. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder servicetorget    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
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BETALINGSSATSER - MAT LEVERT FRA FAUSKE STORKJØKKEN  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Saksopplysninger: 
 
Satser på pris på middag fra Fauske storkjøkken skal vurderes årlig i forbindelse med 
budsjettbehandlingen.  
 
Satsene ble holdt uendret fra 2007 til 2008. For 2009 ble satsene til hjemmeboende og beboere 
på paviljongene redusert med 5 %. Satsene til sykehjemmene ble holdt uendret.  
 
Antall hjemmeboende som kjøper mat fra storkjøkkenet har økt betydelig i 2009. Antall 
abonnenter har i løpet av året økt fra ca 15 til i overkant av 30. Storkjøkkenet har samarbeidet 
med hjemmetjenesten om rekrutteringen. Det vurderes å være et potensiale for ytterligere økning 
i antall hjemmeboenede abonnenter.  
 
Høye matpriser kan være en faktor som virker negativt ved rekruttering av flere abonnenter, men 
på grunn av økte råvarepriser vil det være nødvendig å øke prisene på mat levert til 
sykehjemmene. Salg til hjemmeboende utgjør liten del av omsetningen, for å stimulere til økt 
rekruttering ønsker rådmannen å holde prisen til eldre hjemmeboende uforandret i 2010.  
 
Rådmannen foreslår at betalingssatsene for mat levert fra storkjøkkenet til sykehjemmene økes 
med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010. Mat til eldre hjemmeboende og beboere på paviljongene 
holdes uendret i 2010. 
 
Endringen vil medføre følgende virkning: 
 
Middag til sykehjemmene: 
Middag m/dessert endres fra kr 61,40 u/mva til kr 63.30 u/mva 
 
Middag til paviljongene: 
Middag, normal porsjon, m/dessert beholdes uendret på kr 66,50 m/mva 
Middag, stor porsjon, m/dessert beholdes uendret på kr 70,30,- m/mva 
 
Tørrmat: 



Tørrmat til sykehjemmene og paviljongene faktureres etter faktisk forbruk til selvkostpris.  
 
 
Middag tilkjørt hjemmeboende: 
Middag m/dessert beholdes uendret på kr 66,50 m/mva 
Middag u/dessert beholdes uendret på kr 59,- m/mva 
 
 

INNSTILLING : 
 

Prisene på mat levert fra Fauske storkjøkken til sykehjemmene økes med 3,1 % med 
virkning fra 1.1.2010. Pris på mat til eldre hjemmeboende og beboere på paviljongene 
holdes uendret i 2010. 

 

 
DRIF-081/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Pris på mat levert fra Fauske storkjøkken økes med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010, 
med unntak av mat levert til sykehjemmene, eldre hjemmeboende og beboerne på 
paviljongene som holdes uendret i 2010. 
 
FL’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Pris på mat levert fra Fauske storkjøkken økes med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010, 
med unntak av mat levert til sykehjemmene, eldre hjemmeboende og beboerne på 
paviljongene som holdes uendret i 2010. 

 
 
ELD-023/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
FOR-114/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Pris på mat levert fra Fauske storkjøkken økes med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010, 
med unntak av mat levert til sykehjemmene, eldre hjemmeboende og beboerne på 
paviljongene som holdes uendret i 2010. 

 
 

KOM-116/09 VEDTAK-  15.12.2009 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 



VEDTAK: 
Pris på mat levert fra Fauske storkjøkken økes med 3,1 % med virkning fra 1.1.2010, 
med unntak av mat levert til sykehjemmene, eldre hjemmeboende og beboerne på 
paviljongene som holdes uendret i 2010. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder plan/utvikling    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjef    
Regnskapssjef    
Revisor    
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FAUSKE PARKERING AS 
 
Vedlegg: Revisors rapport 8 pr 31.8.2009 

Brev datert 29.11.2009 fra NordlandsbankenASA 
Balanserapport pr 31.10.2009 

 
Sammendrag: 
 
Fauske parkering AS er et 100% kommunalt eid aksjeselskap. 
 
I formannskapets møte 30.11.2009 gjennomgikk selskapets styreleder den økonomiske 
situasjonen for selskapet. 
 
Innskutt aksjekapital – 1 mill kr. - er tapt. Fauske kommune har i tillegg i 2009 ytt et tilskott til 
selskapet med 0,85 mill. kr. Revisor klassifiserer dette som et egenkapitalinnskudd fra eier.  
Selskapet har i tillegg opparbeidet udekkede tap slik at egenkapitalen pr 31.10.2009 er negativ 
med ca 3,5 mill kr.  Slik utviklingen er nå vil dette beløpet stige til nærmere 4 mill kr pr 
31.12.2009. 
 
Selskapet har en langsiktig gjeld med ca 31,3 mill kr. Fauske kommune har garantert for 10 mill 
av dette. I tillegg har kommunen forpliktet seg til på visse forutsetninger å betale et årlig tilskott 
med inntil kr 1 mill. 
 
For selskapet framstår den økonomiske situasjon nå svært vanskelig. Alternativene kan være 
flere, men skal konkurs unngås må selskapet tilføres ny egenkapital omgående. Det vises i denne 
forbindelse særlig til revisors rapport. 
 
En forutsetning for at kommunen som eier skal kunne gjøre dette må være at det i et rimelig 
tidsperspektiv må være sannsynlig at selskapet kan drives på en økonomisk forsvarlig måte.  
 
Rådmannen har foretatt en foreløpig vurdering av selskapets muligheter  framover. Situasjonen 
virker ikke umulig å håndtere.  
 
Ut fra en totalvurdering av situasjonen, ser rådmannen ingen andre muligheter enn at kommunen 
som eier går inn i selskapet med en økt aksjekapital med 4 mill kr. Rådmannen forutsetter at 
styret innen 1.3.2010 legger fram en plan for hvordan selskapets videre drift kan sikres. 
 
 



 
INNSTILLING : 
 

1. Fauske kommune øker sin aksjekapital i Fauske parkering AS med 4 mill. kr. 
2. Finansiering skjer ved tilsvarende bruk av ubundet investeringsfond. 

 
 
FOR-116/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Innstillingen ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Fauske kommune øker sin aksjekapital i Fauske parkering AS med 4 mill. kr. 
2. Finansiering skjer ved tilsvarende bruk av ubundet investeringsfond. 

 
 
KOM-122/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 23 mot 7 stemmer. 
 
VEDTAK: 
1. Fauske kommune øker sin aksjekapital i Fauske parkering AS med 4 mill. kr. 
2. Finansiering skjer ved tilsvarende bruk av ubundet investeringsfond. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


